
Protok6f nrXXXltT

przebiegu obrad Rady Miasta Wlocfawek

w dniu 27 marca2O77r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfoclawek

Zielony Rynek 11l13



W dniu 27 marca 2017 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloctawek przy ul.

Zielony Rynek 77/73 rozpoczqly siq obrady XXX sesji Rady Miasta Wioclawek Vll kadencji,
kt6rq zwolai ikt6rej przewodniczyl radny Krzvsztof Kukucki Przewodniczqcy Rady Miasta
Wloclawek.
Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki otworzyl obrady XXX sesji Rady Miasta
Wloclawek, witajqc przybyiego na obrady Prezydenta Miasta dr Marka Wojtkowskiego,
Zastepc6w Prezydenta Miasta, dyrektor6w wydzial6w oraz pozostatych pracownik6w Urzqdu

Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli

wloclawskich medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczacych w
o bra d ach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki

stwierdzif, ii na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq obecno6ci

22 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 27 marca br, sE prawomocne.

Lista obecno6ci radnych z XXX sesji Rady Miasta stanowi zatEcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczEcych w XXX sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokofu z obrad XXIX sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie w Biurze Rady Miasta
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta dostepny byl do wglqdu projekt
protokolu Nr 29/2O17 z obrad XXIX sesji Rady Miasta Wtoclawek Vll kadencji, kt6ra odbyta
siq w dniu 27 lutego 2Ot7 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wnieii
ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek i uzupelnie6.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowat, 2e w zwiqzku z

wycofaniem projektu uchwaly w sprawie utworzenia liceum sportowego w Zespole Szk6l nr
4 we Wloclawku, zgodnie z 5 53 Statutu Miasta Wfocfawek wprowadza siq zmiany do
porzqdku obrad polegaj4ce na wykre6leniu ww. projektu uchwaly. Aktualny porzqdek obrad
zostal przekazany do dyspozycji radnych.
Radny Jaroslaw Chmielewski w imieniu Klubu radnych PIS zglosil wniosek o zdjqcie z

porzqdku obrad pkt. nr 7 dotyczqcego projektu uchwafy w sprawie utworzenia
jednoosobowej sp6lki Gminy Miasto Wlocfawek pod nazwq ,,Miejskie Budownictwo
Mieszkaniowe Sp6fka z ograniczona odpowiedzia Ino6ciq", poniewa2 samorzqdu miasta nie
stai na powolanie kolejnej sp6tki prawa handlowego, kt6ra zajmowai siq bqdzie
budownictwem w mieScie i na rzecz, kt6rej wniesione zostanie aportem 5 mln. zl. Miasto
posiada sp6lki, kt6re nie w pelni zajmujq siq realizacjq potrzeb mieszkaic6w, na co wskazala
NIK w raporcie dotyczqcym m.in. prowadzenia sp6lek prawa handlowego przez samorzqd
miasta. Zdaniem Pana radnego budownictwo powinno byi realizowane poprzez
wykorzystanie zasob6w wlasnych urzgdu miasta gdyi istniejA odpowiednie wydzialy, ktore
mogE to realizowai. Mieszkaic6w miasta Wloclawek nie stai na to, aby utrzymywai kolejny
tw6r, jakim jest np. sp6tka Baza. Utworzenie kolejnej sp6lki wiq2e sie z duiymi wydatkami
dotyczAcymi utrzymania budynku, koszt6w utrzymania administracji, wydatk6w na
wynagrodzenia kadry zarzqdzajqcej oraz rady nadzorczej i innych, ponadto Pan radny
przypomnial, ie Prezydent Miasta w swoim programie wyborczym deklarowaf budowq
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mieszkaf w ramach sp6ldzielni socjalnej. Wobec powy2szego Pan radny ponowil wniosek o
zdjqcie ww. punktu z porz4dku obrad sesyjnych.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki zglosit wniosek o rozszerzenie
porzqdku obrad o dodatkowy punkt dotyczqcy informacji na temat budownictwa
mieszkaniowego we Wloclawku i zaproponowai jej rozpatrzenie w punkcie nr 8 porzqdku

obrad.
Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta wni6sl r6wnie2 o wprowadzenie do porzqdku obrad
projektu uchwaly w sprawie wyraienia woli udzielenia bonifikaty w wysoko6ci 99% od ceny
sprzeda2y nieruchomo6ci, stanowiqcej wtasnoii Gminy Miasto Wloclawek. Projekt uchwaly
zaopiniowany zostat przez Komisjq Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska tym samym

spefnia wym6g 5 55 Statutu Miasta.

Wobec braku zgloszef innych zmian do porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod glosowanie wniosek o zdjqcie z porz4dku obrad punktu nr 7 dotyczqcego projektu
uchwaly w sprawie utworzenia jednoosobowej sp6lki Gminy Miasto Wtocfawek pod nazwq

,,Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe Sp6fka z ograniczona od powiedzialno6ciq".
W wvniku stosowania przeprowadzon ego z udzialem 22 radnvch za wnioskiem opowiedzialo
sie 11 radnvch przv 10 glosach przeciwnvch oraz l gfosie wstrzvmuiacvm sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania wniosek nie uzyskal akceptacji, a zatem
porzqdek obrad dotyczEcy ww. punktu nie zostat zmieniony, poniewa2 zgodnie z art. 20 ust.
1a ustawy o samorzqdzie gminnym Rada Miasta moie wprowadzii zmiany do porzqdku
obrad bezwzglqdnq wiqkszoSciq ustawowego sktadu Rady.
NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie porzqdku obrad
w punkcie nr 7 o proiekt uchwaly w sprawie wyra2enia woli udzielenia bonifikaty w
wysokodci 99o/o od ceny sprzeda2y nieruchomoici, stanowiEcej wlasno6i Gminy Miasto
Wloclawek.
W wvniku giosowania przeprowadzonego z udziatem 22 radnvch za wnioskiem radni
opowiedzieli sie iednomv6lnie, elos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.
Przewodnicz4cy Rady Miasta poinformowal,2e ww. wniosek uzyskal akceptacjq Rady Miasta.
W nastQpnej kolejnoSci Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod gtosowanie wniosek
dotyczqcy rozszerzenia porzqdku obrad w punkcie nr 8 o informacjq nt. budownictwa
mieszkaniowego we Wloclawku.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 19 radnvch za wnioskiem ooowiedzialo
sie 11 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 7 glosach wstrzvmuiacvch sie.
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie
przeprowadzonego gfosowania wniosek nie uzyskal akceptacji, a zatem porzqdek obrad nie
zostanie rozszerzony o ww. punkt.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjq z dziatalnoSci
miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 27 lutego do dnia 27 marca
br. i przedstawia siq nastqpujqco:



W zakresie dzialafi Biura Zam6wiei Publicznych m.in.:
- zawarto cztery umowy dotyczqce udzielenia zam6wrenia publicznego, tj. umowy na: -

opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania inwestycyjnego pn.,,Rozbudowa Al. Jana

Pawia ll we Wlocfawku w kategorii drogi wojew6dzkiej"; - opracowanie dokumentacji
projektowej dla zadania inwestycyjnego pn. ,,Budowa trasy 3rednicowej - | etap od ul.

Torurlskiej"; - umowq na budowq kanalizacji deszczowej w ulicy Starodqbskiej na odcinku od

al. Chopina do ul. Okrzei wraz z odtworzeniem nawierzchni jezdni oraz budowA zatoki
postojowej w ramach zadania inwestycyjnego pn.,,Przebudowa dr6g powiatowych" oraz

umowq na opracowanie koncepc.ji idokumentacji projektowo-kosztorysowej dla ll etapu
zadania inwestycyjnego pn.,,Przedluienie ulicy Brzezinowej do poiqczenia z ul. Mielqcifiskq i

ul. Letnia do Al. Jana Pawia ll wedfug programu n iskoem isyjnego". W toku jest kilka

kolejnych postqpowari, w tym na dokumentacjq budowy zintegrowanego centrum
przesiadkowego we Wloclawku, w ramach zadania: ,,Rozw6j zr6wnowaionego transportu
zbiorowego poprzez poprawq efektywno6ci energetycznej, wdraianie technologii
niskoemisyjnej we Wtoclawku, w ramach projektu BIT - CITY ll" oraz rozbudowq ulicy
Grodzkiej wraz z infrastrukturq towarzyszaca.
Wydzial Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r6inym stopniem zaawansowania
realizacji. Ponadto wydziaf na bie2qco wykonuje dziafania zwiqzane z przeglqdami
gwarancyjnymi, podejmuje dzialania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane w
ramach zadaf inwestycyjnych opracowania dokumentacji.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej i Zdrowia Publicznego m.in.:
- z organizacjami pozarzqdowymi oraz z innymi podmiotami prowadzqcymi dziatalno6i
po2ytku publicznego podpisano 5 um6w w zakresie ochrony ipromocji zdrowia oraz 10
um6w w zakresie przeciwdzialan ia uzaleinieniom i patologiom spolecznym. Sq to umowy na

wykonywanie zadai publicznych zwi4zanych z realizacjq zadai samorzqdu gminy w roku
zot7.
- od 1 marca wznowiono wydawanie Karty Seniora. Od stycznia do 21 marca wydano blisko
Z5UU KATI.

W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- zlecono Miejskiemu Zarzqdowi Usfug Komunalnych i Dr6g 99 teren6w do uporzqdkowania.
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Edukacji m.in,:
- 7 marca odbylo siq spotkanie Dyrektor6w Szk6l i Plac6wek z Barbarq Moraczewskq -

zastqpcQ prezydenta Wloctawka ds. Edukacji i Spraw Spolecznych i Paniq Agnieszkq
Bialopiotrowicz Dyrektorem Wydzialu Edukacji, w sprawie przygotowania projekt6w
organizacji pracy plac6wek na nowy rok szkolny 2OI7 /2OI8. Dyrektorzy otrzymali wstqpne
wytyczne dotyczqce opracowania projektu nowego arkusza, zapoznani zostali z planowanymi
terminami oraz zasadami rekrutacji do przedszkoli publicznych ioddzial6w przedszkolnych w
szkofach podstawowych oraz do klas I szk6l podstawowych. Ponadto om6wiono sprawy
dotyczqce dof inansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli.
W zakresie dzialari Wydzialu Srodowiska:
- w toku sq prace przygotowawcze nad wykonaniem ll etapu sporzadzenia dokumentu pn.

,,Aktualizacja mapy akustyczn ej wraz z Programem ochrony Srodowiska przed halasem dla
miasta Wloctawek" oraz prace zwiqzane z opracowaniem programu usuwania wyrob6w
azbestowych na terenie miasta Wfoctawek na lata 2OI7 - 2032.
W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Rozwoju m.in.:



- uchwata Zarzqdu Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego projektowi pn.:,,Modernizacja
budynk6w wraz z wyposaieniem Centrum Ksztalcenia Praktycznego we Woclawku, ul.

Ogniowa 2" przyznano dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 w kwocie 2 247 842,23 zl.
Calkowita warto(i projektu wynosi 6,5 mln zl.

Jak informuje Biuro Sportu iTurystyki 16 marca zostafa podpisana decyzja o wyra2eniu

zgody na organizacjq imprezy masowej: meczu Polska-Grecja reprezentacji narodowych do
lat 20 w pilce noinej. Spotkanie odbqdzie siq dzi6 na stadionie OSiR przy LeSnej. OSrodek

Sportu i Rekreacji, we wsp6lpracy z Biurem Sportu iTurystyki, przygotowal zmiany w cenniku
oplat za korzystanie z obiekt6w pozostajQcych w zarzqdzie OSiR. Propozycje zmian sa

odpowiedziq na potrzeby zgfaszane w ostatnim czasie przez mieszka6c6w Wtoclawka i

poszerzenie oferty OSiR.

Ponadto Prezydent Miasta odni6sl siq do wypowiedzi radnego Jaroslawa Chmielewskiego,
kt6ry przedstawil listq zarzut6w przeciw propozycji powolania sp6tki miejskiej zwiqzanej z

budownictwem mieszkaniowym informujqc, ze powstanie tej sp6lki jest potrzebne i nie
nalety szukai podtekst6w w zamiarze jej utworzenia, poniewa2 przy pomocy sp6iki
rozpocznie siq i usprawni budownictwo mieszkaniowe. Informacja przygotowana w dniu

dzisiejszym z pewno6ciq przekona radnych do celowo(ci powolania sp6lki. Powofanie sp6lki
jest istotne z powod6w finansowych, aby nie obciqiai wydatk6w bieiqcych bud2etu miasta

bqdzie ona finansowana z wydatk6w majqtkowych. W zwiqzku z tym dziwi Pana Prezydenta
zdecydowany sprzeciw Klubu radnych PIS na temat powstania sp6tki tym bardziej, 2e sp6lka
bgdzie realizowat rzqdowy program Mieszkanie+, kt6ry zaklada r6wniei utworzenie sp6lki
celowej. Dlatego Pan Prezydent ma nadziejq,2e przy proponowanej organizacji uda siq do

koica kadencji wybudowai mieszkania komunalne czv czynszowe na wynajem, co bylo
prezentowane w programie wyborczym przez Pana Prezydenta.

W dvskusii nad przedstawiona informacia udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski odni6sl siq do kwestii zwiqzanej z propozycj4 utworzenia sp6lki
miejskiej sugerujqc, 2e jej powolanie nie przyczyni siq do realizacji rzEdowego programu

Mieszkanie+, lecz chodzi o iniynieriq finansowq. Odnoszqc siq do informacji miqdzysesyjnej
Pan radny zacytowal pismo Wydziatu Gospodarki Miejskiej, w kt6rym zgodnie z decyzjE

Prezydenta Miasta nieruchomosci zlokalizowane przy ul.Zwirowej zostaty przeznaczone do
wydzier2awien ia, jako teren dojazdu, doj(cia do garazu w wielko6ci proporcjonalnej do

obslugi garaiu w drodze przetargu ustnego ograniczonego. Mieszkaricy bqdEcy wtaScicielami
gara2y powinni stawii sie w dniu 23 lutego br., aby sami sobie mogli zalicytowai i zwiqkszyi
kwotQ, jaka zostala zaproponowana. Pan radny zapytat, dlaczego wydzieriawia siq drogi
dojazdowe mieszka6com miasta w miejscach, w kt6rych majq oni swoje nieruchomo5ci czy

tez posadowione gara2e. Na sali obrad znajdujq sie wlaiciciele tych gara2y, kt6rzy chcieliby

otrzymai odpowiedi, co leglo u podstaw takiej decyzji, w kt6rej wydzieriawia siq drogq
dojazdow4 do wspomnianych garaiy. Pan radny poruszyl takZe sprawQ dotyczece
grzebowiska dla zwierzqt pytajac czy jeszcze w roku bieZqcym mieszka6cy miasta doczekajq
siq wyznaczenia przez miasto terenu bqdqcego grzebowiskiem dla ich zwierzqt i co stanie siq

z dotychczasowymi nielegalnymi grzebowiskami. W miesiqcu styczniu br. odbyio siq

spotkanie z przedstawicielem Ministerstwa Rozwoju pn. Sr6dmieicie w drodze do zmian w
zwiqzku z tym Pan radny zwr6cil siq o informacjq na temat efekt6w tego spotkania oraz kto
reprezentowal Ministerstwo Rozwoju na tym spotkaniu. Ponadto Pan radny poruszyf



problem n ieuprzEtn ietego piasku zalegajecego na ulicach miasta po okresie zimowym,
sprawa ta byla zglaszana Prezydentowi Miasta ju2 wcze6niej przez Pana radnego na sesji w
miesiqcu lutym br.
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski zaapelowat o udroinienie drogi
na odcinku od poczqtku lasu do ul. Li6ciastej poprzez poszerzenie tego odcinka drogi oraz

obniienia krawqinik6w w celu udroinienia plynnoSci poruszania siQ po tej drodze pojazdow.

W sytuacji, kiedy zaplanowano w bud2ecie miasta 16 mln. zl. na budowq tej drogi to naleiy
jej przebudowq tak zrealizowai, aby zachowana zostafa plynno6i jazdy pojazd6w. Pan radny
odni6sl siq r6wnie2 do koncepcji powolania sp6lki prawa handlowego radzqc zapoznanie siq

z przepisami dotyczqcymi funkcjonowania sp6lek prawa handlowego, kt6re nie mogE byi
finansowane z wydatk6w majqtkowych mogq natomiast jedynie wykonywai zadania zlecone
przez miasto w drodze przetargu.
Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdzila,2e w zwiqzku z tym, ii w bud2ecie miasta brakuje
Srodk6w finansowych na niezbqdne wydatki powinno siQ racjonalnie gospodarowai tymi,
kt6re sq w posiadaniu. Dlatego tei dzialania ZastQpcy Prezydenta Miasta ds. gospodarki

miejskiej rekomendujqce powofanie sp6lki nie powinny miei miejsca, poniewa2 uchwala
dotyczqca powolania sp6tki nie posiada niezbqdnych informacji a tak2e skutk6w
finansowych, czyli wiedzy, jaka powinni posiadai radni podejmujqc tak wainA w skutkach
decyzjq dla miasta ijego finans6w. Pani radna zwr6cita siq o wyjaSnienie, na jakiej podstawie
iw oparciu, o jakie prognozy finansowe dokonano wyceny dzialek przy ul. Tumskiej
rezerwujqc na ten cel w bud2ecie miasta kwotq w wysoko5ci 2 mln. zl. oraz kto bqdzie
beneficjentem tych 6rodk6w. Natomiast wkfad wlasny wynoszEcy 5 mln. zl. bqdqcy
kapitalem zafoiycielskim sp6lki zdaniem Pani radnej to skandal izwykly szaber finans6w
miasta. Miasta nie stai na zakup urzqdzefi dla Stra2y Miejskiej do pomiaru zanieczyszczen
powietrza, kt6rych koszt wynosi kilkaset ziotych a stai na powolywanie do iycia sp6tki
miejskiej generujqcej koszty zwiqzane z szeroko pojqtE dzialalno(ciq, wyposa2eniem oraz

zatrudnieniem. Odpowiedi dotyczqca stacji pomiaru zanieczyszczef przy ul. Okrzei nie ma

nic wsp6lnego z pomiarem zanieczyszczenia powietrza w Michelinie. Takie dzialania
proponowane przez Prezydenta Miasta to niepowaine traktowanie mieszkafc6w, kt6rzy po

raz kolejny spetniq zachciankq finansowq grabieicq. Pani radna zwr6cila tei uwagq na udziaf

miasta w sp6lce MTBS ijego udziaf w budownictwie mieszkaniowym.
Radnv Stanislaw Krzemieniewski zwr6cil siq do Prezydenta Miasta z zapytaniem ile sp6tek
zostanie powolanych do przeprowadzenia procesu zwiqzanego z rozwojem budownictwa
mieszkaniowego w mieicie. Czy bqdzie to jedna czy dwie sp6tki.
Radna Mariola Gawlowska poinformowala, 2e z uwagi na brak pisemnej odpowiedzi na

pytania zadane podczas obrad sesyjnych w miesiqcu lutym Pani radna ponawia zapytanie
dotyczqce boiska wielofu n kcyjnego zlokalizowanego przy SP iGimnazjum nr 2 na osiedlu K.

Wielkiego zwiqzane z terminem oddania boiska do uiytku dla mlodzie2y szkolnej, kt6re
zaplanowano na paidziernik ubiegtego roku. Ponadto czy wykonawca z tytufu
niedotrzymania terminu realizacji umowy zrekompensuje mlodzieiy wykonanie rob6t
zdjetych z zadania jak: o6wietlenie, ogrodzenie lub monitoring. Pani radna zapytala r6wnie2,
jaka firma iw ramach czyjego zezwolenia realizowala budowq sieci wodociqgowej na wielu
ulicach osiedla ZawiSle przy n iesprzyjajacych warunkach atmosferycznych przy ujemnych
temperaturach do - 100 C, przy czym jako6i wykonywanych rob6t pozostawia wiele do
ivczen ia.



Radna Ewa Szczepariska stwierdzila,2e informacja przedstawiona przez Prezydenta Miasta
zostala permanentnie skrytykowana bez 2adnych uzasadniefi merytorycznych dotyczqcych
procedowanego punktu porzEdku obrad. Pani radna przypomniala,2e w porzqdku obrad
przewidziane jest przedstawienie informacji dotyczqcej sp6lki, kt6ra bgdzie zawiadywai
miejskim budownictwem, dlatego Pani radna zwr6cila siq z proSbq do Przewodniczqcego
Rady Miasta, aby byl przestrzegany porzqdek obrad sesyjnych. Pani radna odniosla siq do
wypowiedzi Pani radnej Olgi Krut-Horonziak na temat zakupu stacji mobilnej do pomtaru

za n ieczyszczen ia powietrza informujqc, i2 zakup urzqdzenia nie leiy w kompetencji
samorzqdu miasta, lecz nale2y do zadai WIOS, gdzie nale2y kierowai wnioski. Natomiast
badanie stanu irodowiska przez jst. jest bezzasadne, zakup stacji pomiarowej dokonujqcej
pomiar6w zanieczyszczenia powietrza ksztattuje siQ w granicach 500-800 tyg. zt. do kt6rego
nale2y dokupii system komputerowy do przetwarzania danych pomiarowych, kt6ry kosztuje
45 tys. zl.

Radnv Krzvsztof Kowalski zapytal Prezydenta Miasta o podanie terminu otwarcia basenu

Delfin, kt6ry od 9 miesiqcy jest zamkniQty i nic siq w tej sprawie nie dzieje opr6cz skladanych
przez Pana Prezydenta r6inych deklarac.ji i analizowania kolejnych koncepcji. Pan radny
zapytal tak2e o podanie informacji dotyczqcej terminu otwarcia oraz ostatecznych koszt6w

budowy Przedszkola nr 30, kt6re w pierwotnej wersji miaio kosztowai 5 mln. zl, nastQpnie

zwiqkszono kwote do 8 mln. zl. obecnie przeznacza siq kolejnq kwotq na wyposaienie tej
plac6wki.

Radna Olga Krut-Horonziak odnoszqc siq do wypowiedzi Pani radnej Ewy Szczepafiskiej

stwierdzila, ii do pomiar6w zanieczyszczenia u2ywa siq obecnie tak2e innych metod, nie

tylko mobilnej stacji monitorujAcej zanieczyszczenia takich jak przelot dronem, jest to bardzo

skuteczna metoda do odczytu zan ieczyszczenia PM 20, PM 50. Urzqdzenie kosztuje 1.00 tyS.

zl. Pani radna poinformowala, 2e jej wypowiedi dotyczyla zakupu urzqdzed monitorujEcych

,,do rqki", kt6rych ceny ksztaftujq siq w r62ny spos6b.

Radnv Janusz Debczvriski odnoszqc siq do wypowiedzi Pani radnej Ewy Szczepafiskiej

stwierdzii, ie wypowiedzi i pytania radnych z PIS na temat informacji Prezydenta Miasta byfy

merworyczne i dotyczyty zagadnieri interesujqcych mieszkadc6w miasta. Dlatego Pan radny

zwr6cil siq do Pani radnej o zaprzestanie oceny wypowiedzi istrofowania radnych.

Radna Ewa Szczepariska wyja6nila,2e mo2na do pomiar6w zanieczyszcze6 u2ywai dron6w, o

czym m6wiia Pani radna Olga Krut-Horonziak, lecz jedynie w wersji eksperymentalnej w

Bytomiu, poniewai nie sq jeszcze wprowadzone na rynek. Sq wprowadzone sensowy, jakoici
powietrza, lecz nie spetniajq one odpowiednich wymog6w. Odnoszqc siq do wypowiedzi
radnego.lanusza Dgbczyriskiego Pani radna stwierdzila, 2e zaprezentowana retoryka siqgnqfa

b ru ku.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki poruszyl temat dotyczecy basenu

Delfin, odni6sl siq do spotkania, kt6re miafo miejsce dnia 13 marca br. w szerokim gronie z

udzialem projektanta obiektu, radnych oraz przedstawicieli Prezydenta Miasta. Pan

Przewodniczqcy zapytal czy istnieje mo2liwo6d czasowego uruchomienia obiektu do

momentu przeprowadzenia procedury wylonienia wykonawcy.
Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski odpowiadajqc na zagadnienia poruszane przez

radnych wyjainil, 2e z petnq odpowiedzia Inoicia traktowana jest inwestycja dotyczqca
basenu Delfin, dlatego te2 Pan Prezydent poinformowaf, 2e obiekt zostanie oddany do
uiytku zgodnie z harmonogramem, czyli w miesiacu wrze6niu 2018 roku. Odnoszqc siq do
pytai Pani radnej Marioli Gawlowskiej Prezydent Miasta przypomniat, 2e odpowiedzi



dotyczqce boiska przy SP nr2 zostaly udzielone Pani radnej na poprzedniej sesji Rady Miasta.
Prezydent Miasta stwierdzil, ie nie bqdzie komentowat i odnosil siQ do wystapienia Pana

radnego Jaroslawa Chmielewskiego, kt6re miafo wylqcznie polityczny charakter. Natomiast
sprawq dotyczqcq ul. Zwirowej wyja(ni Dyrektor Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Roman

Stawisiriski. Natomiast odnoszqc siq do wypowiedzi Pani Radnej Olgi Krut-Horonziak
Prezydent Miasta zaapelowal o niezrzucanie odpowiedzia Inoici za stan wtoctawskiej
star6wki na Pana Prezydenta natomiast w sprawie powolania sp6tki bQdE udzielone
obszerne informacje, kt6re pozwolq rozwiai wqtpliwo6ci, co do zasadno6ci proponowanego
przedsiqwziqcia.

Dvrektor Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Roman Stawisiriski poinformowal, 2e sprzedai
u2ytkowania wieczystego nieruchomosci, na kt6rych posadowione sE garaie, rozpoczqla sie

zgodnie z uchwaiq Zarzqdu Mfodzie2owej M iqdzyza kladowej Sp6tdzielni Mieszkaniowej we

Moclawku w 2004 roku, jest to sprzedai prawa uiytkowania wieczystego wraz z

przeniesieniem wiasnoici gara2y wybudowanych ze Srodk6w wlasnych czlonk6w sp6ldzielni.
Byla to sprzedai po tzw. obrysie, czyli sprzedawana powierzchnia gruntu prawa u2ytkowania

wieczystego przenoszona na rzecz wlaSciciela garaiu byla to2sama z powierzchniq zabudowy
gara2u bez dodatkowego wydzielania powierzchni gruntu, kt6ry byl niezbqdny do wjazdu i

wyjazdu z garaiy. Stad tez poczawszy od roku 2004 w aktach notarialnych notariusz na

wniosek Sp6fdzielni wpisywal ustanowienie odptatnej sluiebnoici przejazdu na rzecz

Mlodzieiowej Sp6ldzielni Mieszkaniowej w wysoko6ci 100 zl. rocznie. W konsekwencji
poczynionego w akcie notarialnym zapisu io3wiadczenia uprawnione.i Sp6ldzielni do dzialu ll

ksiqgi wieczystej wpisano ograniczone prawo rzeczowe na necz ka2dego wta(ciciela gara2u

postawionego na gruncie uZytkowania wieczystego przenoszonego przez Sp6ldzielniq.

Zabezpieczalo to prawa Sp6ldzielni poprzez rocznq 100 zl. opfatQ na rzecz Sp6ldzielni,
jednoczeSnie umoiliwialo to wlagcicielom gara2y korzystanie z nieruchomoSci poprzez

dostqp wjazdu iwyjazdu do nieruchomoici. Taki stan trwaf do dnia 2 marca 2005 roku, kiedy

to aktem notarialnym Mlodzie2owa Sp6ldzielnia Mieszkaniowa jednostronnie zrzekla siq

zgodnie z art. 179 prawa u2ytkowania wieczystego w stosunku do nieruchomoici, na kt6rej

zostala ustanowiona uprzednio odplatna slu2ebnoii wjazdu i wyjazdu z gaalY.

Jednostronne zrzeczenie sie sp6ldzielni Mieszkaniowej spowodowalo, ie sEd wieczysto-

Ksiqgowy wykreilil w dziale ll ksiqgi wieczystej prawo uz$kowania wieczystego MMSP tym

samvm wygaslo ograniczone prawo rzeczowe - siuiebnoid odplatna ka2dego z

uZytkownik6w wieczystych bqdqcego wla6cicielem gara2u zapisana w ksiqdze wieczystej.

MajEc na uwadze przepisy o gospodarce n ieruchomoiciami, kt6re zobowiqzuj4 Prezydenta

Miasta do przestrzegania zasad gospodarowania n ieruchomoSciami m.in. dochod6w na rzecz

miasta oraz Zarzqdzenie wykonawcze Prezydenta Miasta zostalo wszczQte postepowanie w

przedmiocie uregulowania dostqpu do tych nieruchomoSci zabudowanych garaiami

stanowiqcych odrqbna wlasnoSi. Zgodnie z Rozporzqdzeniem w zakresie przeprowadzenaa

przetarg6w a takie przepisami prawa miejscowego tj. uchwaly Rady Miasta o zasadach

gospodarowania w tym ich wydzieriawiania wszczQto postqpowanie bqdqce postqpowaniem

przetargowym ograniczonym jedynie do os6b uprawnionych, a wiQc dotyczyto ono os6b,

kt6re sq wtaScicielami gara2y iposiadajq wieczyste utytkowanie gruntu. Procedura zostala

przeprowadzona zgodnie z wymogami okre6lonymi w Rozporzadzeniu.

Glos zabral Pan Piworlski bqdqcy wlaicicielem garaiu przy ul.Zwirowej, kt6ry stwierdzit, ie
posiada akt wlasnoici gara2u, w kt6rym nie ma mowy o dzier2awie czy tei u2wkowaniu

wieczystym, ponadto w akcie notarialnym widnieje zapis o swobodnym dostepie do drogi. A



zatem taki zapis zobowiEzuje samorzqd miasta do zapewnienia bezplatnego dostqpu do
drogi na rzecz wla6ciciela gara2u. Pan Piworiski stwierdzil, ie gdyby posiadat wiedzq o tym, ie
takie okolicznodci bqdq mialy miejsce nie doszloby do wykupu garaiu z jego strony. W takiej
samej sytuacji jest prawdopodobnie wiqkszoii wlaicicieli gara|y, kt6tzy wykupili je na

wfasnoSi. Doszlo do tego, ie za ok. 3 metrowy odcinek drogi wta6ciciel garaiu musi wnieSi
oplatq, kt6ra jest wieksza ni2 oplata za garai. Dostqp do drogi majq takie inni uiytkownicy
natomiast obowiqzek utrzymania w czystoSci, bezpieczeistwie itp. tego odcinka drogi
spoczywa na wla6cicielu garaiu. Osoby posiada.jqce dzier2awq wieczystE gara2u wnosza

oplatq w wysoko6ci ok. 30 zt. Rocznie natomiast wlasciciele gara2y ok. 10 zt. miesiqcznie.

Dvrektor Wydziatu Gospodarki Mieiskiei Pan Roman Stawisiriski wyja(nit, 2e slu2ebnoii
przejazdu, wjazdu, zjazdu zapisana w akcie notarialnym polega na swobodnym korzystaniu z

terenu, natomiast zgodnie z uchwatq Sp6ldzielni przyjqtq do aktu notarialnego, sluiebno6d

kosztuje 1.00 zl. rocznie w momencie, gdy Sp6ldzielnia byla uiytkownikiem wieczystym tego

terenu. Z chwilq zrzeczenia siq przez Sp6tdzielniq uiytkowania wieczystego z mocy prawa

zniknqlo zabezpieczenie w akcie notarialnym, a zatem je2eli ktod rezygnuje z prawa i jui go

nie posiada, nie dysponuje uprawnieniem do okreilenia korzystania z tego, stalo siQ to po

wygaszeniu u2ytkowania wieczystego wfasno6ciq gminy, w zwiqzku z tym wlasciciel

zorganizowal przetarg ograniczony do wla6cicieli garaiy porzqdkujqc jednoczeinie

odplatnosi, jakq w wysoko5ci 100 zl., wlaiciciele garaiy placili do roku 2005 do Sp6fdzielni

Mieszkaniowej. Odrgbnq sprawE jest mo2liwoSi wystEpienia wlaicicieli gara2y do wladz

miasta o dzieriawq lub nabycie tej czgSci terenu o ile nic nie stoi na przeszkodzie z punktu

prawnego.

Pan Stefan Szwanke zabierajqc glos w imieniu os6b bqdqcych wlalcicielami garaiy, kt6rzv

przybyli na obrady sesylne stwierdzil, i2 Dyrektor wydziafu Gospodarki Miejskiej Pan Roman

Stawisiiski poinformowal, 2e osoby zainteresowane mogq wystqpii o nabycie terenu

bqdqcego przedmiotem dyskusji. Propozycja wyra2ona w imieniu Prezydenta Miasta

spowodowata,2e obecne na sesji osoby zainteresowane podjqly natychmiastowq decyzjq o

gotowo6ci wykupu cafego terenu pomiqdzy gara2ami z moiliwoSciq zastosowania 99%

upustu. w zwiqzku z powyiszym Pan stefan szwanke zwr6cii siq o rozwa2enie takiej

alternatywy przez sfuiby Prezydenta Miasta.

Dvrektor wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Roman stawisi6ski potwierdzil, 2e istnieje

prawna mo2liwo6i nabycia tego terenu, lecz nie.iest on uprawniony do skladania deklaracji

w imieniu Prezydenta Miasta. Pan Dyrektor zasygnalizowaf, 2e ka2da bonifikata zgodnie z

przepisami o gospodarce nieruchomoiciami posiada ici6le okre6lone warunki jej udzielenia.

w zwiqzku z tym po zlo2eniu stosownego pisma w tej sprawie bgdzie ono rozpatrywane

zgodnie z obowiqzujqcymi przepisami i procedurq.

Radna Mariola Gawlowska ponowila swoje wcze6niejsze zapytania oczekujqc na odpowiedi
podczas dzisiejszych obrad sesyjnych.

Radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, 2e Prezydent Miasta udzielil odpowiedzi jedynie na

jedno pytanie Pana radnego dotycz4ce sprawy Saraiy przy ul. Zwirowej. Natomiast pozostale

pytania pozostafy bez odpowiedzi, a zatem Pan radny zwr6cil sie do Prezydenta Miasta, aby

odpowiadal merytorycznie na wszystkie kierowane zap6ania przez radnych, bez

dokonywania ich selekcji, poniewai mieszkaricy miasta powinni uslyszei, co Prezydent

Miasta ma do powiedzenia na poruszane tematy i zadawane pytania

Radnv Krzvsztof Kowalski stwierdzil, 2e oczekuje na udzielenia odpowiedzi na zadane pwanie

w sprawie PP nr 30.



Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu iinwestvcii Pani Magdalena Korpolak-Komorowska

odpowiadajqc na pytania Pani radnej Marioli Gawlowskiej wyja6niala,2e odpowiedzi zostaly

udzielone na poprzedniej sesji niemniej jednak dla przypomnienia termin umowny realizacji

inwestycji zakofczyl siq w dniu 25 listopada ubiegtego roku. Nie wystepily przeslanki prawne

do tego, aby aneksowai termin zakoiczenia rob6t, zgodnie z literq prawa umowa

obowiqzuje. Na boisku zostaty wstrzymane prace, kt6re ponownie zostaly rozpoczQte w
miesiqcu lutym br. przy sprzyjajqcych warunkach atmosferycznych zgodnie z zapewnieniami
wykonawcy w ciqgu dw6ch tygodni boisko zostanie ukoticzone. Rozliczenie inwestycji

nast4pi zgodnie z zapisami umownymi, inwestycja ta nie jest ujqta w bud2ecie roku

bie2qcego, poniewa2 jest to inwestycja niewygasajqca, a zatem nie moina oczekiwai,
jakiejkolwiek rekompensaty, rozliczenie inwestycji nastEpi zgodnie z zapisami umownymi.
Natomiast inwestycjq na Zawislu prowadzi MPWIK jest to rozbudowa sieci wodociqgowej,
zgodnie z informacja pozyskanq od Prezesa MPWIK o panujqcych utrudnieniach mieszka6cy

byli informowani, pracami budowlanymi kieruje inspektor, kt6ry podejmuje decyzje, jakie
prace budowlane mogq byi wykonywane w konkretnych warunkach atmosferycznych. W
przypadku Przedszkola Nr 30 Pani Wiceprezydent wyja6nila, ie byly ju2 wcze5niej podczas

obrad sesyjnych przedstawiane koszty tej inwestycji, zapfata pierwszemu wykonawcy plus

umowa zawarta z drugim wykonawcq nie przekracza kwoty kosztorysu inwestorskiego, kt6ry
zostal sporzqdzony dla tej inwestycji i zamyka siq kwotq 9 mln. zl. Umowny termin
zakoficzenia inwestycjitakie minql, lecz umowa nadal obowiqzuje, oczekuje siq na zgloszenie

inwestycji do odbioru przez wykonawcq, do czego obliguje zawarta umowa. Jeieli bqdq
przeslanki do naliczenia kar umownych takie kary zostanq naliczone.

Ad.3
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji ZarzQdu Wsp6lnot Mieszkaniowych przy ul.

Dziewifiskiej 9, 9A, 9b, 9C, 11,118, 11C, 138, 13A.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonaf Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska radny Stanislaw Wawrzonkoski, kt6ry poinformowal, 2e w dniu 15

listopada 2016 roku do Rady Miasta Wloclawek zostala zloiona petycja Zarzqdu Wsp6lnot

Mieszkaniowych przy ul. Dziewiriskiej 9,9A,9b,9C, 11,118, 11C, 138, L3A w przedmiocie

wywiqzywania siQ przez miasto z obowiqzku utrzymania czysto6ci i porzqdku przy pergoli

imietnikowej usytuowanej na tzw. "placu cyrkowym", odmowy Prezydenta Miasta na

przeniesienie skladowania odpad6w komunalnych do dw6ch pergoli przy ul. Dziewifiskiej.

Wy2ej wskazanq petycjq przekazano do rozpatrzenia Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony

Srodowiska Rady Miasta Wtoclawek. W przedmiotowej sprawie zostafo przeprowadzone

postqpowanie wyja6niajqce, w wyniku, kt6rego ustalono, co nastqpuje. Gmina Miasto

Wtoclawek w zakresie utrzvmania czystosci iporzqdku dziala w oparciu o ustawq z dnia 13

wrzeinia 1996 r. o utrzymaniu czysto6ci i porzqdku w gminach oraz o Uchwafq Nr

XXll/gU2OtG Rady Miasta Wloclawek z dnia 7 lipca 2015 r' w sprawie regulaminu

utrzymania czystoSci iporzqdku na terenie Gminy Miasto Wfocfawek. Ustawa o utrzymaniu

czysto5ci i porzqdku w gminach nie definiuje pojQcia utrzymania czystoici i porzEdku. Zakres

tego pojqcia wynika z art.3 ust 2, kt6ry w wyliczeniu przykiadowym (poprzedzonym zwrotem

,,w szczeg6lnoSci") w szesnastu rozbudowanych punktach wskazuje, jakie sprawy wchodzq w

zakres utrzymania czysto6ci i porzqdku. Podstawq dzialania gmin w tym zakresie jest, prawo,

nie tylko sama ustawa o utrzymaniu czysto6ci iporzqdku w gminach, ale i inne przepisy, do



kt6rych ona odsyla.(Radecki Wojciech, Utrzymanie czysto6ci i porzqdku w gminach.
Komentarz, Wyd. V, WK 2016). Gmina Miasto Wfoclawek w dniu 17 grudnia 2Ol4 t. zawarla
umowq Nr lZP.ZP.?72.723.2014 z Przedsiqbiorstwem Gospodarki Komunalnej ,,Saniko" Sp. z

o.o. we Wtoclawku na realizacje zadania pn.,,Odbieranie i zagospodarowan ie odpad6w
komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wiaicicieli nieruchomo6ci, na

kt6rych zamieszkujq mieszkaricy, poloionych na terenie Gminy Miasto oraz realizowanie
uslug zwiqzanych z utrzymaniem czystodci iporzqdku na obszarze gminy". Zgodnie z w/w
umowq Gmina Miasto Wloclawek dostarcza wtaicicielom nieruchomo5ci pojemniki, worki i

kontenery przeznaczone do zbierania poszczeg6lnych rodzaj6w odpad6w i (wiadczenia uslug
zwiqzanych z utrzymaniem ich w odpowiednim stanie sanitarnym. Biorqc pod uwagq opisany
stan faktyczny naleiy stwierdzii, i2 Gmina Miasto Wtoclawek realizuje obowiqzek w zakresie

utrzymania czystosci i porzqdku wynikajqcego z ustawy z dnia 13 wrzeinia 1996 r. o
utrzymaniu czystoici iporzqdku oraz Uchwaty Nr XXll/91/2016 Rady Miasta Wloclawek z

dnia 7 lipca 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania czysto6ci i porzqdku na terenie Gminy
Miasto Wloclawek, tym samym petycia w/w zakresie nie zasfuguje na uwzglqdnienie.
Odnoszqc siq do kwestii przeniesienia skladowania odpad6w komunalnych do dw6ch pergoli
przy ul. Dziewiriskiej zauwa2yi nale|y, i2 zgodnie z I 5 ust.2 uchwaly Nr XXll/91/2016 Rady

Miasta Wtoclawek z dnia 7lipca 2015 r. to wlaSciciele nieruchomoici zapewniajq ustawienie
pojemnik6w do zbierania odpad6w komunalnych w miejscach, dostqpnych dla

korzystajqcych z tych urzqdzeri idla przedsiqbiorcy uprawnionego do odbierania odpad6w
komunalnych. Niezale2nie od powyiszego problem mieszkaric6w ul. Dziewifskiej jest znany

Prezydentowi Miasta, poniewai byl on przedmiotem wielu spotkafi. Z informacji uzyskanych

od Prezydenta Miasta wynika, 2e miasto podjqlo czynno6ci zmierzajqce do rozwiqzania

kwestii zwiqzanych z lokalizacjq pergoli Smietnikowych i zapewnienia porzqdku na w/w
obszarze. Z uwagi na fakt, i2 budowa pergoli uwarunkowana jest zapewnieniem

odpowiednich Srodk6w w bud2ecie miasta, kwestie zwiazane ze zmianQ lokalizacji

istniejqcych pojemnik6w na odpady komunalne oraz budowq pergoli zostana

uporzEdkowane iprzedstawione mieszka6com w lkwartale 2017r. Na posiedzeniu Komisji

Gospodarki Miejskie.i i Ochrony Srodowiska w dniu 12 stycznia 2017 r. po om6wieniu

zagadnienia dyslokacji pojemnik6w na odpady oraz sprawy dot. zawarcia um6w dzieriawy
podjQto decyzje, ie do korica stycznia br. Wydzial Gospodarki Miejskiej wvznaczy termin
spotkania tzw. technicznego, w celu om6wienia szczeg6t6w oraz wypracowania
porozumienia i stanowiska w przedmiocie sprawy. Majqc powyisze na uwadze istotnym jest,

2e w dniu 30 stycznia 2017 roku w Wydziale Gospodarki Mieiskiej odbyto siq spotkanie z

przedstawicielami Wsp6lnot Mieszkaniowych przy ul. Dziewirlskiej 9,9A,9b,9C, 11,118, 11C,

138, 13A, Radnych Rady Miasta, PGK,,Saniko" oraz pracownikami Urzqdu Miasta, na kt6rym

zostalo wypracowane porozumienie miedzy stronami postQpowania odno5nie dyslokacji
pojemnik6w na odpady oraz zamontowania oslon izawarcia um6w dzieriawy na grunt pod

imietnikami wraz z doj5ciem. Wobec powyzszego Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony

Srodowiska wypracowala stanowisko na podstawie przedstawionej dokumentacji oraz

odbytych posiedzeri w dniu 12 stycznia 2017 r, w dniu 30 stycznia 2017 r. i stwierdzila, ii
petycja podnoszona w tym zakresie przez stronQ znajduje uzasadnienie, w zwiazku z tym
Komisia uznaje petycje za zasadnq.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
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Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji
radny Stanislaw Wawrzonkoskr.
PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowaf,2e otwiera dyskusjq nad
ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski przypomnial, 2e w sprawie uporzqdkowania terenu oraz wyznaczenie
miejsca do gromadzenia odpad6w odbylo siq wiele spotkai i istnieje szeroka korespondencja
w tej sprawie, kt6ra jest bezskutecznie prowadzona ze sluibami Prezydentem Miasta na
przestrzeni ostatnich dw6ch lat przez Pana radnego. Dopiero petycja zloiona przez Zarzqd
Wsp6lnot Mieszkaniowych spowodowala, ie podjqto siq rozwiqzania problemu, o kt6ry
wielokrotnie postulowali mieszkadcy tego osiedla. Pan radny zwr6cil uwagq, 2e na terenie
osiedla zamieszkuje ok. 1000 os6b, kt6re przez blisko 2lata gromadzilo odpady w
prowizorycznej pergoli o wyglqdzie Smietniska, podejmowane pr6by wygrodzenia czy tei
zadaszenia terenu skladowania odpad6w nie przyniosly oczekiwanych rezultat6w. Po

zio2eniu petycji w wyniku rozm6w ispotkari ze sluibami Prezydenta Miasta uzgodniono

wykonanie dw6ch pergoli w dw6ch wyznaczonych miejscach natomiast mieszkaficy wsp6lnot
zobowiqzali siq do placenia dzieriawy za teren wyznaczony pod pergole. Du2y niepok6j
wzbudza fakt dzielenia mieszkaric6w na tych, kt6rzy sq zrzeszeni we wsp6lnotach na rzecz,

kt6rych niechqtnie podejmuje siq wykonywanie rob6t. Na uwagQ zasluguje fakt, ie w tych

budynkach zamieszkuje 50% mieszkaric6w, kt6rzy posiadajq mieszkania komunalne z

tytulem najmu lokalu jak i50% mieszkaf, kt6rzy wykupili swoje lokale' Wszystkich

mieszkaric6w nale2y traktowai jednakowo bez wzglqdu na zasoby, w jakich zamieszkujq czy

bqdq to wsp6lnoty mieszkaniowe cz| te| mieszkaricy mieszkad komunalnych. Na

zakoficzenie wypowiedzi Pan radny zwr6cil siq z zapytaniem, kto utwardzi teren pod

obudowQ i dojazd samochod6w Saniko, kt6re bqdq wywozify (mieci' Ponadto Pan radny nie

zgadza siq z uzasadnieniem w czQici, w kt6rej petycja jest niezasadna, poniewa2 teren, na

kt6rym znajdujq sie pergole jest wlasno(ciq miasta a nie wsp6lnot mieszkaniowych.

Radnv Zbieniew Lewandowski stwierdzil,2e problem uiytkowania teren6w przy budynkach

mieszkalnych wsp6lnot jest wynikiem zaszio(ci i prawa, jakie obowiqzywato do potowy lat 90

tych przy przeksztalcaniu mieszkari we wtasno56, kiedy to grunt byl przekazywany, jako

wlasnoSi, lecz wylqcznie pod budynkiem, jest to mankament, kt6ry powoduje brak

wiodqcego wla(ciciela terenu i uniemo2liwia jego zagospodarowan ia przez wfa5cicieli czy tei
wsp6lnoty, dlatego naleiy prowadzii dzialania zmierzaiqce do przejqcia terenu przez

zainteresowa nych. Z pewnogciq bqdzie trudno zmotywowai wszystkich wsp6fwla6cicieli do

nabycia u2ytkowania wieczystego, lecz istnieie mo2liwoii, aby wieczyste uZWkowanie

zostalo nabyte z bonifikatq za 1% wartosci, chodzi o tereny wok6i budynk6w mieszkalnych i

przekazane wlaScicielom ijest to docelowe rozwiAzanie, kt6re w przyszloSci pozwoli

przeksztalcii wieczyste uiytkowanie we wlasnoii jui w momencie, gdy zacznie obowiQzywai

nowa ustawa, nad kt6ra trwajE jeszcze prace legislacyjne. Do tego czasu rozwiezaniem jest

dzier2awa terenu przez wsp6lnotQ, wczeSniej ustalone oplaty dzieriawne zwiqzane z

u2ytkowaniem obiekt6w sportowych i plac6w zabaw wynoszq 59 gr. rocznie Dla miasta

byloby to korzystne z uwagi na to, ii bylby wla6ciciel terenu ijest to rozwiqzanie docelowe,

do kt6rego naleiy zmierzai gdyi wiqkszoSd budynk6w komunalnych posiada teren pod

budynkami natomiast nie posiada terenu wok6l budynk6w a zatem nie ma moiliwoSci
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zagospodarowan ia tego terenu. Pan radny uwaia, ie nie mo2na m6wii o dzieleniu
mieszkaic6w, poniewai na terenie cafego miasta znajdujq siq wsp6lnoty mieszkaniowe oraz
udzialv w mieszkan iach r6wniez.
Przewodniczqcy jednej ze Wsp6lnot Mieszkaniowych zlokalizowanych przy ul. Dziewifskiei
Pan Andrzei Szczepafski zwr6cil uwagq, ie z problemem dotyczqcy pergoli do gromadzenia
odpad6w komunalnych mieszkadcy borykajq siq jui od miesi4ca kwietnia 2015 roku, brak
zaangaiowania odpowiednich sluib miejskich jak iradnych spowodowal zloienie petycji do
Rady Miasta, dziqki kt6rej oraz wsparciu radnego Pana J6zefa Mazierskiego problem zostanie
rozwiEzany pozytywnie, a mieszka6cy doczekajq siq dw6ch pergol, o kt6re tak dlugo
zabiegajq. I nie jest to problem natury politycznej, poniewai bez wzglqdu na poglqdy
polityczne ka2dy z mieszka6c6w musi skfadowai swoje odpady komunalne i oczekuje
rozwiqzania problemu od os6b do tego zobowiqzanych. Pan Przewodniczqcy tak2e zwr6cil sig

do Prezydenta Miasta o udzielenie odpowiedzi, kto utwardzi teren pod pergole, kt6ry to
teren wsp6lnoty deklarowaly uprzednio iw dalszym ciqgu deklarujq siq dzieriawid, co bylo
sygnalizowane w kwietniu 2015 roku. Pan Przewodniczqcy poinformowal, 2e wsp6lnota
rozwaia zawieszenie umowy dotyczqcej sprzEtania terenu wok6l prowizorycznej pergoli

usytuowanej na terenie gminy z uwagi, ii nie jest to teren wsp6lnoty a zatem wfaSciciel

terenu powinien ponosii koszty zwiazane z uprzqtniQciem terenu wok6l pergoli, ponadto, co

siq stato z murowanymi pergolami, kt6re byfy postawione wczesniej dla 9 blok6w z tego
terenu iczy istnieje moiliwoii przywr6cenia poprzedniego stanu, poniewa2 to nie z winy
mieszkaric6w zostaly one usuniete i zastqpione kontenerami. Dlatego tez Pan

Przewodniczqcy nie zgadza z uznaniem za niezasadnq petycje w punkcie 1.

Przewodniczacv Radv Miasta zapewnil, ie wszyscy radni sq zobowiqzani do reprezentowania
mieszkaric6w miasta iudzielania pomocy bez wzglqdu na poglqdy polityczne.

Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzil, 2e stuiby Prezydenta Miasta winny rozwaiYt podjecie

dziatari zmierzajqcych do zinwentaryzowania teren6w zwiEzanych z wieczystym

uiytkowaniem, aby ustali6 okolicznoici, jakie podmioty wfadaja terenem ina jakich

zasadach. W6wczas naleialoby przygotowa6 uchwalq dajqcq moiliwoSi wykupienia teren6w
z bonifikatq, co daje mo2liwofi uporzqdkowania pewnych problem6w, z kt6rymi dzisiaj siq

borykamy.
Dvrektor Wvdzialu Gosoodarki Mieiskiei Pan Roman Stawisiriski wyja5nit,2e na spotkaniu w

dniu 30 stycznia br. z udzialem radnych zostaty ustalone wszystkie uwarunkowania. Pan

Dyrektor przypomniat,2e realizacja mo2liwoici przesuniqcia Smietnik6w a nie typowych
pergoli z tzw. placu cyrkowego na 2 mieisca z po6r6d 6 wyznaczonych uprzednio z udzialem

uprawnionych przedstawicieli wsp6lnot a takze przedstawicieli Prezydenta wytypowano,2
na kt6re maja zostai przesuniqte imietniki nie zaS wybudowane pergole, poniewai miasto

nie posiada mo2liwo5ci wybudowania czegokolwiek na rzecz wsp6lnot, jest to stanowisko

NlK. W ramach posiadanych mo2liwoici oraz poczynionych uzgodniei zawartych w protokole

oczekuje sie na ztoienie przez wsp6lnoty stosownych uchwal, w kt6rych deklarujE
przystqpienie do wydzier2awienia zar6wno doj(cia do pergoli jak i terenu pod pergolq.

Natomiast dopiero w petycji wsp6lnoty zadeklarowaly dzier2awq. Zostalo zawarte
porozumienie, i2 Smietniki zostanA przesuniqte na 2 wskazane miejsca, kt6re zostana

ogrodzone kontenerowymi ogrodzeniami, slu2by sq przygotowane do realizacji od 3

miesiqcy. Natomiast brak jest mo2liwoici budowy pergoli wraz z dojiciem czy teZ otoczenia
pergoli. Wsp6lnoty zobowiqzaly siq do dzier2awy z konsekwencjami, wydzier2awienie terenu
- dojScia ipod pergolq oznacza zagospodarowan ie, utrzymanie oraz odpowiedzialno6d w

1,2



zakresie ubezpieczeri, czyli o96lnie konsekwencje gospodarowania terenem, jako wlaSciciele

wytwarzajEcy odpady.

Po zakorlczeniu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie rozpatrzenia petycji Zarzqdu Wsp6lnot
Mieszkaniowych przy ul. Dziewifiskiej 9,9A,9b,9C, 11,118, 11C, 138, 13A.

W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziafem 22 radnvch za podieciem uchwatv
opowiedzialo sie 21 radnvch orzv braku glos6w przeciwnvch oraz l giosie wstrzvmuiacvm

:ie

Po zako6czeniu procedury gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie
uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Po zakoiczeniu procedury glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta ogiosil przerwq w

obradach sesyjnych do godz. 113s'

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.4
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq
na 2OL7r. wraz z autopoprawkq.

w sprawie uchwalenia budietu miasta Wlocfawek

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, kt6ra
wyjasnita, 2e zmiana budZetu wynika z ostatecznych kwot, jakie otrzymalo miasto z tytulu
subwencji, dotacji, udzial6w na realizacjq zadafi wlasnych, zleconych i rzqdowych oraz
analizy wykonania budietu za rok ubiegiy oraz bieiqcy. W wyniku tych dziatai dochody
bud2etu miasta ulegly zwiqkszeniu o ponad 2 mln. zl. Po analizie wplyw6w do budietu z roku
ubiegtego ibieiqcego proponuje siq zmniejszenie kwot dochod6w o 1,5 mln. zl. z tytulu
czynszu oraz z tytulu opfaty od czynnolci cywilno-prawnych o 500 ty6. zl. Na podstawie
pisma Ministra Finans6w dokonuje siQ zwiQkszenia dochod6w o kwotq ponad 3,5 mln z

tytulu czqSci o6wiatowej subwencji og6lnej dla jednostek samorzqdowych w zwiqzku ze

zmianq kwot subwencji wynikajqcq z ustawy budietowej na rok 2017. Wprowadza siq
projekty unijne oraz projekty wstepnie zakwalifikowane przez Fundacjq ANWIL do realizacji
przez jednostki budietowe miasta, ponadto wprowadza siq zmianq klasyfikacji vat w OSIR

oraz zakup 3 specja listycznych samochod6w wsp6lfinansowanych z PFRON dla plac6wek
o(wiatowych do przewozu dzieci n iepelnosprawnych. Zmniejszeniu ulegajq wydatki bieiqce
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na dodatkowe patrole dla Komendy Miejskiej Policji z jednoczesnym wprowadzeniem tytutu
inwestycyjnego dotyczqcego zakupu dw6ch quad6w na potrzeby KMP. Po stronie wydatk6w
wprowadza siq zakup ww. 3 samochod6w oraz realizacjq projekt6w unijnych. Duie zmiany
dotyczq klasyfikacji bud2etowej, kt6ra wprowadzona zostala Rozporzqdzeniem Ministra
Finans6w. Proponuje siq zwiqkszenie wydatk6w z przeznaczeniem na zakup wyposa2enia
oraz pomocy dydaktycznych do nowobudowanego Przedszkola nr 30. Po stronie wydatk6w
majqtkowych zaproponowano zmiany kierunk6w wydatkowania irodk6w na budownictwo
mieszkaniowe, czq(i 6rodk6w z przeznaczeniem pod wykup nieruchomoici zwiqzanych z

budownictwem mieszkaniowym, czq6i 6rodk6w w wysokoici 5 mln. zl. stanowif bqdzie

aport, kt6ry wniesiony bqdzie do tworzonej sp6lki prawa handlowego, kt6ra zajmie siq

budownictwem mieszkaniowym.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Komisja Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta Rady Miasta pozytywnie zaopiniowala projekt
uchwaly zmieniajqcy uchwatq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na rok 2017
z propozycjq autopoprawki zgloszonq przez Pana radnego Jacka Bulawq, kt6ra polegaia na

zamianie slowa,,nowo utworzonej" na,,tworzonej" jednoosobowej sp6lki miejskiej. Opinie
przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e otwiera dyskusjQ nad

ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziai wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski odni6sl siq do zapisu w dziale 757 w sprawie zwiqkszenia

wydatk6w o kwotq 728 ty6. zt. dotyczEca zobowiQzai kredytowych i obligacji i poprosil o
wyjaSnienie tego zapisu oraz przyczyny takiego wzrostu Srodk6w na ten cel. Pan radny

poprosil o wyjainienie kwestii zwiqzanej z kwotq dlugu wykazanq w WPF, kt6ra w roku 2017

wynosi 296.776.916 zl. Pan radny zwr6cil siq o wyjasnienie czy jest to zakladana kwota dtugu

czy te2 jest to kwota dtugu obowiqzujqca w dniu dzisiejszym oraz czy do tej kwoty wliczony

zostal kredyt dlugoterminowy, o kt6ry Prezydent Miasta zamierza wystEpif w wysokosci 58

mln. zl. A zatem ile wynosi rzeczywista stopa zadtu2enia. W WPF przychody na rok 2018 i

2019 w stosunku do roku 2017 wzrastajq o kwotq 63 mln. zl. Z jakich przyczyn wynika ten

wzrost przychod6w, kt6ry ulega spadkowi w roku 2020 o ponad 100 mln. zl. w stosunku do

roku 2018. W tym te2 roku zakladany jest wzrost podatk6w i optat lokalnych. Pan radny

odni6si siq r6wnie2 do zapis6w dziafu 700 i poprosil o wyjaSnienie zapisu dotyczqcego

wykupu nieruchomo6ci przy ul. Tumskiej za kwotq 2 mln. zl. iwskazanie tych nieruchomo6ci,

ich ilo6ci, powierzchni. Brak akceptacji budzi kwota w wysoko6ci 5 mln. zl. jako wklad do

nowo tworzonej jednoosobowej sp6lki miejskiej. Pan radny zwr6cil uwagq na uzasadnienie

uchwaly dotyczqcej WPF gdzie wskazuje siQ zmniejszenie limitu zobowiQzafi na 2017 rok na

zadaniu pn. Budowa budynku komunalnego o kwotQ 7 mln. zt. tqczne nakfady finansowe po

zmianach wynosii bqdq tqcznie 7.150 ty6. zl. z przeznaczeniem na realizac.iq w latach 2017-

150 tyS. zl., 2078 - 4.200 ty6. zt. i w roku 2019 - 2 mln. zl. Jest to sytuacja podobna to
zdarzenia, jakie mialo miejsce w roku poprzednim, kiedy to w budiecie miasta zostala

zapisana kwota 2 mln. zf. z kt6rej Prezydent Miasta stopniowo siq wycofywat. Tego typu
dzialania powodujq, ie inne kwoty sq zapisywane, nastQpnie w trakcie roku bud2etowego sq

one pomniejszane i nie majE nic wsp6lnego z poczEtkowA zaplanowanq wysoko5ciq.
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Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, ie podziela poglqdy

oraz wqtpliwo6ci zgloszone przez Przewod n iczqcego Klubu radnych PIS Jaroslawa
Chmielewskiego. Pan radny poprosil o wyja6nienie zapisu znajdujqcego siq w dziale, 630 w
ktdrym proponuje siq kwotq 100 ty(. zl. na pokrycie wkladu finansowego niezbednego do

wtqczenia siq samorz4du miasta w,,Festiwal Wisly" organizowany z okazji Roku Rzeki Wisly
w miesiqcu sierpniu br. we Wloclawku. Zdaniem Pana radnego jest to zbyt mala kwota i

dalece n iewysta rczajqca, aby m6c siq godnie zaprezentowai, dla por6wnania miasto Toruf
przeznaczyto na to wydarzenie kwotQ 700 ty6. zl., Ciechocinek - 30 ty6. zl. natomiast powiat

aleksandrowski przeznaczyf - kwotq 50 tyi. zl. A zatem ze wzgledu r6wniei na zapisy

dotyczqce dokapitalizowan ia sp6lki Pan radny bgdzie przeciwny przyjqciu tej uchwaly.

Radnv Dariusz Jaworski zwr6cit siq z zapytaniem czy wtadze miasta posiadajq wiedzq o

wysokoSci wkladu wtasnego innych podmiot6w biorqcych udziai w imprezie z okazji Roku

Rzeki Wisly. Ponadto Pan radny odni6st siq do zapis6w rozdzialu,75095 w kt6rym dokonuje

siQ zwiekszenia wydatk6w o kwotq 300 ty6. zl. na realizacjq nakaz6w sEdowych i poprosit o

wyjaSnienie, czego dotyczQ wspomniane nakazy sqdowe.

Radna Olga Krut-Horonziak zwr6cila siq z zapytaniem do Skarbnika Miasta o przekazanie

informacji na podstawie, jakich dokument6w, kalkulacji czy tei analiz wnioskuje siq w
uchwale budietowej o dokonaniu tak wainych finansowo ispolecznie zmian w zakresie

zagadnienia dotyczacego mieszkaf komunalnych przy ul. Tumskiej rezygnujqc przy tym
jednoczeinie z budowy mieszkai komunalnych, na rzecz powoiania sp6lki, kt6ra zajmie siq

tego typu budownictwem. Zaproponowane w uchwale zwiqkszenie 6rodk6w o kwotq 2 mln.

zt. w zwiqzku z konieczno5ciq dokonania wykupu nieruchomo6ci przy ul. Tumskiej sq

n ieprawdopodobn ie wysokim montaiem finansowym, dlatego tei Pani radna zwr6cifa siq o

wyjaSnienie tej kwestii.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska odnoszqc siq do zagadnienia zwiqzanego z dlugiem

publicznym wyjainila, 2e dlug publiczny wskazany w WPF ustalany jest wedlug staniu na

dzieri 31 grudnia danego roku budietowego z uwzglqdnieniem projektowanych pozyczek i

kredyt6w oraz pomniejszeniu o raty splat kredyt6w iwykup obligacji przypadajEcych na dany

rok, zapis ten musi byi zgodny z budietem na dany rok. A zatem w przypadku zaplanowania

w uchwale bud2etowej deficytu budietowego, czyli braku pokrycia dochodami planowanych

wydatk6w - dla zbilansowania budietu pozyskuje siq przych6d w postaci po2yczki, kredytu

lub emisji obligacji komunalnych, stad tei wykazana kwota dlugu. Przychody na rok 2018 i

2019 zakladajq udzial projekt6w unijnych i innych Srodk6w zewngtrznych, ktore

wprowadzane sa do budietu w latach nastqpnych tak jak sq przekazywane i wowczas

wplywajq do budietu. odnoszqc siq do zagadnienia zwiqzanego z wykupem nieruchomoici

przy ul. Tumskiej Pani Skarbnik wyjainita, 2e aby przystqpii do procedury wykupu naleiy

zabezpieczyi 6rodki finansowe w budiecie miasta, poniewai jest to wydatek majEtkowy,

niemniej jednak poziom wydatku stanowi limit, jaki mo2e zostai przeznaczony, jako wydatek

na dane zadanie, natomiast ile rzeczywiScie Srodk6w zostanie wydane wynikai bqdzie z

innych postqpowa6 zgodnie z ustawa o gospodarce nieruchomoicia mi, przy przystepowaniu

do wykup6w bqdq sporzadzane operaty szacunkowe. Kwota w wysoko(ci 2 mln. zl. zostala

oszacowana przez wydziaf zajmujqcy siq gospodarkq nieruchomoiciam i, kt6ry posiada

doiwiadczenie oraz wiedzq na temat wielkodci wycen, poniewa2 biegli rzeczoznawcy przy

szacowaniu wykup6w opierajq siq na por6wnywalnych cenach wykup6w w danym terenie

biorqc pod uwagq r6ine elementy iczynniki wpfywajqce na wycenQ. Kwota w wysokosci 5

mln. zl. proponowana, jako wklad pieniqiny stanowii bQdzie montai finansowy dla sp6lki
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prawa handlowego, kt6ra ubiegajqc siq o kredyt bankowy musi wykazai siq wktadem
wlasnym, kt6ry nale2y zabezpieczyd poprzez wniesienie aportem do sp6tki
zaproponowanych Srodk6w finansowych. Kwota w wysokoSci 100 ty(. zl. zaproponowana na

pokrycie wkladu finansowego niezbqdnego do wlqczenia siq w Festiwal Wisly zostata
ustalona wediug szacunk6w iuzgodnieri dla przedsiqwziqi planowanych w danym mie5cie

om6wionych podczas poprzedniej sesji iwedlug tych szacunk6w ustalona zostala kwota dla
miasta Wiociawka. Odnoszqc siq do pytania w sprawie nakaz6w sqdowych Pani Skarbnik
wyja5nila,2e wystqpujE one z r62nych tytut6w np. z powodu sporu z wykonawcami, z

powodu niedostarczenia lokalu socjalnego, wykwaterowai stqd zachodzi potrzeba

zabezpieczenia irodk6w finansowych w budiecie na ten cel. Natomiast je6li chodzi o kwotq
zwiqzanq z obslugQ dlugu to jak wyjadniala Pani Skarbnik planowano zaciqgniqcie poiyczki w
mniejszej wysokodci, poniewa2 przewidywano uzyskanie lepszego wyniku finansowego z rok
ubiegly. Kwota nadwy2ki bqdzie jednak mniejsza ni2 planowano w zwiqzku z tym zaciagniqty
zostanie dtug w pelnej wysokoSci, dlatego naleiy zabezpieczye odpowiednia kwotq na
pierwsze postqpowanie o zaciqgniqcie kredytu, w chwili obecnej trudno jest przewidziei czy

kwota kredytu zostanie w pelni wykorzystana tak2e kwota na obslugq dlugu byi moie bqdq

to niisze kwoty, lecz okre6lony limit w budiecie musi byd zabezpieczony. Odnoszqc siq do

zapytania dotyczqcego dokument6w bqdqcych powodem dokonania zmian budietowych
Pani Skarbnik poinformowala, 2e zgodnie z Uchwalq Rady Miasta o procedurze uchwalania

bud2etu oraz dokonywania zmian bud2etowych dysponenci czq5ci budietowej realizujacy

dane zadanie wnioskujq o dokonanie zmian w bud2ecie miasta. Stronq merytorYcznE
przygotowuje w takim przypadku wydzial wnioskujacy o wprowadzenie zmiany natomiast
rolq sluib finansowych jest sprawdzenie wniosku pod wzglqdem forma Ino-prawnym i

bilansowym czy proponowana zmiana moie zostai dokonana.

Po zakoriczeniu dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu
miasta Wtoclawek na 2017r. wraz z autopoprawkq.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 23 radnvch za podieciem uchwalv

ooowiedziato sie 12 radnvch przv 7 glosach przeciwnvch oraz 4 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

Po zakoiczeniu procedury glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e

uchwafa zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie
Finansowej na lata 2017 - 2028 wraz z autopoprawkE.

uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Przedmiotowe zagadnienie przedstawila Radzie Miasta Skarbnika Miasta Pani Janina

Radzikowska informujqc,2e zmiana wieloletniej prognozy finansowej jest sci3le zwiqzana z

uchwalq bud2etowq, zmiany dokonane zwlaszcza w wydatkach majatkowych, kt6re ujqto w
prognozie, jako wieloletnie przedsiqwziqcia inwestycyjne ulegly zmianie z uwagi na to, ii
inaczej ni2 planowano zostaly rozlozone koszty stEd zaproponowana zmiana. Jest tak2e

autopoprawka do projektu uchwaiy, kt6ra wynika z autopoprawki do projektu budietu, w



kt6rej ulega zmianie wysokoSi wydatk6w na zadania inwestycyjne oraz na zadania bieiqce.
Poniewai prognoza finansowa w czeici dotyczqcej roku 2017 musi byi zgodna z uchwalonym
budietem, stqd wprowadzona zostala autopoprawka.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyta oraz pozytvwnie zaopiniowata
Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta
Przewodnicz4cy Komisji radny Andrzej Palucki.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

Wobec braku glos6w w dyskusji zwiqzanych z procedowanym zagadnieniem Przewodniczqcy
Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddai pod g'iosowanie przyjqcie projektu uchwaiy
zmieniajqcej uchwaig w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017

- 2028 wraz z autopoprawk4.
W wvniku glosowania przeorowadzoneeo z udziafem 23 radnvch za podieciem uchwafv
opowiedzialo sie 12 radnvch przv 6 glosach przeciwnvch oraz 5 giosach wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

Ad.6
Projekt uchwaty w sprawie zaciEgniecia kredytu dlugoterminowego.

Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska poinformowala, ie w uchwale bud2etowej na 2O\7
przewidziano zaciqgniqcie kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budietu Gminy
oraz na sptatq wczesniej zaciagniQtych zobowiqzari wynikajqcych zaciqgniqtych kredyt6w,
po2yczek oraz wykupu obligacji. W prognozie finansowej przewidziano, ie na sptatq rat
kredytu, kt6re nie mogq byi wydatkowane z dochod6w bie2Ecych jest potrzeba zaciEgniecia
kredytu zar6wno na pokrycie deficytu budietowego jak r6wnie2 na dokonanie splat rat
kredytu przypadajqcych w roku bie2qcym w kwocie 59.082.643,00 zt. Na takA wysokoSi
planuje siq rozpoczqcie procedury zaciqgnigcia kredytu dfugoterminowego. Ostateczna
wielkoii zaciagnietego kredytu bqdzie wynikala z bieiqcej realizacji budietu a takze
osiqganych dochod6w. W zale2noici od tvch wskainik6w okreilona zostanie ostateczna
wysokoSd kredytu, kt6ra nie musi wynosii przedstawionej wysokodi, poniewai byi mo2e

takiej potrzeby nie bqdzie. Dlatego tei przy rozpoczqciu procedury kredytowej wysokodi
kwoty kredytu okre5lona zostaje do pewnej wysokoSci natomiast kredyt zaciEgany jest w
wysoko6ci zale2nej od ostatecznych potrzeb danego roku. Zr6dlem, z kt6rego kredyt zostanie
splacony bqdq wpiywy Srodk6w z podatk6w i opiat lokalnych - z podatku od nieruchomo(ci
oraz udzial6w w podatkach dochodowych.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
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Projekt uchwafy w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala
Komisja Budzetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ii otwiera dyskusjq w przedmiocie ww.
zagadn ien ia.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, ii naleiy pamiqtai, 2e w kwocie 28 mln.
przeznaczonej na sfinansowanie deficytu bud2etowego znajduje siQ kwota 10 mln. zf.

wynikajqca z zawartej przez Prezydenta Miasta umowy koalicyjnej. Zdaniem Pana radnego,
jeieli zaciqganie kredyt6w zwiQzane byloby z rozwojem miasta w6wczas takie dzialania nie
budzityby iadnego sprzeciwu natomiast przyglqdajqc siq, w jaki spos6b wydatkowane sE

publiczne 6rodki przy jednoczesnym braku spodziewanego rozwoju gospodarczego miasta,
Klub radnych PIS bqdzie glosowal przeciwko kolejnemu zadfu2aniu miasta przez Prezydenta
Miasta. Swiadczy o tym zdjqcie z budietu kwoty w wysokoSci 7 mln.21. na budownictwo
mieszkaniowe, brak Srodk6w na rozw6j miasta powoduje,2e wfocfawskie firmy przenoszA

swojq dzialalnoSi do brzeskie.j strefy gospodarczej nie inwestujqc tym samym we Wloclawku.
Pan radny zwr6cif siq o udzielenie informacji, jaka czg5i z kwoty 30.419.208,00 zt. stanowi
splate kredyt6w ipo2yczek a jaka przeznaczona jest na wykup papier6w wartoSciowych.
Ponadto Pan radny zapytal, w jaki spos6b przewiduje Prezydent Miasta splatq zadluienia
miasta, kt6re wynosi ponad 350 mln. zt. jakie dzialania zostanA podjQte w tym kierunku.

Zdaniem Pana radnego kadencja Prezydenta Miasta zakoficzy siq w roku 2018 natomiast

samorzqd i mieszka6cV miasta pozostanq z kolejnymi dlugami, kt6re bqdzie trzeba

uregulowad. W zwiEzku z tym Pan radny skierowal zapytanie do Prezydenta Miasta czy

planuje podniesienie podatk6w i innych oplat lokalnych, aby regulowat zobowiqzania,
poniewai z prognozy finansowej wynika, ie w roku 2018 planowane sQ tego rodzaju
podwyiki, za kt6re odpowiedzialny bqdzie bezpo(rednio Pan Prezydent.

Radnv Jarostaw Hupalo stwierdzil, i2 aby przeanalizowai zagro2enia, jakie wiq2q siq z

zaci4gniqciem kredytu w Swietle wypowiedzi poprzednika w imieniu Klubu radnych SLD

wni6sl pro6bq o ogloszenie przerwy w obradach sesyjnych celem zwolania posiedzenia Klubu

rad nvch.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki odnoszqc siq do wypowiedzi radnego

Jarostawa Chmielewskiego na temat wyceny warto6ci umowy koalicyjnej stwierdzil, ie
zawarte porozumienie programowe ma bezpo6rednio slu2yi mieszkaicom Wloclawka ijest
bez wplywu na przynaleino5i partyjnq koalicjant6w. Dlatego tei Pan radny poprosil o
unikanie podobnych sformutowai tym bardziej, ie punkty programowe sq odpowiedziq na

zgtaszane potrzeby mieszkaric6w podczas spotkarl, jakie odbyl Klub radnych SLD z

mieszkaricami. Pan radny zwr6cif uwagq na fakt, 2e decyzjq o procedowanej obecnie

uchwale Rada Miasta podjqta podczas sesji, na kt6rej przyjQto uchwalQ bud2etowq miasta na

rok 2OI7 obecnie sa to wylEcznie techniczne czynnoSci bqdqce konsekwencja podjQtej

uchwafy bud2etowej.
Po zakoiczonej wypowiedzi Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil przerwq w obradach

sesyjnych do godz. 125e'
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Przerwa w obradach sesy.inych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cit siq z zapytaniem czy

radni chcieliby zabrai glos i kontynuowai dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec wyczerpania zgloszeri radnych do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta

radny Krzysztof Kukucki poddal pod glosowanie projektu uchwaly w sprawie zaciagniecia

kredytu dlugote rm inowego.
W wvniku przeprowadzon ego gtosowania, w kt6rym udzial wzielo 24 radnvch, za przvieciem

ww. proiektu uchwalv opowiedzialo sie 13 radnvch przv 10 slosach przeciwnvch oraz l gtosie

wstrzvmuiacvm sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwata zostala

podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.7
Projekt uchwaty w sprawie wyraienia woli udzielenia bonifikaty w wysokoici 99% od ceny

sprzedaiy nieruchomoSci, stanowiqcej wlasnoSd Gminy Miasto wloclawek.

Projekt uchwaty przedstawii Radzie Miasta zastqpca Prezydenta Miasta Pan Jacek

Wojciechowski, kt6ry wyjaSnil m.in., ie przedmiotowa uchwafa ma charakter intencyjny,

upowainiajqcy do zloienia oiwiadczenia o posiadanym prawie do dysponowania

n ieruchomo5ciami, poloionymi we Wioclawku przy ul. Zwiqzk6w Zawodowych 4, ul'

Zwiqzk6w Zawodowych 6, ul. stod6lnej 66a, ul. stod6lnej 68, stanowiEcymi wlasnoSi Gminy

Miasto Wloclawek, do cel6w projektowych. Z wnioskiem o nabycie w trybie

bezprzetargowym ww. nieruchomo(ci zwr6cifo siQ Starostwo Powiatowe we Wiocfawku, na

podstawie uchwaly Nr 459/17 Zarzqdu Powiatu we wloclawku z dnia 16 marca 20I7r. w

sprawie zakupu od Gminy Miasto wloclawek nieruchomoSci z przeznaczeniem na cel

publiczny, tj. budowq budynku biurowego wraz z parkingiem stu2qcym wykonywaniu zadai
publicznych realizowanych przez Powiat. Zgodnie z zapisami ustawy o gospodarce

n ieruchomo6ciami, nieruchomosi jest zbywana w drodze bezprzeta rgowei, je2eli zbycie

nastqpuje miqdzy skarbem Pa6stwa a jednostkq samorzqdu terytorialnego oraz miqdzy tymi
jednostkami, co ma miejsce w tym przypadku. Ponadto, je2eli nieruchomoSi jest zbywana na

rzecz jednostki samorzqdu terytorialnego, wia6ciwy organ, zgodnie z art 68 ust. 1 pkt 5 w/w
ustawy, moze udzielii bonifikaty od ceny nieruchomolci, ustalonej na podstawie wyceny

dokonanej przez rzeczoznawcq majatkowego stosownie do art. 67 ustawy o gospodarce

n ieruchomo6ciami. BiorQc pod uwagq powy2sze uzasadnionym jest sprzedai ww.

nieruchomoSci na realizacjQ wskazanego celu publicznego.
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Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwafy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Stanislaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, i2 otwiera dyskusjq w przedmiocie ww.
zagadnienia.

Wobec braku zgloszeri radnych do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny

Krzysztof Kukucki poddal pod giosowanie przyjQcie projektu uchwaty w sprawie wyra2enia
woli udzielenia bonifikaty w wysokoSci 99% od ceny sprzedaiy nieruchomoici, stanowiacej
wlasnoSi Gminy Miasto Wloclawek.
W wvniku przeprowadzonego glosowania, w kt6rvm udziaf wziefo 24 radnvch, za przvieciem

ww. proiektu uchwatv opowiedzialo sie 23 radnvch przv 1 slosie przeciwnvm oraz braku
glos6w wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala
podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Po zakoiczeniu procedowania nad ww. projektem uchwaly o gtos poprosii radny Jarosiaw

Hupalo, kt6ry zglosil wniosek o rozszerzenie porz4dku obrad i informacjq na temat
budownictwa mieszkaniowego we Wtoctawku, zagadnienie bqdzie pewnego rodzaju

konkluzjq na wystEpienie Pana radnego Jaroslawa Chmielewskiego, aby pozyskai informacje

na temat zakresu i zasad funkcjonowania sp6lki. Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cit siq do

Sekretarza Miasta Pani Wiesfawy Konopczyriskiej o interpretacjQ czy nie zachodzi kolizja

prawna, poniewai podobny wniosek byl jui poddany glosowaniu i nie uzyskal akceptacji

Rady Miasta. Sekretarz Miasta Pani Wieslawa Konopczyriska wyja6nita, ie wniosek dotyczqcy

rozszerzenia porzqdku obrad mo2e zostad zlo2ony w ka2dym momencie trwania obrad

sesyjnych. Wniosek, o kt6rym mowa byi ju2 poddany gfosowaniu, lecz nie ma

przeciwwskazari, aby nie m6gl byd ponownie wprowadzony do porzqdku obrad, poniewaz

nie jest to uchwala i nie obowiqzujq tu kryteria dotyczqce uchwaty, kt6ra nie moglaby byf
ponownie gfosowana.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod gtosowanie rozszerzenie

porzqdku obrad o punkt nr 8: Informacja na temat budownictwa mieszkaniowego we

Wloclawku.
W wvniku glosowania orzeprowadzoneso z udziatem 24 radnvch za wnioskiem o

rozszerzenie porzadku obrad o ww. punkt opowiedzialo sie 13 radnvch przv 8 stosach
przeciwnvch oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Ad.8
Informacja nt. budownictwa mieszkaniowego we Wloclawku.
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Wprowadzenia do zagadnienia dokonat Zastqpca Prezydenta Miasta Pan Jacek

Wojciechowski, kt6ry poinformowaf, 2e tworzenie warunk6w do zaspokajania potrzeb
mieszkaniowych mieszkafc6w w lata 2017 - 2021 we Wlocfawku na podstawie Uchwaty nr

XXVI/ 7451 2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016 roku w sprawie
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasto
Wlocfawek na lata 2017-2021, Uchwaly nr xXYlll /9 /2O77 Rady Miasta Wloclawek z dnia 16

stycznia 2017 roku w sprawie wyraienia woli utworzenia sp6lki prawa handlowego
realizujqcej zadania wiasne Gminy w zakresie gminnego budownictwa mieszkaniowego oraz

Uchwaly nr XXIX/22/2O17 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 lutego 2017 roku w sprawie

ustalenia kierunk6w dzialania Prezydenta Miasta Wtoctawek w zakresie realizacji zadania

pn.: Rewitalizacja kwartalu od ul.3 Maja do ul. Tumskiej - realizowane bqdzie w

nastqpujqcych formach: - budownictwo czynszowe na wynajem, kt6re realizowane bqdzie w

ramach programu mieszkanie +, program ten finansowany jest przez Bank Gospodarstwa

Krajowego - BGK Nieruchomodci iBank Gospodarstwa Krajowego BGK Towarzvstwo

Funduszy Inwestycyjnych. Mieszkania przy ul. Celulozowej pn Projekt Celulozowa

mieszkania czynszowe na wynajem budowai bqdzie sp6lka celowa powolana przez jeden z

ww. podmiot6w BGK, do kt6rej Gmina Miasto Wlocfawek przystapi wnoszac aportem
grunty. Projekt zaklada wybudowanie ok. 400 mieszkari w dw6ch etapach. W przypadku

wyboru finansowania przez BGK TFI Gmina Miasto Wloclawek zwracai bqdzie w formie
wydatk6w majqtkowych przez okres 25 lat od dnia przejqcia budynk6w do eksploatacji

6rodki wydatkowane przez ten fundusz. Mieszkania te, ai do momentu calkowitej splaty

finansowania nie wejdq do mieszkaniowego zasobu gminy ibqdE administrowane przez

sp61kq celowq powolanq przez Gminq Miasto Wloclawek pod nazwq Miejskie Budownictwo

Mieszkaniowe - sp6ika z o.o. Kolejnq formq realizacji potrzeb mieszkaniowych mieszkaic6w

stanowii bqdq mieszkania czynszowe z dojiciem do wlasnodci realizowane na ul. Tumskiej w

ramach powolanej przez Gminq Miasto wloclawek sp6lki celowej MBM. Projekt zaklada

wybudowanie ok.250-350 mieszka6 w zale2noSci od dostqpno6ci terenu. Projekt przewiduje,

2e sp6lka ta w dalszej kolejnoSci bqdzie przeprowadzai rewitalizacjg kamienic poto2onych w

kwartale miqdzy ulicami: Tumskq, 3 Maja, Cygankq, Brzeskq, odbudowq ibudowq nowych

budynk6w mieszkalnych wraz z zagospodarowan iem teren6w wewnatrz kwartafu'

Finansowanie tego projektu odbywai siq bqdzie ze irodk6w zewnQtrznych bez angaiowania

do finansowania budownictwa Srodk6w budietu miasta, planowane jest pozyskanie 6rodk6w

w formie kredytu dlugoterm inowego lub te2 w zale2noici od sytuacji nie wyklucza siq emisja

obligacji. Program budowy mieszkari na wynajem z dojSciem do wfasnoici przewiduje,2e

na.lemca - uczestnik programu partycypowal bqdzie w kosztach budowy lokalu, umowa

partycypacji zawierana bgdzie na czas okreSlony nie kr6tszy nii 25 lat i nie dtuiszy ni2 lat 30.

Uczestnikowi programu przyslugiwato bqdzie prawo wykupu, nabycia prawa wlasnodci

najmowanego lokalu. Partycypantami projektu opr6cz os6b fizycznych bqdq mogly byi
wlocfawskie uczelnie wyisze, pracodawcy majqcy siedzibq we Wloctawku, miasto Wlocfawek

a takie osoby fizyczne spoza wloclawka pracujqce lub podejmujqce prace we wfoclawku.

warunkiem zakwalifikowan ia siq do programu os6b z poza wtoclawka pracujqcych w miescie

bqdzie potwierdzenie rozliczenia siq z podatku dochodowego we Wloclawku. NastQpna

formq zwi4zanq z przedstawionymi uprzednio rozwiqzaniami jest zwiekszenie liczby

mieszka6 socjalnych. odbywai siq do bqdzie poprzez przekwalifikowan ie mieszkari bqdqcych

w mieszkaniowym zasobie gminy na mieszkania socjalne W chwili obecnej miasto posiada

ponad 300 mieszkad czynszowych, czq(ciowo zdekapitalizowa nych, kt6rych lokatorzy

2L



wywiAzujq sie z obowiazku placenia czynszu, co daje im moiliwoii uczestniczenia w
projekcie budowy mieszkari przy ul. Celulozowej ipierwszeristwo w przydziale tych mieszka6.

Czq6i obecnych mieszkarl komunalnych, zd ekapita lizowanych zostanie wyremontowana i

przekwalifikowa na na mieszkania socjalne. Szacuje siq, ie w ten spos6b zostanie
pozyskanych ok.80 mieszkari. Celem programu sktadaj4cego siq ze wskazanych trzech

element6w jest - cel publiczny, poniewa2 pomoc publiczna obejmie wszystkie grupy

spoleczne, kt6re nie sa w stanie samodzielnie zaspokoii potrzeb mieszkaniowych w oparciu

o obecnie funkcjonujqcy mechanizm rynkowy. Cel ekonomiczny - koszt budowy i cena za

mieszkanie bqdzie uwzglqdniai mo2liwoici r62nych grup spotecznych majqcych potrzeby

mieszkaniowe. Cel przestrzenny - najistotniejszy dotyczqcy plan6w inwestycyjnych

zwiqzanych z ul Tumskq to rewitalizacja obszaru zdegradowanego, kt6ry wymaga podjqcia

szybkich dzialari. Cel .jako6ciowy - podai mieszkari bqdzie uwzglqdniai poiqdanq wielko5i
mieszkania, technologiQ i standard wykoticzenia. Efektem realizacji powyZszego programu
jest osiqgniqcie znaczEcej iloSci mieszkari 600-650, przyrost nowych zasob6w

mieszkaniowych we Wloclawku, przystqpn ie.isze ceny mieszkai, kr6tszy czas oczekiwania na

mieszkanie, obniienie dolnej granicy cen najmu w zasobach prywatnych, wzrost, jakoSci

uslug oraz polepszenie wizerunku miasta. w wyniku realizacji ww. programu zostanie

calkowicie zlikwidowana lista os6b oczekujqcych na mieszkania komunalne. Zwiqkszona

zostanie takie dvnamika miasta poprzez otwarto(i programu na nowych mieszkaric6w.

Towarzvstwa Funduszv Inwestvcvinvch BGK S.A, sp6fki nale2qcej do BGK, kt6ry dokonujac

prezentacji multimedialnej przedstawil zaloienia funkcjonowania Funduszu municypalnego

bqdqcego ir6dtem finansowania inwestycji n ieruchomosciowych w gminach. Pan Dyrektor

wyjagnil, ie Fundusz municypalny powstal w styczniu 2015 roku, jako narzqdzie BGK do

kreatywnego wspierania projekt6w inwestycyjnych wykraczajqcych poza ramy zwyklego

gospodarowania. BGK oferuje szereg produkt6w zwiqzanych z finansowaniem gmin, sq to

kredyty czy emisje obligacji, a takie sfinansowanie potrzeb w zakresie budynk6w

wielofu nkcyjnych. Fundusz municypalny skupia siQ na finansowaniu inwestycji

kubaturowych, gl6wnie mieszkarl na wynajem, ale r6wnie2 obiekt6w uiyteczno(ci

publicznej.

Fundusz dziala przy kaidej transakcji we wsp6lpracy z jst. Podziaf 16l jest taki, 2e jst. wnosi

aportem nieruchomoid natomiast Fundusz municypalny ze (rodk6w pochodzqcych z BGK

finansuje budowq w 100% tzn. wraz z kosztami proiektowania, zarzqdzania budowq i

zagospodarowa nia terenu. Po wybudowaniu i oddaniu obiektu do u2ytkowania obiekt jest

przekazywany w formie dzieriawy partnerowi samorzqdowemu, kt6ry zobowiqzuje siq do

odkupienia od Funduszu udziaf6w sp6tki celowej w okreSlonym czasie, wynoszEcym

maksymalnie 25 lat. zaletE takiego rozwiqzania z udzialem Funduszu municypalnego jest

fakt, ie to gmina okresla i definiuje obiekt bqdqcy przedmiotem inwestycji, gmina ksztaltuje

r6wniei spos6b udostQpnienia obiektu potencjalnym klientom, dostosowany jest r6wnie2

spos6b splaty do indywidualnych preferencji i potrzeb gminy. Jest to dlugi okres splaty

wynoszqcy 25 lat, jest to finansowanie dostqpne bardzo rzadko na rynku, istnieje moiliwo6f

zakwalifikowan ia tych wydatk6w bqdi, jako wydatki bie2qce lub te2, jako wydatki majatkowe

w zaleinoici od preferencji gminy i dostosowania do mo2liwo6ci bud2etowych gminy.

Dyrektor A. Jankowski przedstawii model biznesowv skfadajacy siq z 5 podmiot6w ti. TFI

BGK, kt6ry jest zalo2ycielem sp6lki celowej, sp6fki celowej w czqsci naleiqcej do funduszu, w

czq6ci do partnera samorzqdowego, kolejnym podmiotem jest sp6tka gminna oraz gmina,



kt6ra stoi za sp6lkE gminnE oraz lokatorzy, kt6rzy korzystajAc z mieszka6 umo2liwiq gminie

splatq lokali swoim czynszem. Sp6lka gminna, czyli MBM bqdzie zobowiqzana do platnoSci

czynszu dzier2awnego jak r6wniei do odkupu udzial6w w sp6tce celowej zgodnie z

harmonogramem. lstotnym iest, aby w okresie 25 lat sp6lka zwr6cila dwoma kanalami

funduszowi, irodki zainwestowane w budowq obiekt6w. Rola gminy jest rola pomocniczq,

poniewai gmina zabezpiecza platnodi ceny z tytulu odkupu udzial6w sp6lki celowej i

element ten znajdzie swoje odzwiercied len ie w WPF gminy. Proces transakcji rozpoczyna siq

w momencie dysponowania przez gminq koncepcjq inwestycji, czyli w obecnej sytuacjijest to
obszar zlokalizowany przv ul. Celulozowej, nastqpnie musi zostai podpisane porozumienie

okre5lajqce prawa iobowiqzki stron. Po sporzqdzeniu stosownych dokument6w rozpoczyna

siq proces formalnych analiz projektu przez Fundusz Municypalny, w wyniku, kt6rych podjqta

zostanie decyzja inwestycyjna, kt6ra jest formalnq decyzjq organ6w statutowych Funduszu,

po kt6rej zawierana jest umowa inwestycyjna, kt6ra gwarantuje, 2e po uzyskaniu pozwolenia

na budowq pod osiedle oraz po wyborze generalnego wykonawcy zostanA zainwestowane

we wsp6lnie powolanq sp6lkq Srodki finansowe, kt6re sa wymagane do budowy osiedla

mieszkaniowego. Model jest tak za pro.iektowany, aby zminimalizowai ryzyko stron zar6wno

gminy jak i Funduszu, ewentualny aport nieruchomoSci gruntowej nastQpuje dopiero po

spetnieniu siq warunk6w zawieszajqcych, czyli w momencie uzyskania pewno(ci, ie mo2liwe

jest zbudowanie osiedla oraz rozstrzygniety zostat przetarg na generalnego wykonawcq i

znany jest koszt budowy. Fundusz Municyplany dziala rok i kwartat, w trakcie tego czasu

udalo sig formalnie zawrzei l umowq inwestycyjnq, obecnie podpisanych jest z Funduszem 7

porozumieh zmierzajqcych do finalizacji um6w. Docelowe aktywa Funduszu miafy wynosic

600 mln. zi., natomiast dolna granica transakcji to 5 mln. zf. Natomiast g6rna to 50-90 mln.

zl. w polowie ubieglego roku nastEpila zmiana, poniewai wraz z ogloszeniem programu

Mieszkanie+ Fundusz MunicypalnV zostal inkorporowany do tego programu istanowi jedno z

narzqdzi wykorzystywa nych do jego realizacji. w zwiQzku z tym transakcje realizowane z

gminami na tej bazie bqdq mialy charakter transakcji Mieszaknia +.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Jaworski stwierdzif, ie dobrym zwyczajem byloby przygotowanie material6w

dla radnych celem zapoznania siq w sytuacji, gdy debata dotyczy bardzo wa2nych temat6w

zar6wno dla miasta jak ijego mieszkafc6w. W zwiqzku z tym Pan radny zwr6cil sie z

zapytaniem czy radni mogliby otrzymai materialy dotyczqce poruszanego zagadnienia'

Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzit, ie jest zwolennikiem powolania Miejskiego

Budownictwa Mieszkaniowego tj. sp6tki, kt6ra bqdzie zajmowai siq budownictwem

mieszkaniowvm na terenie miasta, poniewai wfoclawek do56 diugo oczekiwal na tego

rodzaju propozycje. Zaproponowane rozwiqzanie umoiliwi dostgp do mieszkaf ludziom

biednym i6redniozamoinym, ponadto oznacza to rozpoczqcie rewitalizacji starego miasta.

Pozyskanie du2ych (rodk6w finansowych 50-60 mln. zl. wplynie na rozw6j miasta, zaspokoi

ciqgly niedob6r mieszkai dla os6b potrzebujqcych, poprawi kondycjq lokalnych firm

budowlanych a takie stworzy nowe miejsca pracy.

RadnV Jaroslaw Chmielewski zapytai czy w zwiqzku z przedstawionym informacjami przez

Wiceprezydenta Miasta oraz Przedstawiciela Funduszu naleiy rozumiei, 2e, aby m6gl

zafunkcjonowai przedlo2ony program sq potrzebne dwie sp6lki, ponadto Pan radny zwr6cif

siq o podanie informacji na temat miesiqcznych koszt6w utrzymania mieszkania wraz z

kredytem, kt6re bqdzie zobowiqzany ponosii w ramach najmu lokator mieszkania. Pan radny
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zapytal czy istnieje taka potrzeba, aby sp6lka MBM musiaia dysponowai kapitalem w
wysoko3ci 5.531.400 zt. Pan radny przypomniat, 2e kwestie zwiqzane z funduszem
municypalnym byly przedstawiane w kwietniu roku ubieglego na konferencji prasowej przez

Paniq Wiceprezydent Monikq Eerger, kt6ra przedstawiala mo2liwo5ci dotyczace
budownictwa mieszkaniowego i ponad dwa lata nic sie w tej sprawie nie dziafo.

Wiceorzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczdski zapytai czy TFI BGK S.A jest

konkurencja dla sp6lki BGK NieruchomoSci i czy jest ono wpisane wprost w rzQdowy Program

Mieszkanie +.

Radnv Andrzei Palucki stwierdzil, 2e z programu prezentowanego podczas kampanii

wyborczej przez Prezydenta Miasta wynikato, 2e na jesieni tego roku bqdziemy mogli

6wiqtowai oddanie do uiytku ok. 400 mieszkaf, z kt6rych po uplywie dw6ch ip6l roku
pozostala ostatnia cyfra, czyli ,,0". Prezydent Miasta przespal ten czas iSpi dalej. Obecnie
nowy sklad koalicji pr6buje ratowai sytuacjq i poszukuje innych rozwiqzai, kt6re majE

wypelni€ lukq na rynku mieszkaniowym, ponadto z przekazanych materiai6w wynika, 2e w
mieicie brakuje w r62nych kategoriach ponad 1000 lokali mieszkalnych. W bud2ecie miasta

zapisano drodki na budownictwo mieszkaniowe i pomimo upfywu kwartalu nic siq nie

wydarzylo. Nale2y pamiqtai, 2e bez wzglqdu na to, jaka forma budownictwa mieszkaniowego
zostanie przyjeta to ka2da z nich jest formq upo6ledzonq w stosunku do czasu, jaki minql.

Odnoszqc siQ do terenu Starego Miasta objqtego rewitalizacjq, kt6ry przewidziany jest pod

budownictwo mieszkaniowe iinne Pan radny zauwaivl, ie brakuje dla tego obszaru

dokumentacji, badari archeologicznych i programu u2ytkowego a zgromadzenie takiego

materiafu wymaga duio czasu. Nowy podmiot, kt6ry ma zostai dzisiaj powolany bqdzie w

bardzo trudnej sytuac.ii, poniewai bqdzie musial pokona6 szereg trudnoici organ izacyjnych,

legislacyjnych i innych. Gdyby Prezydent Miasta korzystal ze Srodk6w zapisanych w budiecie
w tym kwartale w6wczas bytoby zaiatwionych wiele spraw niezbqdnych do rozpoczqcia

procesu budowlanego wchodzqcego w sklad og6lno - pojQtego procesu inwestycyjnego. W

chwili obecnej wydatki inwestycyjne sQ 1/3 wydatk6w inwestycyjnych z poprzedniej kadencji

przyr6wnujAc rok do roku. Zdaniem Pana radnego forma, w jakiej bqdzie realizowany proces

zwiqzany z budownictwem mieszkaniowym jest sprawE wt6rnQ w stosunku do tego, aby

udalo siq zaczqi budowad. Pan radny przypomniat, ie Klub radnych SLD w maju ubieglego

roku zlo2yl do 6wczesnego Przewodn iczqcego Rady Miasta Jaroslawa Chmielewskiego

wniosek, kt6ry jest obecnie procedowany, do kt6rego nikt siQ nie ustosunkowat, a czas

minqt. Z przedstawionej przez przedstawiciela Funduszu wizualizacji wynika, 2e sq niezbqdne

dwa podmioty, aby m6c uruchomii procedurq. Jest to jasna struktura, kt6ra ma szanse

doprowadzii do rozpoczqcia realizacji rewitalizacji Starego Miasta oraz zaspokajania potrzeb

mieszkaniowych os6b, kt6re majE prawo oczekiwai pomocy od samorzQdu miasta. Pan

radny mial r6wnie2 szereg pytai iwqtpliwoici, co do sposobu rozwiQzania tych zagadniefi,
poprzez sp6lkq, kt6ra jest w tytule jednoosobowq sp6lkq. Z przedstawionego schematu

wynika, ie sp6lka celowa, kt6ra zrealizuje mieszkania wedlug zaprezentowanej koncepcji
przejmie administrowanie zasob6w wraz z pfatno6ciami zadtu2enia w stosunku do banku,
przy czym poprzez administrowanie bqdzie zarabiala na swoje utrzymanie. Pan radny

zaapelowaf o odrzucenie aspekt6w politycznych i ambicjonalnych po to, aby ta kadencja nie

skoriczyia sie takim wynikiem mieszkaniowym, jaki udalo siq uzyskai na dzieri dzisiejszy

Prezydentowi Miasta.
Radnv J6zef Mazierski zauwaiyi, 2e do korica kadencji zostal jedynie rok i siedem miesiecy a

we Wfocfawku nie wybudowano 2adnego budynku komunalnego. Pan radny zwr6cit uwagq
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na fakt, 2e w roku ubieglym Rada Miasta przyjQla Miejski program rozwoju budownictwa
komunalnego, z kt6rego nic nie zostalo zrealizowane. Zapisane zostalo, 2e w ramach

opracowanego wieloletniego programu gmina zwiqkszy liczbq lokali mieszkalnych poprzez

zakup lokali na rynku pierwotnym, najem lokali na rynku pierwotnym, budowq 432 mieszka6
przy finansowaniu bud2etu i kredytu w drodze partnerstwa publiczno-prawnego oraz

wsp6lne budownictwo z Miejskim Towarzystwem Budownictwa Mieszkaniowego. Obecnie
pod wplywem nacisk6w radnych pr6buje siq podjqi dzialania, kt6re nie przyniosq

rezultat6w, poniewa2 nie ma jui czasu. Proponuje siq utworzyi dwie sp6lki prawa

handlowego, kt6re bqdq budowai i zarzqdzai mieszkaniami. Pan radny stwierdzif, ie do

takich dzialari zostaia powolana sp6lka MTBS, kt6ra w chwili obecnej dysponuje 580

mieszkaniami z majatkiem w wysokoSci 65 mln. zt. i to wtaSnie przy jej udziale powinno byi
rozwijane budownictwo komunalne tak jak to robiq inne samorzqdy np. Toru6 w ramach

MTBS w obecnej kadencji wybudowat 213 mieszka6. Pan radny zapytaf, dlaczego zatem inny

samorzqd w ramach sp6lki MTBS mo2e wybudowai mieszkania a Wloclawek nie posiada

takich moiliwo6ci?. W zwiqzku z tym,2e ruszyla 21 edycja rzqdowego programu wsparcia

budownictwa socjalnego i komunalnego, a nab6r wniosk6w prowadzony bqdzie do dnia 31

marca br. Pan radny zapytal czy Prezydent Miasta skorzystal z tego programu i zloiyl
stosowny wniosek na pozyskanie funduszy? Niel. Jak wyjainil Pan radny mo2e byi udzielona

bezzwrotna pomoc z BGK nawet do 55% koszt6w inwestycji. Dlaczego wloclawski MTBS, w

kt6rym miasto jest udzialowcem w 44o/o nie zto2yf wniosku wzorem innych samorzqdow,

kt6re w ramach TBS zloiyly takie wnioski. Rzqdowy program finansowego wsparcia

budownictwa socjalnego i komunalnego to unikatowy program w skali kraju i cieszy sie

duiym za interesowan iem. Przewodniczqcy Rady Miasta informowal, ie w roku bieiqcym

oddanych zostanie 50 mieszkari lest to realne pod warunkiem, i2 dokonany zostanie ich

zakup na rynku wt6rnym. W programie zam6wie6 publicznych na rok 2017 widnieje zapis

m6wiqcy o budowie budynku komunalnego, jest to zbqdny zapis w stosunku do dziafari, jakie

proponu.je siq podjai obecnie i kt6re sq procedowane. Na zakoiczenie wypowiedzi Pan

radny zwr6cil siq z zapytaniem o cenq 1 metra kwadratowego powierzchni uiytkowej
mieszkania. Ponadto podzielil r6wnie2 poglqd radnego Andrzeja Paluckiego, ie do ko6ca br.

nie zostanie wybudowane iadne mieszkanie. Dlatego tei Pan radny nie podziela optymizmu

Przewodniczqcego Rady Miasta, ie koniec kadencji zbiegnie siq z przekazywaniem kluczy

lokatorom.
Radnv Damian Chelminiak odni6sl siq do sf6w radnego J6zefa Mazierskiego i poinformowal,

2e w MTBS we Wtoctawku samorzqd posiada 44% udzial6w natomiast w przypadku Torunia

to miasto posiada 100% udzial6w w sp6lce. Zdaniem Pana radnego samorzqd powinien

wycofywai siq z udzial6w w MTBS, kt6ry zajmuje siq budownictwem komercyjnym a nie

komunalnym.
Radnv Zbigniew Lewandowski stwierdzit,2e wszystkie opcje polityczne isprawujqce wladzq

majq sw6j udzial w tym, ie czas na podjgcie pewnych dzialari minql. Zaproponowany spos6b

finansowania Programu Mieszkanie + jest znacznie lepszy nii finansowanie budowy

budynk6w mieszkalnych w formie MTBS, kt6ry wymagal 20% jednorazowej partycypacji

lokatora przed zasiedleniem mieszkania, co przy omawianej propozycji nie jest wymagane i

jest roztoione na wiele lat, Dlatego te2 zdaniem Pana radnego nale2y podj4d przedloionQ

uchwalq, gdy2 jest to dobre rozwiqzanie pozwalajEce na realizacjg budownictwa
mieszkaniowego we Wloclawku.
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Radna Olea Krut-Horonziak krytycznie odniosfa siq do omawianego zagadnienia powolania
sp6lki zajmujEcej siq budownictwem na terenie miasta. Pani radna odniosfa siq r6wnie2 do
wypowiedzi radnego Andrzeja Paluckiego, kt6ry sprawujqc wiadzq przez kolejne dwie
kadencje miat najwiqksze szanse na wybudowanie mieszka6, zamiast tego przedstawit
Radzie Miasta uchwalq, w kt6rej miasto rezygnuje z budowy mieszkai komunalnych na rzecz

MTBS, kt6ry wyposaiony zostaf w najbardziej warto6ciowe dziatki w mieScie wniesione przez

samorzqd w formie aportu do sp6lki. Za wniesiony aportem wkfad i udziat 44% w MTBS

samorzqd miasta nie otrzymal 2adnego mieszkania. Jak to bylo mo2liwe, 2e przez 8 lat taka
sytuacja byla moiliwa w stosunku do sp6tki, kt6ra nie zrealizowala budownictwa
mieszkaniowego dla przypomnienia podobny program w sprawie budownictwa
mieszkaniowego w tamtym czasie takie zostal przez Radq Miasta przyjqty. I to jest wktad w
budownictwo komunalne byiego Prezydenta Miasta Pana Andrzeja Paluckiego, o czym

naleiy pamiqtae przy okazji dzisiejszej dramatycznej dyskusji na temat uplywajQcego czasu i

poszukiwaniu rozwiqzafi. Pani radna zapytala, z jakim podmiotem, na jakq ilo5t mieszka6

oraz przy jakim koszcie metra kwadratowego zostala podpisana umowa zaprezentowana
podczas wystapienia przez przedstawiciela Funduszu. Zdaniem Pani radnej informacje
przedstawione przez Zastepce Prezydenta Miasta Pana Jacka Wojciechowskiego sq

niewiarygodne. Jest ktamstwem twierdzenie,2e mieszkania te sE dla ludzi biednych, jest to
szkalowanie Programu Mieszkanie +, Proponowane mieszkania sq dla ludzi, kt6rych nie staa

na wyg6rowane, komercyjne wynajmowanie mieszkania. Nie naleiy tez przypuszczac, 2e na

ul. Tumskiej i3 Maja bqdq wybudowane zwykle mieszkania, poniewa2 koszt ich

wybudowania nie zamknie siq w cenie 2,5 ty6. zl. Opr6cz niedostatk6w tego terenu, ul.

Tumska zostata zrewitalizowana przy udziale Srodk6w unijnych na kurzawce. Dlatego podana

liczba mieszkari, kt6rq planuje siq wybudowai w rewitalizowanym kwartale tj. ok. 300 jest

rachunkiem politycznym a nie rachunkiem zbie2nym, natomiast pomysly o wydaniu po raz

kolejny obligacji sE montazem finansowym. Sprawa obligacji powraca przy ka2dorazowym

zaciqgniqciu kredytu na ich wykup. Natomiast obligacje zdaniem Pani radnej zostaly

roztrwonione na stadion, dwie przystanie czy te2 plywajacA scene. Dzisiaj radni majq podjqi

decyzje o powolaniu sp6lki i otrzymujE zamiast obszernych wyiadniei kilka zdah

uzasadnienia do uchwaly. Na zakoiczenie wypowiedzi Pani radna odniosla siq do

wypowiedzi radnego Krzysztofa Grzqdziela, kt6rego nie bqdzie nazywafa ani zerem ani tei
jedynka, lecz stwierdzila, 2e Pan radny duio m6wi na ten temat ijako wielki budowniczy

mieszkari od kilku lat do dnia dzisiejszego nie mo2e sprzedai wybudowanych przez siebie

mieszka6, poniewa2 koszt budowy tych mieszkar{ nie zamyka siq w wysoko6ci 2,5 ty!. zl. czy

tei 3,5 ty<. zl. za metr kwadratowy powierzchni.

Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzil, 2e nie bqdzie komentowal podnoszonych przez Paniq

radnq kwestii skierowanych w jego stronQ, poniewa2 uwaia, 2e Pani radna iest osobq, kt6ra

nigdy nie zrobila nic dobrego dla miasta, jedynie ciqgle krytykuje iobra2a innych. Dlatego tei
Pan radny zwr6cif siq o to, aby Pani radna zaprzestala wypowiedzi pod adresem Pana

radnego poniewaZ Pan radny g6wna nie rusza bo g6wno 5mierdzi. Natomiast to, co Pani

radna m6wi obraia caty Wloclawek i poszczeg6lne osoby, kt6rym podczas dzisiejszych

obradach sesyjnych Pani radna ubliiyla.

W zwiazku z r6inicq poglqd6w zwiazanq z procedowanym zagadnieniem pomiqdzy Paniq

radnq Olgq Krut-Horonziak wypowiadajacE siq poza mikrofonem a Panem radnym

Krzysztofem Grzqdzielem wypowiadajqcym siq z m6wnicy doszto do burzliwej wymiany zda6.



Radnv Piotr Czarnecki stwierdzil, 2e mieszkania, kt6re planuje siq wybudowai bqdq
mieszkaniami komercyjnymi budowanymi w strefie konserwatorskiej, co przyczyni siq do
wzrostu koszt6w jak r6wniei planuje siq budowq na terenie nieznanym geologicznie. Dlatego
nie jest moiliwe skalkulowanie koszt6w w granicach 2,5 ty5. zl. za metr kwadratowy
powierzchni, co czyni mieszkania kosztownymi, na kt6re stad bQdzie ludzi zamo2nych, reszta
potrzebujacych bqdzie oczekiwai na mieszkanie czynszowe lub z Programu Mieszkanie +.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie dziwi go lobbing na rzecz

prywatnego podmiotu, jakim jest MTBS, w kt6rym wiqkszo6ciowy pakiet posiada prywatny
podmiot, a nie miasto, zajmujqcego siq budownictwem na terenie miasta, kt6ry zaznaczyl siq

ju2 podczas sesji w miesiqcu listopadzie ubieglego roku, kiedy to Rada Miasta przyjmowafa

program na rzecz budownictwa mieszkaniowego. Dlatego por6wnywanie prywatnego

podmiotu do sp6lki komunalnej, jakq jest TBS w Toruniu, w kt6rej miasto posiada 100%

udzial6w nie powinno miet miejsca. Poza tym TBS buduje mieszkania, kt6re nie bqdq nigdy

naleialy do zamieszkujqcych je lokator6w, poniewa2 takie jest zalozenie programu'

Natomiast faktem jest, ie w czynszu lokatorzy splacajq kredyt, kt6ry zostal zaciagniety przez

podmiot na budowq mieszkari na preferencyjnych warunkach Zaprezentowana propozycja

stanowi o mieszkaniach na wynajem zlokalizowanych na ul. Celulozowej, jest to
udoskonalona wersja TBS dla lokator6w posiadajqcych mieszkanie komunalne, kt6rzy

wywiqzujq siq z obowiqzk6w lokatorskich regularnie oplacajqc czynsz, znaleili sie w r62nych

sytuac.jach 2yciowych ichcq z takiej propozycji skorzystai, przy czym nie bqdq oni splacad w

czynszu kredytu jak to jest w przypadku MTBS. Taki system spowoduje, 2e zwalniane bqdq

mieszkania komunalne a na ich miejsce po remoncie bqdq wprowadzai siq lokatorzy

oczekujqcy na mieszkania socjalne. Innq formq sq mieszkania czynszowe z dojiciem do

wlasnodci, kt6re proponuje siq wybudowai na ul. Tumskiej, co oznacza, 2e majq siq one

finansowai same, poniewa2 ich najemcy w wysoko6ci czynszu splacai bqdq tak2e kredyt

zaciagniqty przez sp6lkq. Z takiego rozwiqzania skorzystajE osoby z odpowiednimi

dochodami, kt6re stai na splatq kredytu wraz z oplatq czynszu w dluiszym okresie czasu.

Dlatego tei Pan radny stwierdzil, ii jest to ambitny program, kt6ry przyslu2y siq

mieszkaricom miasta i zaapelowai o jego poparcie.

Radnv Jaroslaw chmielewski zwr6cil siq z apelem do Przewod n iczqcego Rady Miasta, aby

wlaSciwie sprawowal policje sesyjnE. Wymiana zda6, jaka miala miejsce pomiqdzy Paniq

radnq olgq Krut-Horozniak a Panem radnym Krzysztofem Grzqdzielem nie powinna siq

wydarzyi. Dlatego Pan radny poprosil Przewodnicz4cego Rady Miasta, aby zwracaf uwagQ na

zachowania i wypowiedzi radnych oraz aby dyskusje przebiegaly na odpowiednim poziomie

przy odpowiednim zachowaniu siq iwzajemnym poszanowaniu pomimo r62nic poglqd6w na

temat procedowanych zagadnien.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzit, 2e wszyscy powinni

pamiQtai o zachowaniu szacunku wzglqdem drugiej osoby, .ieieli zasada ta bqdzie

przestrzegana w6wczas nie bqdzie dochodzii do sytuacji, jaka miata miejsce'

Radnv Piotr czarnecki odni6sl siq do wypowiedzi Przewodn iczqcego Rady Miasta w kwestii

mieszkai czynszowych zwracajEc uwagq, 2e sq to mieszkania komercyjne. Natomiast w

obecnej kadencji przy ul. celulozowej nie powstanie 2aden blok. Zdaniem Pana radnego

kwestia dotyczy przede wszystkim mieszkari komercyjnych przy ul. Tumskiej.
przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzif, ie nie zgadza sie z opiniA

prezentowa na przez Pana radnego.
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Radnv J6zef Mazierski stwierdzii, ie nie potrzeba tworzyf sp6fek, aby realizowai program

przedstawiony przez Wiceprezydenta Pana Jacka Wojciechowskiego lub tego, kt6ry jest

zawarty w Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, kt6ry
jest najwainiejszym dokumentem w zakresie polityki mieszkaniowej. Nie zaklada on

powofania dw6ch sp6lek poza tym Pan radny ponowil zapytanie o efekt dzialania sp6lki czy

w paidzierniku 2018 roku bqdq mieszkania i ile ich bqdzie. Ponadto Pan radny jest zdania, 2e

posiadajqc odpowiednie sluiby oraz teren przy ul. Celulozowej nic nie stato na przeszkodzie,

aby w roku bieiqcym oddad 50 mieszkari na tym terenie. O takie dzialania od wielu miesiqcy

apelowal Pan radny - bez skutku. Pan radny zwr6cil siQ z zapytaniem, jaka gmina skorzystata

z uslug Funduszu, aby m6c zasiqgnqd informacji bezpo6rednio od podmiotu, kt6ry jest jui na

etapie realizacji takiej inwestycji.
Odpowiedzi na zapWania udzielil Pan Aleksander Jankowski Dvrektor zarzadzaiacv

Funduszem Municvpalnvm BGK, kt6ry ponownie dokonal prezentacji multimedialnej, aby

wyjaSnit powstale wqtpliwoSci. Poinformowal m.in.,2e zawarcie umowy inwestycyjnei jest

uwarunkowane zgodami korporacyjnymi funduszu jak r6wnie2 zgodq Rady Miasta, dzisiejsza

prezentac.ia ma charakter promocyjny imarketingowy. Fundusz Municypalny skupia siq na

inwestycji przy ul. Celulozowej. Powofuje siq dwie sp6iki, z kt6rych jedna jest gminna bqdzie

to MBM druga zad sp6lka jest wsp6lna i naleiei bqdzie w czq(ci do Funduszu Municypalnego

iw czqdci do sp6lki gminnej. Sp6ika gminna udziat sw6j nabqdzie poprzez aport

nieruchomoici niezabudowanej, Fundusz Municypalny nabqdzie sw6j udzial poprzez wpfatq

6rodk6w pieniq2nych. Dwie sp6lki niezbqdne sq z kilku powod6w, obowiqzujqca ustawa o

funduszach inwestycyjnych bardzo utrudnia posiadanie przez Fundusz Inwestvcyjny

nieruchomoici wprost, brak.iest przykladu Funduszu lnwestycyjnego, kt6ry w swoim bilansie

posiada nieruchomo6ci, znajdujq siq one w bilansie za poSrednictwem sp6tki, oznacza to,2e
w majqtku funduszu znajdujq siq udzialy bqdi akcje sp6lki, kt6ra posiada nieruchomo(c.

Sp6lka gminna tworzona jest po to, z punktu widzenia Funduszu, aby raz w roku odkupowai
pakiet udziat6w tej sp6tki od Funduszu, tego zadania z powod6w przepis6w finansowych nie

mo2e wykonywai bezpo6rednio gmina. Po odkupieniu udzial6w po 25 latach sp6lka stanie

siq 100% wla6cicielem sp6fki celowej. Drugim zadaniem realizowanym przez sp6lkq bqdzie

administrowanie nieruchomoSci oraz dystrybuowanie mieszkari dla lokator6w tj. zawieranie

um6w najmu. Relacja pomigdzy TFI BGK a BGK Nieruchomosci jest taka, ze sE one ze soba

powiqzane przez BGK i sq sp6fkami siostrami. Oznacza to, 2e w obu podmiotach Bank BGK

posiada 100% udzial6w. TFI BGK zarzqdza funduszami inwestycyjnymi, jednym z nich jest

Fundusz Municypalny, natomiast BKG Nieruchomoici utworzona zostafa w celu zarzEdzania

portfelem nieruchomoici kolejnego funduszu mieszkaniowego BGK, kt6ry nosi nazwq

Funduszu sektora mieszka6 na wynajem, w ramach tego fundusz BGK zarzqdza portfelem

wielu inwestyc.ii mieszkaniowych. BGK Nieruchomoici bqdzie zaangaiowana w realizacjq

Programu Mieszkanie+. Poniewai Fundusz Municypalny znajduje siq r6wnie2 w orbicie

Programu Mieszkanie + w zwiqzku z tym, firmy te, czyli TFI i BGK Nieruchomo5ci 6ci5le ze

sobq wsp6tpracujE. Koszty budowy inwestycji nie zale2q od Funduszu, lecz od gminy,

poniewa2 to gmina okreSla wielkoii inwestycji, strukture, funkcjq ipowierzchniQ, koszt

budowy zai jest pochodnq funkcji okre6lonych przez gminq. Koszt budowy bqdzie wsp6lnie

ustalany po wybraniu generalnego wykonawcy, czyli po potwierdzeniu koszt6w, do

momentu. kiedy brak jest potwierdzonego kosztu budowy istnieje moiliwo6i wycofania siq z

transakcji. O skorzystaniu z ww. oferty publicznie ogfosila na swojej stronie internetowej
gmina Jarocin, kt6ra szeroko reklamuje sw6j program w podobnej ilo6ci 400 mieszkari.
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Wysoko6i czynszu, jaki sp6lka gminna bqdzie pobierala od lokator6w jest decyzjq sp6tki i

gminy, gmina mo2e chciei dotowai swoich lokator6w lub uzna, ie nie bqdzie podejmowai

takich dzialari w zwiqzku z tym lokatorzy bqdq zmuszeni uiszczai taki czynsz jak sp6ika

gminna bqdzie musiala oddai tytufem czynszu dzieriawnego i odkupu udziat6w. BQdq to
pochodne koszt6w inwestycji, co oznacza, im droie.i bqdq zbudowane mieszkania tym wiecej

trzeba bqdzie odzyskad. Posiadane projekty cechujq siq du2q r6inorodno6ciq gdyi sa gminy,

kt6re potrafiq pilnowai koszt6w natomiast inne gminy przykladajq do tego mnieisze

znaczenie. Powoduje to,2e projektowany koszt budowy mo2e byi wysoki, dlatego przy

projektowaniu osiedla nale2y dolo2yi wszelkiej starannosci idbai o koszty. Natomiast z

analiz prowadzonych z gminami wynika, ie calkowity koszt, jaki sp6iki gminne placq z tytufu

tych transakcji ksztaltuje siq w granicach kilkunastu zlotych od 152t. do 77 zl. za metr

miesigcznie i jest to calkowity koszt, kt6ry jst. ptacE Funduszowi z tytulu udostqpnienia

mieszkai, chodzi tu o mieszkania wykoticzone oraz bez partycypacji lokatorskiej w wysoko5ci

25% jak w przypadku TBS. A zatem lokatorzy nie wydajq Srodk6w na wykoticzenie mieszkania

oraz wplatq wlasnq w ww. wysokosci, co stanowi zalete tego modelu.

Po zako6czeniu wystqpienia Pana Aleksandra Jankowskiego Dyrektora zarzqdzajEcy

Funduszem Municypalnym BGK, glos zabral radny Jarostaw chmielewski, kt6rv w imieniu

Klubu radnych PIS zwr6cil siq z proSbq o 15 minutowq przerwQ w obradach sesyjnych'

Przewodnicz4cy Rady Miasta przychylajqc siq do pro6by Pana radnego oglosif przerwq w

obradach sesyjnych do godz. 1510.

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.9
Projekt uchwa\ w sprawie utworzenia jednoosobowei sp6tki Gminy Miasto wloclawek
pod nazwa ,,Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe Sp6lka z ograniczonq

odpowiedzialnoScie."

wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal zastqpca Prezydenta Miasta Pan

Jacek wojciechowski, kt6ry poinformowal,2e zaewidencjonowane potrzeby mieszkaniowe

Gminv Miasto wioclawek wynosza obecnie 1.054 mieszkania, w tym: - 155 mieszkai

komunalnych, - 574 mieszkania socjalne, - 310 mieszkari dla realizacji wyrok6w

eksmisyjnych, - 15 mieszkari zamiennych. szacowai nale2y,2e ze wzglqdu na niskie dochody

umo2liwiajqce uzyskanie wlasnego mieszkania przez mlode rodziny, potrzeby sq wiqksze 
'

wynoszE, co najmniej 500 mieszkari dodatkowo. Gmina Miasto wfoctawek rozpoczqfa

przygotowania do realizacji programu rewitalizacji czqici staromiejskiej miasta Dla

odwr6cenia proces6w degradacji planuje siq w ramach rewitalizacji wybudowanie na

terenach bqdqcych wtasnoSciq miasta mieszkafi na wynajem z tzw. dojdciem do wlasnoSci, w

kt6rych oplaty czynszowe bylyby niisze nii optaty czynszowe obowiqzujqce na tzw. wolnym

rynku wynajmu mieszkari, Powotanie sp6lki zajmujqcej siq budowq mieszkaf wynika z



potrzeby pozyskania dla budownictwa mieszkaniowego nowych pozabudietowych ir6det
finansowania. Sp6lka budowai bqdzie mieszkania oraz obiekty uiyteczno(ci publicznej w

oparciu o Srodki zewnqtrzne zwiqzane z procesem rewitalizacji oraz w formie
dlugoterminowego kredytu. Wnoszone aportem do sp6fki nieruchomoici gruntowe pozwolq

na wybudowanie pierwszych mieszkari. Sukcesywnie po dokonaniu podziat6w geodezyjnych i

wycen wnoszone bqdq do sp6tki kolejne dzialki, co pozwoli na pelna realizacje programu.

Prezydent Miasta bqdzie mial pelnq kontrolq nad realizacjq projektu na kaidym jego etapie
poprzez politykg finansowq oraz poprzez organy sp6lki. Podobne rozwiqzania w skali kraju
ju2 fu n kcjonujq.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaiy byl przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska,

kt6ra nie wypracowala pozytywnej opinii do projektu uchwaly z uwagi na r6wna liczbq

glosow ,,2a" jak i ,,przeciw" zaproponowanemu rozwiqzaniu. W imieniu Komisji opinie w tej

sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy radny Stanislaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dyskusje nad

ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski wyrazil ubolewanie nad sposobem przekonywania radnych

przez prezydenta Miasta do pomystu utworzenia sp6lki, brak rozm6w, wyjainieri, wsp6lnych

spotkari idyskusji byl przyczynq wielu pytari idlugiej dyskusji. Wystapienie przedstawiciela

BGK umo2liwit wypracowanie innego spojrzenia na temat sp6lki. Tym bardziej, i2 zamiar

powolania sp6tki powziqty zostal w miesi4cu styczniu br. a zatem bylo duio czasu na

wsp6lne dyskusje i rozmowy. Nawiqzuiqc do przedstawionej informacji Pan radny wyjaSnit,

ie w Jarocinie inwestycje mieszkaniowq z udziafem Funduszu realizuje sp6lka MTBS. Jest to

waine z tego powodu,2e nie generuje to dodatkowych koszt6w zwiazanych z powstaniem

sp6lki. Uporzqdkowanie spraw pomiqdzy gminq a MTBS spowodowaloby, 2e nie bytoby

potrzeby wnoszenia kapitalu w wysokodci 5 mln. zl. Ponadto rozszetzaiEc dziaialnofi sp6tki

Baza w ramach programu Mieszkanie+ moina byfoby rozpoczai dzialalnofd w zakresie

inwestycji mieszkaniowych. Pan radny przypomnial,2e na cele mieszkaniowe moina bvlo

pozyskai z BGK dofinansowanie bezzwrotne w wysokoici, 5o% co wraz z kwotq w wysokogci

5 mln. 21. pozwoliloby na realizacjQ budownictwa mieszkaniowego w ramach moiliwo(ci

wlasnych gminy. Koszty wynajmu mieszkania w wysoko6ci !5-I-t zl. o powierzchni 40 m2

stanowia kwotq ponad 800 zl. Nie stanowi to propozycji dla os6b o niskich dochodach. MTBS

oferuje mieszkania w wysokosci 600-800 zl. miesiqcznie, a zatem zaprezentowana

propozycja nie jest konkurencyjna w stosunku do MTBS. Jedynym korzystnym argumentem
jest doj6cie do wlasnoSci, czego nie oferuje MTBS. Koszty utworzenia sp6fki to nie tylko

wklad pieniginy w wysokosci 5 mln. zl., lecz r6wniei s4 to 2 mln. zl. przeznaczone w uchwale

bud2etowej na wykup nieruchomoici przy ul.3 Maja. Pan radny zakwestionowaf r6wnie2

uzasadnienie do projektu uchwaly, kt6re jest lakoniczne i nie zawiera iadnych informacji nt.

koszt6w funkcjonowania sp6lki. Dopiero podczas dzisiejszych obrad sesyjnych radni

otrzymali informacje, ie zostanq utworzone 2 sp6lki, miasto planuje pozyskanie 6rodk6w

zewnqtrznych na zasadach przedstawionych przez przedstawiciela BGK. Brak merytorycznej

dyskusji powoduje obawy,2e srodki na utworzenie sp6lki zostanq skonsumowane przez
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sp6fkQ, w zwiazku z tym Pan radny zfo2yt wniosek o dokonanie autopoprawki w projekcie

uchwaly dotyczqcej zapisu 5 2 ust 1, kt6ry otrzymaiby brzmienie: poczatkowy kapitai
zakladowy sp6lki wynosii bqdzie: 731.400 zl. pokryty wkladem pieniq2nym w wysokoSci

50.000 zl. iwktadem niepieniqinym w wysokoSci 631.400 zt. Pan radny odni6si siq r6wniei
do zafqcznika do uchwaly i zapytal, kiedy miasto stato siq wlaicicielem wykazanych

nieruchomoici i jaki jest plan dalszego wnoszenia udzial6w w formie aportu sp6lce.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie zaproponowanv projekt
przyczyni siq do rozwoju miasta i przelamania zapaici w zakresie budownictwa
mieszkaniowego. Dlatego odwlekanie w czasie realizacji zaproponowanego rozwiqzania nie

slu2y mieszkaricom miasta oczekujqcym na mieszkanie. W zwiqzku z tym PrzewodniczQcy

Rady Miasta zaapelowal o odrzucenie politycznych animozji i poparcie dobrego i ambitnego
projektu, kt6ry bqdzie sluiyl mieszkaricom miasta. Jest to odwaina decyzja, kt6ra bqdzie

dobrze procentowai w przyszlo6ci i bqdzie miala sw6j wklad w rozw6j miasta.

Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvrlski przywolal informacje podane

podczas konferencji prasowej na temat 17 podmiot6w, kt6re wystosowaty listy intencyjne

do sp6lki c6rki BGK Nieruchomo6ci dotyczEce wsp6tpracy w zakresie inwestycji

mieszkaniowych jak Chorz6w, Gliwice, Katowice, Kobyla, Pelplin, Poznari, Radom iinne. W
zwiqzku z tym stracony czas nie le2y po stronie radnych PlS, natomiast, aby powotai sp6lkq

nie potrzeba kapitalu w wysoko6ci 5 mln. zl. w zwiqzku z tym wniosek zlo2onY przez radnego

laroslawa Chmielewskiego jest zasad ny.

zastepca Prezvdenta Miasta Jacek Woiciechowski wyja(nil, 2e sp6tka MBM bqdzie

realizowala zadania, na kt6re niezbqdny jest kapital. Rewitalizacja zdegradowanej duiej

czqsci miasta w obszarze wskazanego kwartatu wymaga duiego profesjonalizmu w r6inych

dziedzinach. Inne miasta takie jak Plock, Bydgoszcz czy Toruri proces rewitalizacji star6wki

majq jui za sobq. Teren na ul. Celulozowej wymaga przygotowania do budowy - sprawami

tymi zajmie siq sp6lka. Ponadto Pan Wiceprezydent wyja5nil, ie miasto nie posiada

wystarczajqcych 5rodk6w finansowych na budownictwo mieszkaniowe w stosunku do

potrzeb w zwiqzku z tym, jeieli istnieje mo2liwoSi wybudowania bez zaanga2owania

wlasnych Srodk6w 400 mieszkarl nale2y wykorzystai tq sytuacje. Aby realizowai program

mieszkaniowy Mieszkanie+ na ul celulozowej itak nale2y utworzyi sp6lkq, a zatem nalezy

stworzyt iwyposaiyi kapitalowo iw grunty sp6lkq, kt6ra podejmie siq takie rewitalizacji w

ramach budownictwa mieszkaniowego zdegradowanej czq6ci miasta. Sp6lka, zatem bqdzie

realizowala budownictwo mieszkaniowe czynszowe na wynajem bez doj5cia do wlasnoici w

ramach Programu Mieszkanie+ i nie bqdzie to iadna komercja, jest to propozycja tansza,

poniewai lokator nie bqdzie obciq2ony kredytem, kt6ry sptacai bqdzie gmina w budiecie

przez 25lat. Po tym czasie lokale te wejdE do mieszkaniowego zasobu gminy. Na ul. Tumskiej

lokale bqdq zbli2one do komercyjnych, koszt mieszkania bqdzie wy2szy nii 2,5 tyi. zf' za

met12 powierzchni. Wiceprezydent Pan Jacek Wojciechowski wyjaSnit tak2e, ie byt rozwa2any

watek MTBS, pOniewai w Jarocinie.iest realizowane budownictwo mieszkaniowe w ramach

Programu Mieszkanie+ za posrednictwem JTBS, ale w tym przypadku gmina posiada w tym
podmiocie 100% udzial6w. Natomiast samorzqd wloclawka posiada zbyt mate udzialy w

MraS- 44,4%, aby postuiyi siq nimi podczas aplikowania o Srodki z rzqdowego programu

Mieszkanie+ udzielane prze BGK. Natomiast dokapitalizowa n ie sp6iki mo2e nastqpii w

przypadku, gdy gmina posiada w sp6tce 100% udzial6w. Propozycja Prezydenta Miasta

powoduje,2e przy niewielkim wkladzie finansowym, miasto zyskuje mo2liwoSi wybudowania

w systemie Mieszkanie+ ponad 400 mieszkari. Odnoszqc sie do pytania na temat pozyskania
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dzialek na ul. Tumskiej Wiceprezydent ds. gospodarki komunalnej wyja5nil,2e poprzednicy
przygotowali grunt do dzisiejszych dzialari, w roku 2015 zostala podjQta decyzja o

rozpoczeciu procesu wykup6w dw6ch nieruchomo6ci wskazanych w uchwale, natomiast
finalizacja procesu nastqpila na przelomie ubieglego ipoczqtku bie2qcego roku.
Radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzit, ie zgadza sig z argumentami przedstawionymi przez

Wiceprezydenta Jacka Wojciechowskiego, ale brak profesjonalnego uzasadnienia celowoici
podjqcia dziala6 spowodowal calq dyskusjq.
Zastepca Prezvdenta Miasta Jacek Woiciechowski wyjasnit, 2e budowanie wiarygodnego

biznesplanu na podstawie du2ej ilo6ci niewiadomych jest bez sensu, w przypadku posiadania

wszystkich niezbqdnych element6w bqdzie moina opracowai w spos6b profesjonalny

wlaiciwy biznesplan. Natomiast w przypadku budietu sp6lki, kluczowq rolq odegrajE organy

statutowe, czyli Zarzqd sp6lki, kt6ry opracuje budiet, kt6ry musi zatwierdzid Rada Nadzorcza

i Waf ne Zgromadzenie. W zwiqzku z tym sp6tka musi opracowai te zagadnienia natomiast

Prezydent bqdzie posiadal petnq kontrolq nad prawidlowo6ciq dziatafi sp6tki.

Po zakoriczeniu dyskusii Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie wniosek

zgloszony w imieniu Klubu radnych PIS przez radnego Jaroslawa Chmielewskiego, kt6ry

zaproponowal zmiany w 5 2 ust. 1 procedowanego projektu uchwaly w nastQpujqcym

brzmieniu:
S 2 ust. 1 Poczatkowy kapital zakladowy sp6tki wynosii bqdzie 731.400 zl.

5 2 ust. 1 punkt a) wkfadem pieniqinym w wysokoSci 50.000 zl.

5 2 ust. 1 punkt b) wkladem niepieniqinym w wysoko6ci 531.400 zt.

W wvniku qlosowania przeprowadzone z udziatem 23 radnvch za wnioskiem opowiedzialo

sie 9 radnvch orzv 13 glosach przeciwnvch oraz l slosie wstrzvmuiacvm sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania wniosek nie uzyskat akceptacji Rady Miasta.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w

sprawie utworzenia jednoosobowej sp6lki Gminy Miasto Wfociawek pod nazwq,,Miejskie

Budownictwo Mieszkaniowe Sp6ika z ograniczonq odpowiedzia lno6ciq. "

uchwafv opowiedzialo sie 13 radnvch przv braku slos6w orzeciwnvch oraz 10 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powy2szym Przewodnicz4cy Rady Miasta poinformowal, ie ww. uchwala zostala

podjqta przez Radq Miasta w przedloionym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 10
Projekt uchwaty w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta

wloclawek dla obszaru poloionego w rejonie Alei Krrilowei Jadwigi, ulicy Kruszyfiskiej oraz

teren6w kolejowych,

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie wptynql wniosek o

odroczenie dyskusji nad ww. projektem uchwaly.
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gfosowanie odroczenie
procedowania nad przedmiotowym projektem uchwaly w celu przeprowadzenia przez

Prezydenta Miasta wymaganych prawem czynno6ci planistycznych zmierzajqcych do zmiany
przeznaczenia okre6lonego w planie terenu planistycznego na inny cel.
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W wvniku glosowania przeorowadzon ego z udzialem 23 radnvch za odroczeniem prac nad
proiektem uchwalv opowiedziato sie 15 radnych przv braku glos6w orzeciwnvch oraz 8
gfosach wstrzvmuiacvch sie.

Po zakoficzeniu procedury glosowania o gtos poprosil radny J6zef Mazierski, kt6ry stwierdzit,
ie odroczenie procedowania nad uchwatq jest manipulacjq i w zwiEzku z tym Pan radny

ubolewa nad tym, ie nie odbyta siq dyskusja, poniewa2 uwa2a, 2e miejscowy plan

zagospodarowan ia obszaru poloionego w rejonie Alei Kr6lowej Jadwigi oraz ulicy

Kruszyriskiej, w kt6rym Prezydent Miasta proponuje wycinke lasu z przeznaczeniem tego

terenu pod uslugi z pewno(ciq nie uzyskafby akceptacji radnych. A zatem Pan radny zapytat,

na jaki okres czasu mialoby nastqpii odroczenie czy moie do czasu, kiedy bqdzie

opracowane nowe studium zagospodarowan ia przestrzennego. Mieszkaficy oczekujE na te
uchwalq, o czym Swiadczq spotkania w tej sprawie, jakie odbyl Pan radny przygotowujqc sie

jednocze6nie do debaty w tej sprawie. W zwiqzku z tym odroczenie procedowania nad

projektem uchwaly nie ma uzasadnienia.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki wyja5nil, ie przygotowanie

merytoryczne Pana radnego do debaty nad projektem uchwaly z pewno(ciq bqdzie

potrzebne, gdy Rada Miasta powr6ci do tematu w momencie, gdy projekt uchwafy bedzie

gotowy pod obrady Rady Miasta, ponadto jak wyjaSnit Przewodniczqcy Rady Miasta wfaSnie

obszar lasu byl tym problemem, kt6ry spowodowal m.in. odroczenie prac nad projektem

uchwaly.

Ad. 11
Projekt uchwaty w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacli

na terenie Miasta Wloclawek,

w zwiqzku z procedowanq uchwalq w obradach sesyjnych uczestniczyla Pani Dorota

Chudowska - Rqczka Ekspert ds. rewitalizacji w Ministerstwie Rozwoju, kt6ra powital

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki.

Dyrektor wydziatu Rozwoju Miasta Pani Alicja Dworzadska dokonujqc wprowadzenia do

zagadnienia wyjaSnila m.in.,2e w zwiqzku z wejSciem w iycie ustawy z dnia 9 paidziernika

2015 r. o rewitalizacji, kt6ra okreSla zasady oraz tryb przygotowania, prowadzenia ioceny

rewitalizacji oraz uznaje za zadanie wlasne gminy koordynowanie i realizacjq procesu

rewitalizacji prowadzonej na podstawie gminnego programu rewitalizacji, dla kt6rego

opracowania niezbqdne jest wczesniejsze dokonanie delimitacji obszar6w kryzysowych,

istnieje koniecznoSi wyznaczenia obszaru, na kt6rym podejmowane bqdq dzialania z zakresu

rewitalizacji. Rewitalizacja to proces wyprowadzania ze stanu kryzysowego obszar6w

zdegradowanych, prowadzony w spos6b kompleksowy, poprzez zintegrowane dzialania na

rzecz lokalnej spolecznoSci, przestrzeni i gospodarki, skoncentrowane terytorialnie,
prowadzone pnez interesariuszy rewitalizacji na podstawie gminnego programu

rewitalizacji. Na podstawie art.8 ust. ustawy o rewitalizacji rada gminy, w drodze uchwaly,

wskazuje obszar zdegradowany oraz obszar rewitalizacji, wyznaczony na podstawie diagnozy

potwierdzajacej spelnienie przez obszar zdegradowany i obszar rewitalizacji przestanek do

ich wyznaczenia. Wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji jest

niezbqdne do podjqcia prac nad opracowaniem gminnego programu rewitalizacji, kt6ry

um02liwi realizacjq kompleksowych dzialari rewita lizacyjnych na obszarze Miasta, w tym przy

wsparciu 6rodkami zewnqtrznymi. Dla wyznaczenia obszaru zdegradowanego irewitalizacji
Wloclawka sporzqdzona zostala diagnoza, kt6rei celem zgodnle z art.4 ust. 1 pkt 1 ustawy o
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rewitalizacji jest przea nalizowan ie rozkladu przestrzennego: negatywnych zjawisk

spotecznych, w tym: bezrobocia, ub6stwa, przestQpczoSci, niskiego poziomu edukacji lub
kapitafu spolecznego oraz gospodarczych, (rodowiskowych, przestrzenno-fu n kcjonalnych,
technicznych. Obszar zdegradowany zostal wyznaczony poprzez sprawdzenie
wsp6twystqpowa nia w obszarze koncentracli negatywnych zjawisk spolecznych wskainik6w
pozaspolecznych o najwiqkszym nateieniu. Zgodnie z art.11 ust.3 Ustawy o rewitalizacji
wyznaczony obszar zdegradowany i rewitalizacji poddany zostal konsultacjom spofecznym.
Konsultacje projektu uchwaly Rady Miasta Wloclawka w sprawie wyznaczenia obszaru

rewitalizacji i obszaru zdegradowanego trwaly od 08.12.2016 r. do 72.02.2OL7 r. W okresie

ich trwania projekt uchwaly udostQpniony zostal do wglqdu publicznego. W ramach

konsultacji spotecznych wykorzystano formy, o kt6rych mowa w art.6 ust.3 ustawy o
rewitalizacji, tj. zbierano uwagi w formie papierowej i elektronicznej, w tym za pomocQ
(rodk6w komunikacji elektronicznej, przeprowadzano spotkania i debaty, odbvl siQ tez

spacer studyjny. Podsumowanie przebiegu konsultacji spotecznych zostato zawarte w
Raporcie z konsultacji spolecznych dotyczqcych projektu uchwaty Rady Miasta Wtoctawek w

sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie miasta

Wloclawek.
Obszar zdegradowany poddany konsultacjom spolecznym pofo2ony byt pomiqdzy ulicami:

Towarowa, K16lewieckq (obie strony ulicy), Piekarskq, Brzeska, Bednarskq, Bulwarami Marsz.

J. Pilsudskiego. W wyniku konsultacji spolecznych, po ponownym przeana lizowan iu zjawisk,

wyodrqbniony zostal we Wtoclawku obszar zdegradowany podzielony na 2 podobszary

nieposiadajace ze sobq wsp6lnych granic:
- podobszar zdegradowany I o powierzchni ok. 73 ha zlokalizowany w Sr6dmieiciu, polo2ony

pomiqdzy ulicami: Towarowq, tqgskq, Chmielnq, Jagielloriskq, Sw Antoniego, Zielonym

Rynkiem, Miedzianq, Kr6lewieckq, Starodqbskq, Reja, Polskiej Organizacji Wojskowej,

Pulaskiego, KoSciuszki, Kiliriskiego, Mickiewicza, Slowackiego, BrzeskA, OrlE, Wojska

Polskiego, Placem Kopernika, Wyszyfskiego, Gda6skq oraz brzegiem rzeki Wisfy na odcinku

od ulicy Gdariskiej do ulicy Towarowej.
- podobszar zdegradowany ll o powierzchni ok. 16,2 ha zlokalizowany na Wschodzie

Mieszkaniowym, poloiony pomiqdzy ulicami: WojskowE, Armii Krajowej, LeSna oraz

Weselnq.
Obszar rewitalizacji to wyznaczony uchwatq Rady Gminy obszar obeimujqcy calo5i lub czq5i

obszaru zdegradowanego, cechuj4cy siq szczeg6lnq koncentracjq negatywnych zjawisk, na

kt6rym, z uwagi na istotne znaczenie dla rozwoju lokalnego, gmina zamierza prowadzi6

rewitalizacjQ. Dla wyznaczenia obszaru rewitalizacji wykonano poglqbione badania ianalizq
podobszar6w zdegradowanych lill, zmierzajacq do wskazania obszar6w o szczeg6lnej

koncentracji negatywnych zjawisk i istotnym znaczeniu dla rozwoju Wfocfawka, biorqc
jednocze6nie pod uwagq potencjaly ipotrzebq koncentracji interwencji, kt6re wzmocnid

mogq proces rewitalizacji. Obszar rewitalizacji poddany konsultacjom polo2ony byf pomiqdzy

ulicami: Towarowq, tqgskq, Kr6lewieckq (obie strony od ulicy Stod6lnej), Piekarskq, Brzeskq,

Placem Kopernika (bez nieruchomoSci zajmowanych przez inst$ucje publiczne), Bednarskq,

Bulwarami Marsz. J. Pilsudskiego i obejmowal powierzchniq 24,5 ha, co stanowito ok. O'3%

pow. miasta. W wyniku konsultacji spotecznych, obszar rewitalizacji zostaf rozszerzony i

polo2ony jest pomiqdzy ulicami: TowarowE, Targowq, wzdlui Zielonego Rynku, Kr6lewieckq,

Zduriskq, Placem Wolnoici, wzdlu2 Brzeskiej, Wojska Polskiego, Placem Kopernika,

Wyszyriskiego, Gdaiskq oraz brzegiem rzeki Wisly na odcinku od ulicy Gda6skiej do ulicy



Towarowej. Obszar rewitalizacji zamieszkuje 5 348 mieszka6c6w, co stanowi 5% ludnoici
miasta, a jego powierzchnia wynosi 42,7 ha, co stanowi 0,5% pow. miasta. Ww. obszar nie
przekracza 20% powierzchni gminy oraz jest zamieszkaly przez mniej ni2 30% mieszka6c6w,

co jest zgodne z art. 10 ust. 2 Ustawy o rewitalizacji.

Opinia komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz

imieniu Komisji opiniq przedstawil
Hupalo.

pozytywnie zaopiniowala Komisja ds. rewitalizacji. W

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Jarosfaw

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dyskusje nad

ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziaf wzieli:
Radnv J6zef Mazierski odnoszqc siq do procedowanego zagadnienia wni6sl, aby obszar

rewitalizacji obejmowat ul. Brzeskq po obu jej stronach, dlatego zaproponowal wykreslenie

zapisu dotyczqcego obszaru rewitalizacji wzdiu2 ul. Brzeskiej do poludniowej granicy dzialki

nr ew. 56. Przy ul. Brzeskiej znajdujq siq nieruchomo5ci zajmowane przez instytucje
publiczne, kt6re wlaczone do obszaru rewitalizowanego bqdq mogiy ubiegai sig o fundusze

na urzqdzenie bqdi modernizacjq nieruchomoSci, dlatego te2 wykluczenie instytucji
paristwowych takim zapisem w uchwale jest niewlajciwe tym bardziej, ie zmiana zapisu nie

pociqga za sobq iadnych skutk6w finansowych dla bud2etu miasta. Dlatego tez Pan radny

proponuje wykre6lenie zapisu -,, bez nieruchomo5ci zajmowanych przez instytucje
publiczne" oraz aby obszar rewitalizacji obejmowal ul. Brzeskq bez zapisu -,, do poludniowej

granicy dziatki nr ew. 56" i dalej Wojska Polskiego.

wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvfiski stwierdzit, ie podziela zdanie

przedm6wcy, tym bardziej, 2e rejon ul. Brzeskiej od wielu lat wpisany jest w miejski szlak

zabytk6w. W zwiqzku z tym Pan radny poprosil o wyjainienie przedstawionych wqtpliwosci.

Przewodniczacv Komisii ds. rewitalizacii radnv Jaroslaw Hupalo wyja5nit, ie odbylo siq

spotkanie, na kt6rym rozpatrywano zagadnienie, zgloszone, jako wniosek przez radnego

J6zefa Mazierskiego w dniu dzisiejszym. Na podkreilenie zasluguje fakt, 2e wszelkie

konsultacje nt. obszaru rewitalizacji zostaty jui zakoficzone, obszar rewitalizacji ustalony

zostat na podstawie wskainik6w, na ul. Brzeskiej 16g Wojska Polskiego znajduje siq jeden

budynek zamieszkaiy przez mieszkaic6w miasta, pozostale budynki nie wypefniajq 2adnych

wymagari wskainikowych. Rozmowy dotyczqce wlqczenia budynku Urzqdu Wojew6dzkiego

do obszaru rewitalizacji, poniewai na odcinku prowadzqcym do budynku Urzqdu

Wojew6dzkiego za budynkiem Prokuratury planuje siq wybudowad przyjazne wejScie do

budynku UW dla os6b n iepelnosprawnych. A zatem inwestycja, o kt6rej wlqczenie do

obszaru rewitalizacji postuluje UW nie znajduje siq przy ul. Brzeskiej, lecz wejscie znajduje siq

od ul. Orlej. Brak mo2liwoici wlqczenia lewej strony ul. Brzeskiej do obszaru rewitalizacji nie

jest kaprysem Komisji czy tei Dyrektora Wydziatu, lecz stanowi wynik przeprowadzonych

czynnoSci zwiqzanych z wyznaczeniem obszaru oraz wyznaczeniem wskainik6w, kt6rych nie

spelnia lewa strona ulicy Brzeskiej. W konsultacjach spolecznych radni r6wniei postulowali

za wtqczeniem szeregu innych ul. do obszaru rewitalizacji, lecz ze wzglqdu na udzial

procentowy nie jest moiliwe wlqczenie w chwili obecnej innych teren6w poza obszar jui
wskazanv.



Dvrektor Wvdzialu Rozwoiu Miasta Pani Alicia Dworzariska wyla6nila, ie na odcinku ul.

Brzeskiej o obu jej stronach jest zar6wno granica obszaru zdegradowanego jak r6wnie2

obszaru rewitalizacji. Obszar rewitalizacji nie mo2e byi wiqkszy nii obszar zdegradowany.

Poniewa2 na odcinku miqdzy ul. Orlq a ul. Slowackiego granica ta jest wsp6lna w zwiqzku z

tym brak jest moiliwo6ci wlqczenia na tym odcinku nieruchomo6ci po obu stronach. Jest to
fizycznie niemoiliwe na tym etapie. Je2eli Rada Miasta zaakceptuje zlo2ony wniosek

w6wczas nastapi cofniecie siq i przeprowadzenie ponownych analiz, kt6re nie przyniosq

jednak innego uzasadnienia, poniewai obszar ten nie broni siq odpowiednimi wskainikami.

obszar rewitalizacji mo2na wyznaczyi biorqc pod uwagq jego znaczenie dla rozwoju miasta w

sytuacji, gdy mie6ci siq on na terenie obszaru zdegradowanego, tak obszar zdegradowany

musi byd wyznaczony poprzez odpowiednie wskainiki, kt6rych nie ustala siq dowolnie, lecz

kt6re wskazuje Ustawa o rewitalizacji oraz wytyczne Urzqdu M arszalkowskiego w zakresie

sporzqdzenia i wyznaczenia obszaru zdegradowanego. A zatem ponowna analiza

wyznaczenia granic obszaru zdegradowanego, kt6ra pozwoli na rozszerzenie obszaru

rewitalizacji na tym odcinku ul. Brzeskie.i bqdzie inna od przyjqtej w uchwale.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki zapytal czy wobec wyja6niei zlo2onych

przez Dyrektor wydzialu Rozwoju Miasta PaniE Alicjg Dworzariskq, Pan radny J6zef Mazieski

bqdqcy wnioskodawcq zgloszonej propozycji podtrzymuje sw6j wniosek.

Radnv J6zef Mazierski poinformowai, 2e wycofuje zgloszony uprzednio wniosek'

wobec braku innych zgfoszeri do zabrania glosu w dyskusji na temat procedowanego

zagadnienia Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod gfosowanie

przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru

rewitalizacii na terenie Miasta Wlocfawek.

stwierdzono.
Wobec powyiszego PrzewodniczEcy RadV Miasta

w rezultacie dokonanego glosowania uchwafa

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 12
projekt uchwaty zmieniajqcei uchwalq w sprawie nadania statutu schroniska dla Zwierzqt

we wfoclawku oraz zmiany uchwaly w sprawie utworzenia jednostki budietowej pn.:

,,schronisko dla zwierzqt we Wloclawku"'

wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal Dyrektor wydzialu Gospodarki Miejskiei Pan

Roman Stawisiriski wyjaSniajqc, ie art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 2! sierpnia 1997r. o ochronie

zwierzQt naklada na gminy obowiqzek zapewnienia opieki bezdomnym zwierzqtom. Zgodnie

z ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym do zadafi wlasnych gminy naleZq

sprawy dotyczqce porzqdku publicznego i bezpieczerlstwa obywateli. Na terenie miasta

obserwuje siq przypadki przebywania dzikich zwierzqt, co moie powodowa6 naruszenie

porzqdku publicznego oraz zagroienie bezpiecze6stwa mieszkaric6w ze wzglqdu na

moiliwoji niszczenia przez te zwierzqta mienia, urzqdzeri produkcyjnych bEdi uiytecznosci

publicznej, wtargniqcia na obszar, na kt6rym odbywa siq ruch drogowy, lub w skrajnych

radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e

zostala podiqta przez Radq Miasta w
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przypadkach ze wzgledu na moiliwoii zaatakowania przez nie ludzi i zwierzqt gospodarskich

i domowych. Wobec powyiszego zasadnym jest wskazanie podmiotu, do kt6rego zada6

naleiei bqdzie podejmowanie interwencji w przypadku pojawienia siq dzikich zwierzat na

terenie miasta.

Opinia komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

radnv Stanisfaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgloszefi radnych do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczacy Rady Miasta

radny Krzysztof Kukucki poddaf pod giosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej

uchwatq w sprawie nadania statutu Schroniska dla Zwierzqt we Wloclawku oraz zmiany

uchwaly w sprawie utworzenia jednostki budietowej pn.: ,,Schronisko dla zwierzqt we

Wloclawku".
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziafem 15 radnvch za podieciem uchwalv radni

ooowiedzieli sie iednomv6lnie, qtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowaf,

2e uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 13
Projekt uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierzqtami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomnoici zwierzet w mieScie Wloclawek na rok 2017.

Jak poinformowal Dyrektor Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Roman Stawisi6ski na

podstawie art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierzat

zapewnienie opieki bezdomnym zwierzQtom nale2y do zadafi wlasnych gminy, a do

kompetencji Rady Miasta Wloclawek nale2y przyjqcie w drodze uchwaly, corocznie do dnia

31 marca, Programu opieki nad zwierzqtami oraz zapobiegania bezdomno5ci zwierzat

Program reguluje zasady opieki nad bezdomnymi zwierzqtami. Celem tego programu jest

przede wszystkim zapewnienie opieki bezdomnym zwierzqtom z terenu miasta oraz

poszukiwanie nowych wla6cicieli dla zwierzqt; ograniczenie populacji bezdomnych zwierzat

poprzez usypianie ilepych miot6w, sterylizacjq i kastracjq ps6w i kot6w, w tym kot6w wolno

2yjqcych, a takie wprowadzenie mechanizm6w motywacyjnych zachqcajqcych wla6cicieli

ps6w i kot6w do wykonywania tych zabieg6w; sprawowanie opieki nad kotami wolno

Zyjacymi; wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierzqt
gospodarskich; zapewnienie calodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzen

drogowych z udziatem zwierzat. Projekt Programu zostal przekazany do zaopiniowania

Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii we Wfoclawku, organizacjom spotecznym, kt6rych
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statutowym celem dzialania jest ochrona zwierzat, dzialajqcym na obszarze gminy,

dzier2awcom lub zarzqdcom obwod6w lowieckich, dziatajqcych na obszarze gminy oraz

Miejskiej Radzie Dzialalno6ci Pozytku Publicznego.

Opinia komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwafy rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

radnv Sta nislaw Wawrzonkoskr.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeh do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierzqtami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoici zwierzqt w mieicie Wloclawek na rok 2017.

W wvniku giosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za podieciem uchwalv radni

opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w orzeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego glosowania uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwata stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 14

Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie okrejlenia przystank6w

komunikacyinych bqdqcych wlasnoSciq lub zarzqdzanych przez Gminq Miasto Wloclawek,

udostepnianych dla Operator6w i Przewoinik6w oraz w sprawie okreSlenia warunk6w i

zasad korzystania z tych obiekt6w.

Dyrektor Wydziaiu Gospodarki Miejskiej Pan Roman Stawisiiski wyjadnit, 2e zapis art. 15 ust.

2 ustawy z dnia 16 grudnia 2010r. o publicznym transporcie zbiorowym naktada na wtasciwy

organ danej jednostki samorzqdu terytorialnego obowi4zek okreSlenia w drodze uchwaly
przystank6w komu nikacyjnych, kt6rych wlaScicielem lub zarzqdzajqcym jest jednostka

samorzqdu terytorialnego, udostqpnionych dla operator6w i przewoinik6w oraz warunk6w i

zasad korzystania z tych obiekt6w. Podjqcie uchwaty zmieniajqcej uchwatq w sprawie

okreilenia przystank6w komunikacyjnych bqdqcych wlasno6ciq lub zarzqdzanych przez

Gminq Miasto Wloclawek, udostqpnianych dla Operator6w iPrzewoinik6w oraz w sprawie

okreSlenia warunk6w i zasad korzystania z tych obiekt6w jest konieczne ze wzglqdu na

wprowadzenie do treici zatqcznika nr 3 niniejszej uchwaty nowej nazwy przystanku oraz

zwiqkszenie liczby przystank6w udostqpnianych przewoinikom. W pierwszym przypadku jest

to podyktowane zmianq nazwy KZPOW Wfoctawek Sp. z o.o. na Polskie Przetwory Sp. z o.o.
Utrzymywana nazwa KZPOW wprowadza w blqd klient6w Sp6fki Polskie Przetwory oraz jest

niezgodna z rzeczywistym podmiotem prowadzqcym dzialalno6i przy ulicy Wienieckiej we

Wloclawku. Udostqpnienie przewoinikom dodatkowych przystank6w: Ptocka - tqg 125,

38



Plocka - tqg 126 oraz Al. Jana Pawfa -Smocza 146 nie ograniczy przepustowoici, nie

pogorszy warunk6w ruchu pojazd6w na ulicach miasta, z uwagi na poloienie infrastruktury
na drogach wyjazdowych, w oddaleniu od centrum miasta.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w powyiszej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska, kt6rq przedstawil Radzie Miasta Przewodniczacy
Komisji rad ny Stanistaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Z uwagi na brak zgloszei ze strony radnych do udziaiu w dyskusji Przewodniczqcy Rady

Miasta radny poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcel uchwalg w

sprawie okre6lenia przystank6w komunikacyjnych bqdqcych wlasnoSciq lub zarzqdzanych

przez Gmine Miasto Wioclawek, udostQpnianych dla Operator6w i Przewoinik6w oraz w

sprawie okreSlenia warunk6w i zasad korzystania z tych obiekt6w.
W wvniku giosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za podieciem uchwafv radni

opowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostafa

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zalacznik do protokotu.

Ad. 15
Projekt uchwaty w sprawie przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu ochrony Srodowiska
przed halasem dla miasta Wfoclawek za 2016 rok".

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydzialu Srodowiska Pani Monika

Szudzikowska informujqc, 2e Uchwatq Nr XXXV/79/2013 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26

sierpnia 2013 r. w sprawie przyjqcia ,,Programu ochrony Srodowiska przed halasem dla

miasta Wlocfawek", zostal przyjety program naprawczy, okreSla.j4cy dzialania, kt6rych

realizacja umoiliwi dostosowanie poziomu halasu do obowiqzuj4cych norm. Zgodnie z jego

ustaleniami organem odpowiedzialnym za kontrolq postqp6w realizacji dokumentu jest

Prezydent Miasta Wloclawek, kt6ry do dnia 31 marca ka2dego roku przekazuje Radzie Miasta

Wloctawek raport z realizacji programu za rok ubiegfy. Pierwszy raport z realizacji programu

naprawczego zostal przyjety Uchwatq Nr Vll/41/2015 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 27

kwietnia 2015 r. w sprawie przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu ochrony Srodowiska

przed hatasem dla miasta Wloctawek za 2O!4 rok". Drugi raport za rok 2015 zostai przyjqty

Uchwatq Nr XVll/28/2015 Rady Miasta Wioctawek z dnia 2I marca 2016 r. W zwiqzku z

powyiszym na rok 2017 przypada termin zio2enia kolejnego sprawozdania za 2016 rok.

Przyjqcie ,,Raportu z realizacji Programu ochrony (rodowiska przed halasem dla miasta

Wloclawek za 2076 rok" nie wywoluje skutk6w finansowych.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
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Projekt uchwaly rozpatrzyia oraz udzielila pozytywnej opinii Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska, kt6r4 zaprezentowal Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Stanisfaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie przyjqcia,,Raportu z realizacji Programu

ochrony (rodowiska przed halasem dla miasta Wloclawek za 2016 rok".

opowiedzieli sie iednomv6lnie, qtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostafa

podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokofu.

Ad. 16

Projekt uchwaly w sprawie ustanowienia pomnik6w przyrody.

wprowadzenia do zagadnienia bqdqcego przedmiotem projektu uchwaty dokonala r6wnie2

Dvrektor WVdzialu Srodowiska Pani Monika Szudzikowska informujqc, ie zgodnie z art. 5 ust.

1 pkt 5 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody formami ochrony przyrody sq

miqdzy innymi pomniki przyrody. W myil art. 40 ww. ustawy, pomnikami przyrody definiuje

siq pojedyncze twory przyrody iywej inieo2ywione.i lub ich skupiska o szczeg6lnej warto(ci

przyrodniczej, naukowej, kulturowej, historycznej lub krajobrazowej oraz odznaczajqce siq

indywidualnymi cechami, wyr6iniaj4cymi je w6r6d innych twor6w, okazalych rozmiar6w

drzewa, krzewy gatunk6w rodzimych lub obcych, ir6dla, wodospady, wywierzyska, skafki,

jary, glazy narzutowe oraz jaskinie. Zgodnie z art. 44 ust. 1 cytowanej wviej ustawy,

ustanowienie pomnika przyrody nastqpuje w drodze uchwaly rady gminy. Zgodnie z art' 45

ust. 1 ustawy z dnia 16 kwietnia 2oo4 r. o ochronie przyrody, objqcie ochronq prawnq

wskazanych drzew jest jednoznaczne z wprowadzeniem r62nych zakaz6w tj:
- niszczenia, uszkadzania lub przeksztalcania obiekt6w lub obszaru;

- wykonywania prac ziemnych trwale znieksztaicajqcych rzeibq terenu 2

przeciwpowodziowym albo budowq, odbudowq, utrzymywaniem, remontem lub naprawq

urzqdze6 wodnych;
- uszkadzan ia izanieczyszczania gleby

- umieszczania tablic reklamowvch.
Ponadto przyjqto, i2 w stosunku do pomnik6w przyrody, w ramach ochrony czynnej, ustala

siq moiliwoSi wykonywania zabieg6w pielqgnacyjnych i zabezpieczajEcych koronq'

odstepstwo to nie spowoduje utarty wartoSci krajobrazowo-przyrodniczych danego pomnika

przyrody pozwalajqc jednocze(nie na zabezpieczenie drzewa przed skutkami rozfamania pnia

czy ztamania drzewa. Nadz6r slu2b ochrony przyrody zagwarantuje prawidfowe

przeprowadzenie takich prac o ile zajdzie taka konieczno6i. Zgodnie z art.44 ust. 3a ustawy z

dnia 16 kwietnia 2004 r. projekt uchwaty powolujacej pomnik przyrody wymaga uzgodnienia



z wlagciwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony Srodowiska. W zwiqzku z powyZszym

niniejszy projekt uchwaty zostat uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem ochrony Srodowiska

w Bydgoszczy.

Drzewa przewidziane do objqcia formq ochrony przyrody znajdujE siq:

- Cis Kolejarz na terenie nieruchomoici bqdqcej w uiytkowaniu wieczystym Polskich Kolei

Paflstwowych S.A. z siedzibq w Warszawie;
- Dqb Kujawiak na terenie nieruchomosci stanowiEcej wlasnosi wojew6dztwa Kujawsko

Pomorskiego;
- Dqb ZawiSlak na terenie nieruchomosci bqdqcej w zarzqdzie Pafistwowego Gospodarstwa

Legnego Lasy Pafistwowe NadleSnictwo wlociawek. Przedstawiciele w/w instytucji wyrazili

zgodq na ustanowienie przedmiotowvch drzew pomnikami przyrody. Proponowane do

objqcia formq ochrony prawnej przedmiotowe drzewa ze wzglqdu na szczeg6lne wartosci

przyrodnicze i krajobrazowe oraz z uwagi na pokaine rozmiary kwalifikujq siq do

ustanowienia, jako pomniki przyrody. objqcie ochronq przedmiotowych trzech pojedynczych

drzew ma na celu zachowanie szczeg6lnie cennych przyrodniczo element6w przyrody.

Drzewa te charakteryzujq siq okazatym wzrostem isqdziwym wiekiem. Drzewa o tak du2ych

rozmiarach, z rodzaju dqb6w oraz cis stanowiA niewielkq grupq przedstawicieli drzew z tego

rodzaju wystqpujqcych w drzewostanie miasta Wloclawek' Ponadto drzewa te sA

pozostalosciq dawnych nasadzeri, jakie wsp6ttworzE strukturQ miasta. stanowiq cenny

element naturalnej przyrody irodowiska miejskiego. Sprzyjajq poznawaniu piqkna i obfitoSci

otacza.jqcego nas (wiata przyrodniczego oraz ksztaituj4 wra2liwoii estetycznE iSwiadomo(d

ekologicznq mieszkaric6w. Objqcie przedmiotowych drzew ochronq prawnq pozwoli

zwiqkszyi nadz6r nad ich utrzymaniem ipielqgnacjE. Uznanie za pomniki przyrodY ww'

dqb6w icisu ma istotne znaczenie dla ksztaitowania tzw. zielonego wizerunku miasta.

wyr6inienie przedmiotowych drzew poprzez uznanie ich za pomniki przyrody przyczyni siq

do: ksztattowania w6r6d mieszkaric6w wra2liwoSci estetycznej na piqkno przyrody, wzrostu

Swiadomo6ci ekologicznej mieszka6c6w i zwiqkszenia dbafoSci o walory przyrodnicze

irodowiska naturalnego. Wprowadzenie zakaz6w pozwoli na pelniejsze zabezpieczenie

przed niszczeniem cennych walor6w przyrodniczych opisanych wy2ej drzew. Ustanowienie

przedmiotowych drzew pomnikami przyrody niesie ze sobq koszty zwiqzane z oznakowaniem

tabliczkami informacyjnymi, wskazujqcymi na status prawny drzew bqdqcych pojedynczymi

tworami przyrody 2ywej oraz koszty wynikajace z przeprowadza nych, dorainie iw razie

potrzeby prac pielqgnacyjnych i konserwatorskich drzew.

Opinia Komisii statei Radv Miasta

Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz udzielila pozytywnej opinii Komisja Gospodarki Miejskiej i

ochrony srodowiska, kt6ra zaprezentowal Radzie Miasta Przewodniczacy Komisji radny

Stanistaw Wawrzonkoski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowai, ie otwiera dyskusiQ nad

ww. zagadnieniem.

wobec braku zgloszefi do zabrania gtosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny

poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie ustanowienia pomnik6w

przyrody.
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W wvniku glosowania przeprowad zonego z udziatem 19 radnvch za podieciem uchwatv radni

opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostala

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad. 17
projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z dzialalnoSci Mielskiego oSrodka

Pomocy Rodzinie we wloclawku i innych samorzqdowych jednostek organizacyjnych

pomocy spolecznel oraz z realizacji zadafi Miejskiego osrodka Pomocy Rodzinie we

wloclawku z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastepczej oraz plac6wek

opiekuriczo-wychowawczych, za rok 2016.

wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Miejskiego oSrodka Pomocy Rodzinie Pan

Piotr Grudzifiski, kt6ry poinformowal m.in., ie obowiqzek przedstawienia Radzie Miasta

rocznego sprawozdania z dzialalnoSci Miejskiego ojrodka Pomocy Rodzinie naktada na

Dyrektora jednostki art.11o ust. 9 i art. 112 ust.1.2 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o

pomocy spoleczne.j. W przedktadanym sprawozdaniu Mie.iskiego O6rodka Pomocy Rodzinie

we wlocfawku, uwzglqdnia siq realizaciq wszystkich zadari nale2qcych do kompetencji

MOPR, kt6re wynikajq z nastqpujqcych przepis6w prawa zawartych w szeregu ustaw, a

mianowicie: ustawv o pomocy spolecznej, ustawy o rehabilitacji zawodowej i spolecznej oraz

zatrudnianiu os6b niepelnosprawnych, ustawy o dodatkach mieszkaniowych, ustawy o

(wiadczeniach rodzinnych, ustawy o ustaleniu iwyplacie zasilk6w dla opiekun6w, ustawy z

dnia 7 wrzeSnia 2oo7 r. o pomocy osobom uprawnionym do aliment6w, ustawa o

zatrudnieniu socjalnym, ustawy o wychowaniu w trzeiwoSci i przeciwdzialan iu

alkoholizmowi, ustawv o przeciwdzialaniu przemocy w rodzinie ustawy z dnia 11 lutego 2015

r. o pomocy paistwa w wychowaniu dzieci oraz ustawy o wsparciu kobiet w ciQiy i rodzin

,,za iyciem." Ponadto zgodnie art. 179 ust. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu

rodziny isystemie pieczy zastQpczej Miejski oSrodek Pomocy Rodzinie we wloclawku,
przedklada r6wniei sprawozdanie z realizacji zada6 gminy ipowiatu wynikajqcych

z cytowanej ustawy wraz z zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastqpczel.

Przedmiotowa informacja uwzglqdnia jednostkowe sprawozdania dotyczAce:

. pracy z rodzinq przeiywajqcq trudnoici w wypefnianiu funkcji opiekunczo-

wychowawczej,
. pomocy w opiece iwychowaniu dziecka,

zada6 organizatora rodzinnej pieczy zastqpczej,

zapewnienia dzieciom pieczy w rodzinach zastqpczych i plac6wkach opiekufczo-

wychowawczych,
. dzialalno6ci plac6wek wsparcia dziennego,
o organizowania wsparcia osobom usa modzieln ia nym opuszczajqcym rodzinnq

i instytucjonalnQ piecze zastQpcza,

. dziatalnoici calodobowych plac6wek opiekuriczo-wychowawczych,'
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Dodatkowo na podstawie Uchwaty Nr XXVI/125/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia
24 paidziernika 2016 r. w sprawie przyjqcia ,,Programu AktywnoSci Lokalnej dla Miasta

Wloctawek na lata 2016-2020" Miejski OSrodek Pomocy Rodzinie jest zobowiEzany do
przedkladania Radzie Miasta sprawozdania z realizac.ji tego programu w sprawozdaniu

rocznym z dzialalnoici oirodka. Szczeg6fowe informacje, o kt6rych m6wil Dyrektor

Miejskiego Osrodka Pomocy Rodzinie Pan Piotr Grudziriski na temat procedowanego

zagadnienia zawarte zostaty w obszernym zalqczniku do przedmiotowej uchwaly.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomyslnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Zdrowia,

Rodziny i Opieki Spofecznej. OpiniQ w tej sprawie zaprezentowat Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowat, 2e otwiera dyskusje nad

ww. zaeadnieniem.

stwierdzil, ii jest to pierwsze od

wielu lat sprawozdanie, z kt6rego wynika, 2e liczba os6b oraz rodzin korzystajQcych z pomocy

spolecznej iest mniejsza, co jest korzystnym elementem spolecznym. Zdaniem Pana radnego

udzial w takim zjawisku ma przygotowany i wdroiony przez Rzqd Pls Program 500* w

ramach, kt6rego do spoteczno5ci Wloclawka wplynqlo ponad 41 mln. zl. co nie pozostafo bez

wplywu na rodzinne bud2ety. Jest takie zjawiskiem wptywajqcym na rozwoj gospodarczy

oraz koniunkture miasta. Z przedstawionej informacji wynika, 2e w okresie sprawozdawczym

452 rodziny, co stanowi liczbq 1050 os6b nie jest jui beneficjentami pomocy spoiecznej, jest

to powa2ny odsetek os6b od wielu lat. Pan radny pogratulowal Dyrektorowi MoPR

skuteczno6ci w podejmowanych i realizowanych dzialaniach w tym takie wdroieniu ww.

programu rzqdowego.

Po wyczerpaniu zgloszed do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z dzialalnoici

Miejskiego odrodka Pomocy Rodzinie we wloclawku i innych samorzqdowych jednostek

organizacyjnych pomocy spolecznej oraz z realizacii zada6 Miejskiego ojrodka Pomocy

Rodzinie we Wtoclawku z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastepczej oraz

plac6wek opieku6czo-wychowawczych, za rok 2016.

stwierdzono.
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

W dvskusii udziat wzieli:

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.
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Ad, 18

Projekt uchwaty w sprawie podzialu Srodk6w Paristwowego Funduszu Rehabilitacji os6b

Niepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na realizacjq w 2017 r. zadafi

na rzecz os6b niepefnosprawnych.

wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Miejskiego oSrodka Pomocy Rodzinie Pan

Piotr Grudziriski, kt6ry wyjaSnif, 2e zgodnie z art. 35 a ustawy z dnia 2-l sierpnia 1997 r. o

rehabilitacji zawodowej ispolecznej oraz zatrudnianiu os6b n iepelnosprawnych Rada Miasta

w formie uchwaiy dokonuje podzialu Srodk6w Pafistwowego Funduszu Rehabilitacji os6b

N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto wloclawek na dofinansowanie zada6

realizowanvch w 2017 roku na rzecz os6b niepelnosprawnych. Limit finansowy Srodk6w

Panstwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepelnosprawnych przypadajqcy w biezEcym

roku dla Wloctawka potwierdzony pismem Prezesa Zarzqdu Pahstwowego Funduszu z dnia

07 lutego 2017 roku zostaf okreilony w planie finansowym PFRON na kwotq: 2.496.043 zl, z

kt6rej na finansowanie koszt6w dziatalnoici dw6ch warsztat6w terapii zajqciowej zostala

wydzielona kwota 1.199.700 zt. Pozostaie Srodki w wysokoSci: L296.343 zl, zostajq niniejszq

uchwata przeznaczone na: - realizacjq zada6 z zakresu rehabilitacji zawodowej - 490 000 zt, -

dofinansowanie rehabilitacji spolecznej os6b niepelnosprawnych - 806 343 zl. Dokonany w

uchwale podziai 5rodk6w na dofinansowanie poszczeg6lnych zada6 uwzglqdnia przede

wszystkim:
a) potrzeby w zakresie realizowanych przez Gminq Miasto wloclawek zada6 okreslonych

w Mie.iskim Programie Dzialari na Rzecz Os6b N iepelnosprawnych przyjetym na lata

2074 - 2020,
b) duia skalq zainteresowania pracodawc6w tworzeniem miejsc pracy dla os6b

n iepetnosprawnych oraz os6b n iepelnosprawnych planujqcych rozpoczQcie

dzialalno6ci gospodarczej, rolniczej lub wniesienia wkladu do sp6idzielni socjalnej,

c) zgfoszone przez Powiatowy Urzqd Pracy we wloctawku zapotrzebowanie na Srodki

PFRON w zakresie finansowania planowanych w 2017 roku wydatk6w na instrumenty

IubustugirynkupracyoraznaszkoIeniaiprzekwaIifikowaniazawodoweos6b
niepelnosprawnych i organizacjq sta2y zawodowych,

d) stanowisko Powiatowei Spolecznej Rady ds' Os6b N iepefnosprawnych z 2075 r'

dotyczacepotrzebytrwa|egopobudzaniaaktywno6cizawodowejispolecznejos6b
n iepelnosprawnych realizowanej poprzez zlecanie zadafi z zakresu rehabilitacji os6b

niepef nosprawnych fundacjom i organizacjom pozarzqdowym,

e) liczbq izakres wniosk6w z 2016 roku n iezrealizowa nych z powodu deficytu irodk6w

finansowych,szczeg6|niewzakresiezaopatrzeniaos6bniepelnosprawnychw
przedmioty ortopedyczne i 6rodki pomocnicze.

Nadajqc uchwale moc obowiAzujqcq od l stycznia 2017 roku zastosowano przepis art' 5

ustawy z dnia 20 lipca 2000 roku o oglaszaniu akt6w normatywnych iniekt6rych innych

akt6w prawnych. Pozwoli to na dofinansowanie bie2qcych wydatk6w ponoszonych przez

osoby niepelnosprawne na zakup (w terminach wyznaczonych przez Narodowy Fundusz

Zdrowia) przedmiot6w ortopedycznych i irodk6w pomocniczych, a takie umoiliwi

terminowe wywiqzanie sie Gminv Miasto wfoclawek z zobowiqza6 dotyczacych

f inansowania warsztat6w terapii zajqciowej

Opinia Komisii statei Radv Miasta
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Projekt uchwaly rozpatrzyla pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki

Spolecznej. Opiniq zaprezentowal Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz

Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowat,2e otwiera dyskusjq nad

procedowanym zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski stwierdzil, 2e duia iloii wniosk6w z roku 2016 dotyczqcych

dofinansowania zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i Srodki pomocnicze przyznane

osobom niepelnosprawnym nie zostala zrealizowana z powodu deficytu 6rodk6w

finansowych, zmniejszona zostata takie w roku bie24cym iak wynika z przedioionej uchwaly

wysokoSi dofinansowania w stosunku do roku ubiegtego z 412 ty6. zl. do 370 tys. zl. w roku

bieiqcym. W zwiqzku z powyiszym Pan radny wni6sl o zmianq podzialu Srodk6w w tym

zakresie ponadto Pan radny zwr6cit uwagq na wysoko6i zwrotu wyposa2enia stanowiska

pracy osoby niepelnosprawnej, kt6re ksztattuje siq w granicach 50-50 ty6' zl' co przy

(rodkach w wvsokosci 350 tys. zt. stanowi pomoc dla maksymalnie 5 os6b, w sytuacji, gdy

funkc.ionuje Zaklad Aktywizacji Zawodowej taki podzial nie spelnia zakladanego celu' Dlatego

Pan radny zloiyl wniosek o zmianq wysokoSci (rodk6w PFRON, w taki spos6b, aby pozostaty

na poziomie roku 2016 z nastqpujqcym podzialem: przyznanie osobom n iepelnosprawnym

Srodk6w na podjqcie dziatalnosci gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkladu do

sp6ldzielni socjalnej - 50.OOO ty(. zl., dokonanie zwrotu wyposaienia stanowiska pracy osoby

niepelnosprawnej - 200.00 tyi. zf. Natomiast kwoty z dokonanych pomniejszen przeznaczyc

na dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne iirodki pomocnicze przyznane

osobom niepefnosprawnym na podstawie odrqbnych przepis6w, co stanowii bqdzie kwotq

w wysokosci 570.543 ty6. zl. Taki podzial pozwoli uwzglqdnic zapotrzebowanie

mieszkaric6w, czego nie zapewni propozycja podzialu przedstawiona w procedowanej

uchwale.
odnoszqc siq do

wypowiedzi radnego J6zefa Mazierskiego wyjasnil,2e w miesiqcu lutym br. Prezes zarzEdu

PFRON skierowal do Prezvdenta Miasta pismo z wytycznymi dotyczQcymi podzialu Srodk6w

na rok 2017. Z wytycznych wynika, ie nale2y dqiyi do efektywnego wykorzystania Srodkow

funduszu wedfug algorytmu z punktu widzenia celu, jakim jest rehabilitacja zawodowa os6b

niepelnosprawnych. Naleiy dqiyi do tego, aby w podziale Srodk6w PFRON byly zwiqkszane

kwoty na rehabilitacjq zawodowq, NlK, kt6ra przeprowadzila kontrolg w centrach Pomocy

Rodzinie stwierdzita, 2e jedynie 8% Srodk6w w roku 2016 zostalo przeznaczone na

rehabilitacjg zawodowq os6b n iepelnosprawnych. osoby, kt6re skladajq wnioski o

dofinansowanie np. do (rodk6w ortopedycznych otrzymujq r6wnie2 takie dofinansowanie z

Narodowego Funduszu Zdrowia a Srodki z funduszu PFRON sq jedynie dodatkowym

wsparciem przy realizacji faktur na tego typu irodki. Poniewa2 w roku 2017 rusza trzeci etap

programu wyr6wnywania r62nic pomiqdzy regionami ito ile Srodk6w w ramach tego

programu otrzyma samorzqd miasta jest pochodnq (rodk6w, iakie zostanq przeznaczone na

rehabilitacjq zawodowa. A zatem jeieli ulegnq zmniejszeniu w chwili obecnej Srodki na

rehabilitacjq zawodowq w6wczas samorzqd otrzyma mniej dodatkowych Srodk6w z

programu wyr6wnywania r6inic pomiqdzy regionami. Radni bqdEcy czlonkami Powiatowej

spolecznej Rady ds. os6b Niepelnosprawnych podczas dw6ch spotkari Rady dysponowali
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pelnE mozliwo6ciq podzialu Srodk6w PFRON, stuiby MOPR nie ingerowaly w ten podzial, a

zatem jest to propozvcja Srodowisk os6b niepelnosprawnych. Ka2da wysokoid 6rodk6w

finansowvch przewidziana na dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i

6rodki pomocnicze bqdzie n iewystarczajqca. Ze sporzqdzonej statystyki wynika, 2e na

dofinansowanie w przedmioty ortopedyczne iSrodki pomocnicze w roku 2016 przeznaczono

kwotq 455 ty6. zl. natomiast zapotrzebowanie wyniosfo kwotq 1.317.000 zl. WYnika z tego,

2e aby zaspokoii potrzeby w tym zakresie nale2aloby calq kwotq przvznanq przez PFRON

przeznaczyi na Srodki ortopedvczne, co itak nie wypelniloby potrzeb na tym zadaniu. stad

tei stanowisko Powiatowej Spolecznej Rady ds. os6b N iepetnosprawnych oraz MoPR na

temat podzialu Srodk6w zostalo przedstawione w niniejszej uchwale.

Radna Mariola Gawfowska odniosla siq do materiaf6w przygotowanych przez MOPR i

przedstawionych na posiedzenie Komisji Zdrowia, Rodziny i opieki spolecznej, z kt6rych

wynika, 2e w roku 2016 na rehabilitacjq zawodowq z tytulu zwrotu koszt6w wyposaienia

stanowiska pracy osoby niepetnosprawnej zrealizowano 8 wniosk6w z tego l wniosek zostaf

wsparty kwotE 95 tyj. zt. na stworzenie 2 stanowisk pracy, 1 wniosek - 50 tyS zf' na

stworzenie stanowiska pracy, 1 wniosek - na 3 stanowiska pracy w wysokoSci 105 tys. zl., 1

wniosek -27 tvs. zl. na 1 stanowisko pracy, 3 wnioski na 6 stanowisk pracy w wysokojci 250

tys. zl. Byly takie wnioski, kt6re nie uzyskaly wsparcia. A zatem Pani radna zapytafa, w jaki

spos6b przebiega weryfikacja wniosk6w dla przykladu podajqc stanowisko kierowcy

zaopatrzeniowca, kt6re zostafo sfinansowane kwotE w wysoko6ci 5o tys. zl., z uzyskanych

informacji wynika, 2e jedynie 2 osoby dokonujE kwalifikacji wniosk6w. Ponadto czy lest

weryfikowany czasookres zatrudnienia osoby niepelnosprawn ej na danym stanowisku pracy

Radnv Zbigniew Lewandowski wyrazil zadowolenie ze zwiqkszenia o 39% dofinansowania

likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu siq i technicznych w zwiqzku z

indywidualnymi potrzebami os6b n iepelnosprawnych. Jest to bardzo istotne zagadnienie dla

os6b niepelnosprawnych, mieszkaicy osiedla Poludnie otrzymali dofinansowanie do 3

platform przyschodowych drugq czq6d koszt6w pokrywa SM, poniewa2 jest to duia

przebudowa, lecz Srodki zainwestowane z funduszu dla jednej osoby w przyszloSci posfu2q

nastQpnym osobom, stad podziQkowania zlo2one przez Pana radnego za zwiqkszenie

irodk6w na ten cel.
Miasta radnV Krzyszlsl--Ku!.Udi zapytaf wnioskodawcq czyPrzewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztot KukucKl

,"propono*.n" kwoty powodujq zwiqkszenie 6rodk6w we wskazanym paragrafie'

Radnv J6zef Mazierski wyjadnil, ie zaproponowane zmiany nie powodujq zwiqkszenia' lecz

dotyczq wylEcznie przesuniQcia Srodk6w w paragrafie i polegajq na zmniejszeniu

zaplanowanych wysokoSci dofinansowania do poziomu roku 2016 w celu zwiekszenia

dofinansowania w zakresie przedmiot6w ortopedycznych i Srodk6w pomocniczych ze

wzglqdu na liczne zapotrzebowanie oraz duiq iloSi niezrealizowa nych wniosk6w. Zgodnie z

uzasadnieniem uchwaty podzial Srodk6w na dofinansowanie poszczeg6lnvch zadaf

uwzglqdnia przede wszystkim liczbq i zakres wnioskow z 2oL6 roku niezrea lizowanych z

powodu deficytu 6rodk6w finansowych, szczeg6lnie w zakresie zaopatrzenia os6b

n iepelnosprawnych w przedmioty ortopedyczne i 6rodki pomocnicze. Takie stwierdzenie jest

nieadekwatne do irodk6w, jakie zostafy przeznaczone na te zadanie, poniewa2 ich wysoko6i

zostala zmniejszona w stosunku do ubieglego roku ti. z kwoty 412 tys' zl, w roku 2015 do

kwoty 370 ty6. zl. w roku bieiqcym. Pan radny stwierdzit,2e jako PrzewodniczAcy Komisji

Rewizyjnej zainteresuje siq sposobem, w jaki dokonywano podzialu 6rodk6w w roku

ubieglym, poniewai istnieje wiele pytari iwqtpliwo6ci na ten temat, ponadto, jakie kryteria



sq uwzglqdniane przy dofinansowywan iu konkretnych zadan i ustalaniu wysoko5ci 6rodk6w

na ich realizacjq oraz firm i podmiot6w, kt6re takie dofinansowanie otrzymafy.

Dvrektor MOPR Pan Piotr Grudziriski wyja(nil,2e istnieje moiliwo6i przenoszenia Srodk6w

pomiqdzy rehabilitacjq zawodowq a rehabilitacjq spoteczna w szczeg6lno6ci przeznaczajQc

srodki na dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i jrodki pomocnicze.

Niemniej jednak Prezes PFRoN zwr6cit uwagQ, 2e ma to byi realizacja zadari w zakresie

rehabilitacji os6b n iepefnosprawnych. Przyznanie dofinansowania do zakupu np. pieluch,

cewnik6w lub innych rzeczy nie jest rehabilitacjq a zadanie to realizuje NFZ a dofinansowanie

ze Srodk6w PFRON jest jedynie uzupeinieniem tych zadarl. Mo2na zmniejszyi irodki na

rehabilitacjq zawodowE, lecz spowoduje to kolejne zmniejszenie Srodk6w dla miasta

Wlocfawek w ramach programu wyr6wnywania r62nic miqdzy regionami. Taki tei byt zamysl

Powiatowej spolecznej Rady ds. os6b N iepelnosprawnych przy podziale (rodk6w. Dyrektor

MOPR Pan Piotr Grudzifiski wyjasnil,2e na pytanie dotyczace podmiot6w, kt6re otrzymaly

dofinansowanie iod czego jest do dofinansowanie uzaleinione udzielif szczeg6lowej

odpowiedzi pisemnej Panu radnemu J6zefowi Mazierskiemu podczas obrad Komisii ponadto

Pan Dyrektor ponownie om6wil to zagadnienie jak r6wniei odpowiedzial na zapytanie

dotyczEce okresu zatrudnienia osoby n iepelnosprawnej na stanowisku pracv

dofinansowanym ze 6rodk6w PFRON, kt6ry wynosi 3 lata

Radnv Krzvsztof Kowalski, jako czlonek Powiatowej Spotecznej Rady ds' Os6b

N iepetnosprawnych uczestniczqcy w posiedzeniach tego organu wyja6nil,2e obecny podzial

Srodk6w jest kompromisem wypracowanym przez (rodowiska zainteresowane i

uczestniczqce w tym podziale. A zatem przesuwanie Srodk6w pomiqdzy poszczeg6lnymi

zadaniami nie jest dobrym rozwiqzaniem gdy2 ich wysoko6ci nie sq pomyslem MOPR' lecz

wypracowanym stanowiskiem wszvstkich czlonk6w Powiatowej spolecznej Rady ds. os6b

N iepelnosprawnych. obecnie zaproponowany podzial 6rodk6w jest wynikiem szerokiej i

wnikliwej dyskusji os6b doskonale zorientowanych na potrzeby innych i obszary tych potrzeb

w sytuacji, gdy jest tych 5rodk6w zbyt malo, aby zrealizowai potrzeby wszystkich

beneficjent6w.

po zakoiczeniu dyskus.ji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod

glosowanie wniosek radnego J6zefa Mazierskiego dotyczqcy zmiany wysokodci 5rodk6w

finansowych PFRON w nastqpujqcy spos6b:

W 5 l punkt 1lit.a otrzymuje brzmienie:

a) przyznanie osobom n iepelnosprawnym irodk6w na podjqcie dzialalno6ci

gospodarczej, ro|niczej a|bo na wniesienie wktadu do sp6ldzie|ni socja|nej - 50 000 z|.

W 5 l punkt 1 lit.b otrzymuje brzmienie:

b) dokonanie zwrotu wyposaienia stanowiska pracy osoby n iepelnosprawnej - 200 000

zl.

W 5 1 punkt 2lit.d otrzymuje brzmienie:

d) dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i 6rodki pomocnicze

przyznane osobom niepelnosprawnym na podstawie odrebnych przepis6w - 570 543

21.

wstrzvmuiacvch sie.
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Po zakodczonym gtosowaniu Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e wniosek nie

uzyskat akceptacji Rady Miasta.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w

sprawie podzialu Srodk6w Paistwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepetnosprawnych

przyznanych Gminie Miasto wloctawek na realizacjq w 2oI7 r. zada6 na rzecz os6b

niepelnosprawnych.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny poinformowal,2e w rezultacie dokonanego glosowania

uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 19
projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie wysoko5ci oplat za korzystanie z

miejskich obiekt6w i urzqdzeri sportowo-rekreacyjnych uiytecznogci publicznej

pozostajqcych w trwalym zarzqdzie OSrodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku'

Wprowadzeniadoprojektuuchwa|ydokona|DyrektorBiuraSportuiTUrystykiPant-ukasz
Pszcz6lkowski, kt6ry poinformowaf, ie O(rodek Sportu i Rekreacji we Wloctawku

funkc.lonuje, jako jednostka budietowa, a zatem ustalenie wysokodci oplat za korzystanie z

miejskich obiekt6w i urzqdzeri sportowo-rekreacyjnych u2ytecznodci publicznej

pozostajacych w trwafym zarzqdzie Oirodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku podlega

przepisom ustawy o gospodarce komunalnej oraz ustawy o samorzqdzie gminnym' Podjqcie

uchwaiywprzed|o2onymbrzmieniujestwarunkiemniezbqdnymdowtaSciwegoipe|nego
wykorzystania mienia pozostajEcego w zarzqdzie O6rodka Sportu iRekreacji we Wloclawku'

Proponowane wvsoko5ci oplat znajdujq uzasadnienie finansowe' a jednoczeinie

uwzglqdniajq realia m ikroekonomiczne mieszkaric6w wtoctawka ijednostek kultury fizycznej

dzialajqcych w naszym mie6cie. Niniejsza uchwala stanowi odpowiedi na zmieniajqce siQ

potrzeby wloclawian w zakresie aktywnoSci fizycznej iw my5l Ustawy o sporcie z dnia 25

czerwca 2010 roku wplywa na tworzenie warunk6w, w tym organ izacyjnych, sprzyjajqcYch

rozwojowi sportu. Uchwala w przedlo2onym brzmieniu uwzglqdnia nowe czynno(ci

wykonywane na rzecz Korzystajecych z obiekt6w i uzupeinia dotychczasowe unormowania'

Jej podjqcie jest potrzebne z uwagi na 2ywotne interesy spoleczno6ci Wloclawka'

Zaproponowane zmiany prowadzq zar6wno do usprawnienia dzialalnoSci oSrodka sportu i

Rekreacji we wloclawku jak r6wniei stanowiE odpowiedi na postulaty zglaszane m.in. przez

jednostki kultury fizycznej dzialajqce w naszym mie6cie Pierwsza zaproponowana zmiana

zaklada obniienie oplaty z 50,00 zt. do 5,00 zt. miesiqcznie za korzystanie z bieini

lekkoatletycznej na stadionie pifkarskim natomiast druga postulowana zmiana dotyczy oplat

za umieszczanie reklam jednorazowych. W zwiqzku z tym proponuie siq, aby dotychczasowq

stawkq obciq2ai jedynie imprezy biletowane - platne natomiast pozostale imprezy objQte

4ti



bylyby stawkq proporcjonalnq wynikajqcq z cennika reklam zewnetrznych i wewnetrznych w

wysoko6ci 2,OO zl. za 'J. m2 za dzie6. Zmiany dotyczq takie cen za korzystanie z kortow

tenisowych, kt6rych operatorem w latach minionych byl podmiot zewnQtrzny.

Zaproponowane ceny w wysokodci 15,00 zl. oraz 20,00 zl. za godzinq uwzglqdniajq zar6wno

koszt prowadzenia kort6w jak i mo2liwo5ci finansowe mieszkaf c6w miasta.

Opinia komisii stafei Radv Miasta.
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz jednomySlnie poz$ywnie

zaopiniowala Komisja Kultury i sportu. opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Krystian Luczak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

wyja(nil,2e

materialy sesyjne zawieraty dwa projekty uchwal dotyczqce procedowanego zagadnienia.

Jednvm z nich jest uchwala autorstwa Prezydenta Miasta i ten projekt uchwaly jest obecnie

rozpatrywany natomiast drugi stanowi inicjatywq Przewodn iczqcego Rady Miasta i wynikaf z

wniosk6w zgloszonych przez mieszkaric6w wfoclawka, kt6rzy w ramach aktywno(ci

fizycznej, postulowali bezplatne korzystanie przez osoby prywatne z bieini lekkoatletyczn ej

na stadionie pilkarsko-lekkoatletycznym przy ul. Lesnej 53A we Wtoclawku w czasie, gdy nie

jest ona wykorzystywana przez inne podmioty, poniewa2 stadion jest obiektem, na kt6ry

skladafy sie tak2e podatki wloctawian. Kolejnym postulatem, na kt6ry zwr6cili uwagq

mieszkaricy jest brak moiliwoSci zastosowania niiszych cen za umieszczanie reklam

jednorazowych w czasie trwania imprezy m. in. dla jednostek kultury fizyczne.j, fundacji

prowadzqcych dzialalno6i w sferze kultury fizycznej i sportu, zare.iestrowa nych na terenle

GminyMiastaW|oc|awek,stowarzyszeizarejestrowanychnaterenieGminyMiasta
wlocfawek dzialajqcych w ramach realizacii cel6w statutowych. stEd tei zaproponowana

zostala kwota 35 zl. za dzieri. Pro.lekt uchwaly zloiony przez Prezydenta Miasta proponuJe

inne rozwiqzania i wskazuje inne mo2liwo6ci w tym wzglqdzie, co z pewno6ci4 spotka siQ z

aprobata spolecznq jak r6wniei zaproponowana oplata za korzystanie z bieini

lekkoatletvcznej. Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do Prezydenta Miasta o

zapewnienie, ie w godzinach w kt6rych obiekt znajduje siq pod nadzorem i nie odbywajq siq

imprezy, biegacze za kwotq 5,00 zl' bqdq mogli korzystai bez ograniczeri z bieini, ponadto

pan radny poprosit o zamieszczenie na stronie internetowej oslR harmonogramu imprez

planowanych na terenie stadionu, aby osoby chcqce skorzystai z bie2ni miaty wiedzq o

mo2liwo6ci skorzvstan ia z niej.
zapewnil, ie Przewodn iczqcY

Rady Miasta zostanie zaproszony do udzialu w tworzeniu odpowiednich zapis6w na ten

temat w Regulaminie OSIR, w przypadku informacji o zajqtolci bieini i stadionu

lekkoatletycznego informacje w tej sprawie bqdq na bieiqco zamieszczane za pomoca

medi6w elektronicznvch.

wobec wyczerpania zgloszefi do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta

poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie

W dvskusii udzial wzieli:
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wysokoici optat za korzystanie z miejskich obiekt6w i urzqdzeri sportowo-rekreacy.inych

u2ytecznoSci publicznej pozostaj4cych w trwalym zarzqdzie O6rodka Sportu i Rekreacji we

Wloclawku.
W wvniku glosowania przeprowadzonego orzv udziale L6 radnvch za podieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomv(lnie, elos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostafa

podjQta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.20
proiekt uchwaly w sprawie okreSlenia kryteri6w obowiqzujqcych na drugim etapie

postqpowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziaf6w przedszkolnych w

szkolach podstawowych, dla kt6rych Gmina Miasto wlocfawek jest organem

prowadzqcym.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor

wydzialu Edukacji informujqc, ie rekrutacja do przedszkoli publicznych i oddzial6w

przedszkolnych w szkolach podstawowych odbywa siq na zasadach, kt6re zostaty okreSlone

w ustawie z dnia 14 grudnia 2015 roku Prawo oiwiatowe. wychowaniem przedszkolnym w

przedszkolach publicznych ioddziatach przedszkolnych w szkolach podstawowych objqte s4

dzieci szejcioletnie, piecioletnie, czteroletnie itrzyletnie. Dzieci szeScioletnie (urodzone w

2011 roku) obowiqzane sq odbyi roczne przygotowanie przedszkolne w przedszkolu

publicznym, oddziale przedszkolnym zorganizowanym w szkole podstawowej lub innej

formie wychowania przedszkolnego. Obowiqzek ten rozpoczyna sie z poczEtkiem roku

szkolnego w roku kalendarzowym, w kt6rym dziecko koriczy sze6i lat. Dzieci piqcioletnie

(urodzone w 2012 roku), czteroletnie (urodzone w 2013 roku) itrzyletnie (urodzone w 2014

roku) z dniem l wrzeSnia 2017 roku uzyskujq prawo do wychowania przedszkolnego w

przedszkolu publicznym, oddziale przedszkolnym w szkole podstawowej. Zgodnie z art 131

ust.4 ustawv Prawo oswiatowe, w przypadku r6wnorzqdnych wynik6w uzyskanych na

pierwszym etapie postqpowania rekrutacyjnego lub jezeli po zakofczeniu tego etapu dane

publiczne przedszkole, oddzial przedszkolny w danej publicznej szkole podstawowej albo

dana publiczna inna forma wychowania przedszkolnego nadal dysponuje wolnymi miejscami,

na drugim etapie postQpowania rekrutacyjnego sq brane pod uwagq kryteria okre6lone przez

organprowaozqcy,zuwzgIqdnieniemzapewnienia.jaknajpe|niejszejreaIizacjipotrzeb
dziecka ijego rodziny, zwlaszcza potrzeb rodziny, w kt6rej rodzice albo rodzic samotnie

wychowujqcy kandydata muszq pogodzii obowiqzki zawodowe z obowiqzkami rodzinnymi'

oraz lokalnych potrzeb spolecznych. organ prowadzqcy okresla dokumenty niezbedne do

potwierdzenia tych kryteri6w. Dokumenty potwierdzajEce spelnienie danego kryterium

zostaly okreSlone z zachowaniem zasady ograniczenia wysilku zgromadzenia potrzebnych

dokument6w, ale tak2e rzetelnego i wiarygodnego potwierdzenia danych na podstawie,

kt6rych uznaje siq pierwszeistwo jednego kandydata przed drugim' Podjqcie tego rodzaju

uchwaly .iest obligatoryjnym zadaniem gminy umo2liwiajqcym przedszkolom i szkolom

przeprowadzenie rekrutacji zgodnie z obowiqzujqcym prawem'
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Ooinia komisii stalei Radv Miasta.
Przewodniczqca Komisji Edukacji radna Agnieszka Chmielewska przedstawila pozytywnE
opinig na temat projektu uchwaly w sprawie okre6lenia kryteri6w obowiqzujqcych na drugim
etapie postepowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych ioddzial6w przedszkolnych
w szkotach podstawowych, dla kt6rych Gmina Miasto Wioclawek jest organem
prowadzqcym, jaka zostala wypracowana przez czlonk6w Komisji Edukacji.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Z uwagi na brak zgtoszeri do zabrania giosu w dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta poddal
pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie okre6lenia kryteri6w obowiqzujqcych
na drugim etapie postqpowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziaf6w
przedszkolnych w szkolach podstawowych, dla kt6rych Gmina Miasto Wloclawek jest

organem prowadzqcym.

W wvniku przeprowadzonego glosowania, w kt6rym uczestniczvlo 17 radnvch za przvieciem

uchwafv radni opowiedzieli sie iednomvilnie. glos6w wstrzvmuiacvch oraz przeciwnvch nie

stwierd zono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostata

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalEcznik do protokolu.

Ad.21
Projekt uchwaty w sprawie okreslenia kryteri6w, liczby punkt6w oraz dokument6w
obowiqzujqcych w postepowaniu rekrutacyjnYm do pierwszych klas publicznych szk6l

podstawowych, dla ktr5rych organem prowadzqcYm iest Gmina Miasto Wloclawek.

Dyrektor Wydziaiu Edukacji Pani Agnieszka Bialopiotrowicz dokonujqc wprowadzenia do

przedmiotowego zagadnienia wyjaSnila, 2e do klasy pierwszej publicznej szkoly

podstawowej, kt6rej ustalono obw6d, przyjmuje siQ na podstawie zgloszenia

rodzic6w/prawnych opiekun6w dzieci zamieszkate w tym obwodzie. Zgodnie z art. 133 ust. 2

i ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. Prawo o5wiatowe, kandydaci zamieszkali poza

obwodem publicznej szkoty podstawowej mogq byi przyjqci do klasy pierwsze.i po

przeprowadzeniu postepowania rekrutacyjnego, jeieli dana szkola podstawowa nadal

dysponuje wolnymi miejscami. W postepowaniu rekrutacyjnym sq brane pod uwagg kryteria

okre6lone przez organ prowadzacy, z uwzglqdnieniem zapewnienia .iak najpelniejszej

realizacji potrzeb dziecka ijego rodziny oraz lokalnych potrzeb spofecznych. Kryteriom organ

prowadzqcy przyznaje okre6lona liczbq punkt6w oraz okreSla dokumenty niezbqdne do ich

potwierdzenia. Postqpowaniem rekrutacyjnym do klasy pierwszej do oddzialu integracyjnego

prowadzonego w publicznej szkole podstawowej o96lnodostQpnej objQte sq dzieci

nieposiadajace orzeczenia o potrzebie ksztalcenia specjalnego wydanego ze wzglqdu na

n iepelnosprawno(i.

Opinie komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie okre6lenia kryteri6w, liczby punkt6w oraz dokument6w
obowiqzu.jqcych w postgpowaniu rekrutacyjnym do pierwszych klas publicznych szk6l
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podstawowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto Wloclawek
rozpatrzyia oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Edukacji. Opiniq w tej sprawie
przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskus.lq nad ww. zagadnieniem.

Z uwagi na brak zgioszeri do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie okre5lenia kryteri6w, liczby punkt6w
oraz dokument6w obowiqzujqcych w postqpowaniu rekrutacyjnym do pierwszych klas
publicznych szk6{ podstawowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto
Wloclawek.
W wvniku przeprowadzon ego glosowania, w kt6rvm uczestniczvfo 17 radnvch za przvieciem

uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvjlnie, glos6w wstrzvmuiacvch oraz przeciwnvch nie
stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Ad. 22 - Ad. 23
Projekt uchwaly w sprawie dostosowania sieci szk6l podstawowych i gimnazj6w do
nowego ustroju szkolnego,

Projekt uchwaly w sprawie dostosowania sieci szkrif ponadgimnazjalnych i specjalnych do
nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawil - Prawo oiwiatowe oraz sieci szk6l
ponadpodstawowych i specjalnych.

Z uwagi na zbie2nq tematykq wprowadzenia do obydwu projekt6w uchwal dokonafa

Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszka Bialopiotrowicz informujqc, 2e zgodnie z art.'J.I-l
ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku Przepisy wprowadzajqce ustawQ - Prawo o6wiatowe z

dniem 1 wrze6nia 2017 roku kaZda 5-letnia szkola podstawowa dziatajqca na podstawie

ustawy o systemie oswiaty z mocy nowej ustawy przeksztalca siq na 8-letniq szkofq
podstawowq, natomiast na mocy art. \27 gimnazja ulegaja likwidacji poprzez wygaszanie.

W przypadku, gdy likwidowane gimnazjum funkcjonuje w zespole, w kt6rym jest tylko
gimnazjum iszkola podstawowa, to zesp6f ten przeksztalca siq z mocy ustawy w 8-letniQ

szkolq podstawowa. Ustawodawca dal organom prowadzEcym gimnazja dwa instrumenty
prawne, na mocy, kt6rych mogq dokonai przeksztaicenia likwidowanego gimnazjum w nowy
typ szkoly lub jego wlqczenia w strukturq innej szkoly. Przeksztalcenie lub wlqczenie

samodzielnego gimnazjum powoduje, ie caly zas6b kadrowy i materialny likwidowanego
gimnazjum przekazany zostaje na potrzeby zadari oiwiatowych szkoly powstalej w wyniku
przeksztalcenia lub wfqczenia. Ustawodawca zobowiEzai jednostki samorzqdu terworialnego
do podjqcia uchwaly w sprawie dostosowania sieci szk6l podstawowych igimnazj6w do
nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawq - Prawo o6wiatowe. Rada Miasta
Wlociawek w dniu 27 lutego 2017 roku podjqfa uchwafq Nr XXIX/32/2017 w sprawie
projektu dostosowania sieci szk6f podstawowych igimnazj6w do nowego ustroju szkolnego.



Prezydent Miasta Wloclawek wypelnii wszystkie ustawowe zapisy wynikajqce z powyiszej
uchwaly, tj. uzyskat pozytywna opiniq Kujawsko-Pomorskiego Kuratora O(wiaty - pismo
znak: DW.545.41.2017.WP z dnia 06.03.2017r. oraz zasiqgnql opinii zwiqzk6w zawodowych.
Opinia Kuratora Oiwiaty jest wiq2qca i odnosi siq do oceny zgodnoici z prawem rozwiqzari
zaproponowanych w uchwale oraz oceny zapewnienia dzieciom mo2liwoici realizacji
obowiqzku szkolnego. Zaproponowane w uchwale rozwiEzania sq wynikiem diagnozy
demograficznej mieszka6c6w izapotrzebowania na szkofy w obwodach dotychczasowych
szk6l podstawowych. Od roku 2O22 liczba dzieci objetych obowiEzkiem szkolnym na
przestrzeni ostatnich 10 lat spada o okoio 1000.Gmina Miasto Wtoclawek jest organem
prowadzqcym dla 15 szk6l podstawowych w tym 1 Og6lnoksztalcqcej Szkoiy Muzycznej I

stopnia, dla kt6rych nie okreSla siq obwod6w oraz 11 gimnazj6w, w tym:
- 5 gimnazj6w funkcjonujqcych w zespofach razem ze szkolami podstawowymi,
- 2 samodzielnych gimnazj6w funkcjonujqcych w tych samych budynkach, co szkoly

oodstawowe.
- 1 gimnazjum - Gimnazjum nr 14 jest szkofq funkcjonujqcq we wfasnym budynku,
- 1 gimnazjum - Gimnazjum nr 7 w Zespole Szk6l nr 4 funkcjonujqce razem z lV Liceum
Og6lnoksztalcEcym im. Krzysztofa Kamila Baczy6skiego,
- l gimnazjum - Gimnazjum Dwujezyczne w Zespole Szk6l Og6lnoksztalcqcych funkcjonujqce
razem z lLiceum Og6lnoksztafcqcym im. Ziemi Ku.iawskiej,
- 1 gimnazjum - Gimnazjum z Oddzialami Przysposabiajqcym i do Pracy funkcjonujqce
w Zespole Szk6t Budowlanvch.
Majqc na uwadze potrzebq zapewnienia miejsca realizacji obowiqzku szkolnego wszystkim
dzieciom zamieszkalym na terenie Miasta Wtoclawek, w oparciu o warunki demograficzne na

ka2dym z osiedli, a takie mo2liwo6ci infrastruktura Ine istniejqcych szk6i proponuje siq:

a) wlqczyd Gimnazjum nr 2 do Szkofy Podstawowej nr 2;

b) wlqczyi Gimnazjum nr 5 do Szkofy Podstawowej nr, 5 dla kt6rej nie ustala siQ

obwodu.
c) wtqczyi Gimnazjum nr 1do Szkoly Podstawowej nr 7;

d) wtqczyi Gimnazjum nr 8 do Szkoly Podstawowej nr 8;

e) wfqczyi Gimnazjum nr 11 do Szkoly Podstawowej nr 11;

f) wlqczyi Gimnazjum nr 12 do Szkoty Podstawowej nr 19;
g) wlqczyi Gimnazjum nr 3 do Szkoiy Podstawowej nr 22;
h) wlqczyi Gimnazjum nr 4 do Szkoty Podstawowej nr 23;
i) wtqczyi Gimnazjum nr 14 do Szkoly Podstawowej nr 14;
j) z mocy prawa 6 -letnia o96lnoksztalcqca szkofa muzyczna I stopnia staje siQ 8 - letniq
szkolq podstawowq.

Gimnazja wyszczeg6lnione w podpunktach od ,,a - g" bqdq wlqczone do szk6l podstawowych
bez zmiany obwod6w. Natomiast gimnazja wyszczeg6lnione w podpunkcie,,h" i,,i" bqdq
wlqczone do szk6f podstawowych, w kt6rych nastqpi zmiana obwod6w, tj.:
- z uwagi na fakt, 2e oimioletnia Szkola Podstawowa nr 23 dysponowai bqdzie 1600
miejscami, a dzieci w obecnym obwodzie w roku szkolnym 2O|9/ZO2O przewidzianych jest
tylko 478, zasadne jest dokonanie regulacji obwodu. Decyzja ta wlaSciwa jest r6wnie2,
dlatego, 2e na tym samym osiedlu funkcjonuje m. in. 5P nr 20, w kt6rej liczba miejsc jest
r6wna liczbie dzieci potencjalnie uczqszczajqcych do tej szkoly. W zwiqzku z powy2szym, aby
zwiqkszyi bezpieczeristwo i poprawii warunki ksztalcenia wtaSciwym jest zmniejszenie



obwodu SP nr 20 na rzecz SP nr 23 dysponujqcej du2q bazq lokalowq. W zwiqzku z

powyiszym planuje siq zwiqkszyi obw6d SP m 23 o nastqpujqce ulice: Majora Hubala,
Majora Sucharskiego, Prezydenta Mystkowskiego, Prezydenta Starzyfskiego, Szajnowicza-
lwanowa, Korczaka, Blotna, Zgodnq, Ziebia, SitowskE, Tacisze, Krynicznq, Lisiq, Jelonkowq i

czq6i ulic: Konopnickiej, Noakowskiego i Zbiegniewskiej.
- z uwagi na ograniczone mo2liwoici lokalowe Szkoly Podstawowej nr 14, spowodowane
przeksztatceniem 6 - letniej szkoly podstawowej w szkolq 8 - letniq, uczniowie klas

dotychczasowego Gimnazjum nr 14 obowiqzek szkolny realizowai bqdq w budynku przy ulicy
Placu Staszica 1. Biorqc pod uwage obecnq bazq SP nr 14, ju2 w obecnym roku szkolonym
dzieci realizujq podstawq programowA w klasach l-lll w systemie dwuzmianowym.
Wprowadzenie do budvnku szkoly klas Vll i Vlll spowoduje wydlu2enie czasu nauki. Wediug
przeprowadzonej symulacji istnieje prawdopodobieistwo nauki nawet do godziny 18.00. W
zwiqzku z powyiszym zasadne jest zmniejszenie obwodu SP nr 14. W konsekwencji zmniejsza

siq obw6d 5P nr 14 o nastQpujEce ulice: Brackq, Kombatant6w, Ptasia, SaperskE, SportowE,

Weselnq iczq6ci ulicy LeSnej. Wtqczenie tych ulic do obwodu SP nr 2 spowoduje pelniejsze

wykorzystanie bazy szkoly, kt6ra dysponuje 1113 miejscami, a liczba dzieci w obwodzie jest

du2o mniejsza, ni2 mo2liwoici lokalowe szkoly. W zwiazku z powy2szym zwiqkszenie obwodu
jest jak najbardziej zasadne. Nale2y r6wnie2 nadmienii, ie uczniowie z miasta Wlocfawek

majq mo2liwo5i realizacji obowiqzku szkolnego w plac6wkach prowadzonych przez inne

organy, nii Gmina Miasto Wloclawek. Wyb6r szkoly zale2y przede wszystkim od decyz.ii

rodzic6w dziecka. Z analizy poprzednich lat szkolnych wynika, 2e bardzo du2ym

zainteresowaniem cieszy siq realizacja obowiqzku nauki w Szkole Podstawowej im. ks. Jana

Dlugosza prowadzonej przez Kuriq Diecezjalnq. Ponadto dzieci posiadajqce orzeczenia do

ksztalcenia specjalnego mogq realizowai obowiqzek szkolny w Zespole Szk6l nr 3, kt6ry jest

szkofq bezobwodowE. Przygotowanie niniejszej uchwaiy poprzedzify konsultacje z

dyrektorami szk6l podstawowych oraz gimnazj6w, w zakresie proponowanego trybu

wygaszania gimnazj6w, mozliwosci zapewnienia odpowiednich warunk6w nauki

pozostajqcym w szkole uczniom klas si6dmych i6smych. Przyjqcie proponowanej sieci szk6l

podstawowych zapewni wszystkim mieszkaricom latwy dostQp do szkoty podstawowej

poloionej w odlegloici nieprzekraczajqcej 3 km od miejsca zamieszkania.

Natomiast w przypadku zagadnienia dotyczqcego drugiego projektu uchwaly Dyrektor

wydzialu Edukacji Pani Agnieszka Biatopiotrowicz wyja6nila, ie na podstawie art.217 ust. 1,

ust. 4, ust. 5, ust. 6 ustawy z dnia14 grudnia 2076r. - Przepisy wprowadzajqce ustawq '
Prawo odwiatowe oraz art. 12 pkt 11, art. 92 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o

samorzqdzie powiatowym rada powiatu podejmuje uchwalq w sprawie dostosowania sieci

szk6l ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz szk6f ponadpodstawowych ispecjalnych do

nowego ustroju szkolnego. Przedlo2ony projekt uchwaly dotyczy okre6lenia sieci szk6l

pon adgimnazja Inych i specjalnych prowadzonych przez GminQ Miasto Wloclawek, z

uwzglqdnieniem szk6l ponadgimnazja Inych ispecjalnych prowadzonych przez inne organy

majqce siedzibe na terenie Gminy Miasta Wtoclawek oraz ustalenia sieci szk6f

pon adpodstawowych ispecjalnych na terenie Gminy Miasta Wloclawek celem dostosowania

do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawa - Prawo oSwiatowe. zgodnie z ustawQ

z dnia 14 grudnia 2016r. - Przepisy wprowadzajqce ustawQ - Prawo oSwiatowe dotychczas

dzialajqce szkoly na podstawie ustawy o systemie o(wiaty przeksztatcajE siQ w nowe typy

szk6l. Zakres przedmiotowy tej uchwaly opisany jest w art. 2I7 ustawy Przepisy

wprowadzajqce ustawe - Prawo oiwiatowe. Projekt dostosowania sieci szk6l
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ponadgim nazjalnych ispecjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawE -
Prawo oiwiatowe oraz ustalenia sieci szk6l ponad podstawowych ispecjalnych zawarty w
Uchwaf e nr XXIX/33/2077 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 27 lutego 2017r. uzyskaf w dniu 6

marca 2017r. poz$ywnq opinig Kujawsko-Pomorskiego Kuratora O6wiaty, kt6ra jak wynika z

art. 215 ust. 5 wy2ej cytowanej ustawy jest wymagana i wiazEca. Opinia Kujawsko-

Pomorskiego Kuratora Oiwiaty zawiera w szczeg6lnodci ocenq zgodno5ci z prawem

rozwiqzafi zaproponowanych w tej uchwale oraz ocenQ w zakresie zapewnienia dzieciom i

mlodzieiy mo2liwo(ci realizacji obowi4zku szkolnego iobowiqzku nauki. Ponadto zgodnie z

art. 2!6 w/w ustawy zasiqgnieto opinii zwiEzk6w zawodowych. Po uzyskaniu pozytywnej

opinii Kujawsko-Pomorskiego Kuratora Oswiaty Rada Miasta Wloclawek w terminie do dnia

31 marca 7011r. podejmuje uchwaiq w sprawie dostosowania sieci szk6l

pon adgimn azja Inych ispecjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawQ -
Prawo o6wiatowe oraz ustalenia sieci szk6l ponadpodstawowych ispecjalnych na okres od

dnia 1 wrzeinia 2077r. do dnia 31 sierpnia 2019r.

Niniejsza uchwala zawiera, zatem okre6lenie:

1) sieci publicznych szk6t ponadgimnazjalnych i szk6l specjalnych prowadzonych przez

Gminq Miasto wloclawek, z uwzglqdnieniem szk6f ponadgimnazjalnych ispecjalnych

majqcych siedzibq na obszarze Gminy Miasta wioclawek prowadzonych przez inne

organy na okres od dnia 1 wrzednia 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r' (Zal nr 1),

2) sieci publicznych szk6l ponadpodstawowych i szk6l specjalnych prowadzonych przez

Gminq Miasto wloclawek, z uwzglqdnieniem szk6l ponadpodstawowych ispecjalnych

majqcychsiedzibqnaobszarzeGminyMiastaWloclawekprowadzonychprzezinne
organy na okres od dnia 1 wrze6nia 2OI7 r- do dnia 3L sierpnia 2079 r' lZat ' nr 2)'

3) warunk6w wlQczenia publicznych gimnazj6w do publicznych szk6l braniowych I

stopnia prowadzonvch przez GminQ Miasto Wfoclawek (Zat ' nr 3\'

4) sieci publicznych szk6l ponadpodstawowych i szk6l specjalnych od dnia 1 wrzeSnia

2019 r. (Zal. nr 4).

Ustalona w niniejszej uchwale siei szk6l ponadgimnazja Inych i specjalnych do nowego

ustroiu szkolnego nie zaklada likwidacji 2adnej z dotychczasowych szedcioletnich szk6l

podstawowych specjalnych, gimnazj6w specjalnych oraz dotychczasowych szk6t

pon adgimnazja Inych prowadzonych przez Gminq Miasto Wloclawek

Opinie komisii stafei Radv Miasta

Przedmiotowa uchwala w sprawie dostosowania sieci szk6l podstawowych igimnazj6w do

nowego ustroju szkolnego procedowana byla podczas obrad Komisji Edukacji. czlonkowie

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedlo2onq propozycjq Opiniq w powy2szej sprawie

przedstawila Radzie Miasta Przewodniczaca Komisji radna Agnieszka chmielewska.

Komis.ia Edukacji rozpatrzyla r6wnie2 oraz pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly w

sprawie dostosowania sieci szk6i ponadgim nazjalnych i specjalnych do nowego ustroju

szkolnego wprowadzonego ustawa - Prawo o6wiatowe oraz sieci szk6f ponad podstawowych i

specjalnych. opiniq w powyiszej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komis.ii

rad na Agnieszka Chmielewska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dvskusie nad

ww. zagadnieniami.
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Wobec braku zgloszef do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie dostosowania sieci szk6l podstawowych i

gimnazj6w do nowego ustroju szkolnego.
W wvniku gtosowania przeprowadzon ego przv udziale 17 radnvch, za przvieciem proiektu

uchwalv radni ooowiedzieli sie iednomvSlnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego gfosowania uchwala zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokotu.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty w

sprawie dostosowania sieci szk6t ponadgimnazja Inych i specjalnych do nowego ustro.iu

szkolnego wprowadzonego ustawq - Prawo o(wiatowe oraz sieci szk6f ponadpodstawowych i

specjalnych.

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego glosowania uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala stanowi zalacznik do protokoiu.

Ad.24
projekt uchwaiy w sprawie wylqczenia z zespolu szk6f i likwidacji liceum profilowanego'

technikum uzupelniajqcego dla dorostych iliceum uzupelniaiqcego o96lnoksztalcqcego dla

dorostych wchodzqcych w sklad zespofu szk6l ponadgimnazjalnych, dla kt6rych organem

prowadzqcym jest Miasto Wloclawek.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor wydzialu Edukacji Pani Agnieszka

Biatopiotrowicz, kt6ra poinformowala, ie niniejszq uchwalq nastqpuje dostosowanie stanu

faktycznego do stanu prawnego i uporz4dkowanie sieci szk6f ponadgimnazialnych, dla

kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto wfoctawek. Likwidacja wymienionych w uchwale

szk6l wynika z nowelizacji przepis6w prawa oSwiatowego. ustawa z dnia 19 sierpnia 2011r. o

zmianie ustawy o systemie oswiaty oraz niekt6rych innych ustaw wprowadzila od dnia 1

wrzeSnia 2012 roku zasadnicze zmiany w strukturze ksztalcenia ponadgimn azjaln ego '

Zgodnie z zapisami art. 5c pkt. 1 ustawy z dnia'7 wrzejnia 1991r. o systemie o(wiaty w

przypadku szk6l prowadzonych przez .iednostki samorzqdu terytorialnego zadania i

kompetencje organu prowadzqcego, okrejlone w art. 59 ust. 1 oraz art. 62 ust. 5 - wykonuje

rada gminy. Zgodnie z zapisem art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 wrzeinia 1991r. o systemie

oswiaty szkoia publiczna z zastrze2eniem ust.2 moze byi zlikwidowana z koicem roku

szkolnego przez organ prowadzqcy szkotq. Organ prowadzqcy jest zobowiqzany, co najmniej

6 miesiQcy przed terminem likwidacji, zawiadomii o zamiarze likwidacji szkoty: rodzic6w
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uczni6w ( w przypadku szkoty dla dorosiych - stuchaczy), wladciwego kuratora oSwiaty oraz
organ wykonawczy jednostki samorzqdu terytorialnego wla5ciwej do prowadzenia szk6l
danego typu. Organ sprawujqcy nadz6r pedagogiczny w dniu 8 marca 20I7t. ( wplyw do
Urzedu Miasta Wloclawek dnia 13 marca 2017r.) postanowil pozytywnie zaopiniowai zamiar
likwidacji liceum profilowanego, technikum uzupelniajqcego dla dorostych i liceum
uzupefniajqcego og6lnoksztatcqcego dla doroslych wchodzqcych w sklad poszczeg6lnych

zespot6w szk6i ponadgimnazja Inych. W przypadku likwidacji szk6l wymienianych w uchwale
nie zachodzila koniecznoSi zawiadamiania uczni6w, sluchaczy i rodzic6w, gdy2 szkoly te od

dnia l wrze6nia 2015r. nie prowadzq zgodnie z ustawq dzialalno6ci edukacyjnej. Zgodnie z

zapisem art. 62 ust. 5 ustawy z dnia 7 wrze6nia 1991r. o systemie oSwiaty organ prowadzqcy

zesp6l szk6l moie wylqczyi z zespolu niekt6re szkofy. W przypadku wylqczenia szk6l z

zespolu przepis6w art.59 nie stosuje siq. Organ sprawujqcy nadz6r pedagogiczny w dniu 8

marca 2017r. ( wplyw do Urzgdu Miasta Wloclawek dnia 13 marca 2017r.) postanowif
pozytywnie zaopiniowai zamiar wylqczenia liceum profilowanego, technikum
uzupelniajqcego dla doroslych i liceum uzupelniajqcego og6lnoksztalcEcego dla dorosfvch

wchodzqcych w sktad poszczeg6lnych zespo16w szk6l ponadgimnazjalnych. Zgodnie z

zapisem art.92 ust. l pkt l ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorzQdzie powiatowym

funkcje organ6w powiatu w miastach na prawach powiatu sprawuje rada miasta. Na

podstawie art. 7 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011r. o zmianie ustawy o systemie oSwiaty oraz

niekt6rych innych ustaw z dniem 1 wrzejnia 2012r. zlikwidowano klasy pierwsze, a w
nastqpnych latach kolejne klasy liceum profilowanego dla mfodzie2y i technikum

uzupelniaj4cego dla mlodzieiy oraz szk6l dla doroslych: uzupelniajqcego liceum

og6lnoksztafcqcego, a z dniem l wrzesnia 2013r. technikum uzupetniajacego. od tego czasu

nie prowadzi siq rekrutacji kandydat6w do klasy pierwszej wymienionych wyiej typ6w szk6l.

Zgodnie z wolq ustawodawcy dzialalno6d dydaktyczna mogta byi prowadzona w tych szkola

nie dlu2ej nii do 31 sierpnia 2015r. w obowiqzujqcym obecnie systemie oswiaty wyiej

wymienione typy szk6l nie funkcjonujq.

Opinia komisii statei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwata procedowana byla podczas obrad Komisji Edukacji Rady Miasta.

Czlonkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedloionq propozycje. Opiniq w powyiszej

sprawie przedstawifa Radzie Miasta Przewodniczaca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

wobec braku uwag oraz glos6w w dyskusji, PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof

Kukucki poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie wylqczenia z zespolu

szk6t ilikwidacji liceum profilowanego, technikum uzupelniajqcego dla doroslych iliceum
uzupelnia,acego og6lnoksztatcecego dla dorostych wchodzqcych w sklad zespolu szk6l

ponadgimnazja Inych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto Wlocfawek'

W wvniku glosowania przeorowadzonego w obecno(ci 26 radnvch za przvieciem ww.

oroiektu uchwalv radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, gios6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
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Przewodniczqcy Rady Miasta radnV Krzysztof Kukucki poinformowal' ie w rezultacie

dokonanego glosowania uchwala zostata podjqta przez Radg Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwata stanowi zalacznik do protokotu '

Ad.25
Projekt uchwaly w sprawie przyiqcia sprawozdania z przeprowadzonej kontroli izalecef

pokontrolnych dla Prezydenta Miasta'

wprowadzenia do zagadnienia dokonal Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej radny J6zef

Mazierski, kt6ry poinformowal, ie w zwiqzku z Rozstrzygniqciem Nadzorczym 2r tl.lOll

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego stwierdzajqcym niewaino6i uchwaty Nr XXVII/16412015

Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 grudnia 201'6r' w sprawie Itvl::i1 ,tp-t1*.:-t:,tn'"
przeprowadzonej kontroli izaleceri pokontrolnych dla Prezydenta Miasta z uwagl' rz w

ocenie organu nadzoru Rada Miasta nie mo2e zobowiqzai Prezydenta do wykonania

konkretnychczynnoiciipod.lqciaokre5lonychdzialari'kt6renaleiqdosferywykonawczeji
bylyby naruszeniem zasady podzialu organ6w gminy na stanowiace iwykonawcze Komisia

Rewizyjna wnosi o zmianq zapis6w wnioskujqc wykonanie przez Prezydenta dzialaf

zgodnych z prawem w cetu realizacji wniosk6w izalecei pokontrolnych ujqtych w protokole

postQpowania kontrolnego i,p"*o'Otniu z kontroli'.Po ponownym dokonaniu analizy

material6w zgromadzonych "ri 
przedmiotowej sprawie' Komisja Rewizyjna przedklada

Sprawozdanie z realizac.ii przeprowadzonej kontroli' w kt6rym to ujQte zostaly wnioski i

zalecenia pokontrolne, w tym tei celu zostal przygotowany nowy projekt uchwaly, kt6ry jest

obecnie ProcedowanY.

Opinia komisii stalei Radv Miasta _^-..a.-..^i^ .-^-ininnrele Kon '

Projekt uchwaly * prredrnio-otuj sprawie jednomv6lnie o:tf-y.:.:,t^?:.0]::";:*.ffl:i
;'"'iil;;'ffi;;,i;; ;;. opiniq ,rpoin.r Radq Miasta Przewodniczqcy Komisii radnv

J6zef Mazierski.

Przewodnicz4cy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal' 2e otwiera dyskusjq nad

ww. zagadnieniem.

wobec braku zgloszerl do zabrania glosu w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

glosowanie przyjqcie ot". ori* tit*" projektu Ytlylt Y 1o'-1Y':,lL',u]*''t 
sprawozdania

I pr*p-*"aronej lontroti i zaleceri pokontrolnvch.dl"::11:::iy]it:tj

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki

dokonanego glosowania uchwata zostala podjeta przez

brzm ieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu'

poinformowal,
Radq Miasta w

2e w rezultacie

zaproponowanym



Ad.26
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zg.losili: radny Jacek
Bulawa, radny Damian Chelminiak, radny Jaroslaw Chmielewski, radny Janusz Dqbczyriski,
radna Mariola Gawlowska, radny Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kowalski, radny Stanislaw
Krzemieniewski, radny J6zef Mazierski, radny Henryk Mielczarczyk oraz radny Dariusz
Wesolowski.
lnterpelacje powinny zostai zlo2one przez radnych w formie pisemnej Przewod n iczqcemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewod niczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaSciwe rzeczowo upowa2nione
osoby w terminie 14 dni.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanE w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postepowania w powyiszej sprawie reguluje I 56 Statutu Miasta Wtoclawek.

Ad.27
Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.
W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki

poinformowal, i2 w miesiqcu styczniu br. Wojewoda Kujawsko-Pomorski przeprowadzil

kontrole Rady Miasta Wloclawek w zakresie przyjmowania izatatwiania skarg iwniosk6w w

okresie od dnia 01 stycznia do dnia 31 grudnia 2016 roku. W wyniku przeprowadzonej

kontroli dziatalnos6 kontrolowana oceniona zostala pozytywnie ijest to na.iwyzsza ocena,
jakq moina bylo uzyskai, Przewodniczqcy Rady Miasta zto2yl podziqkowania dla Eiura Rady

Miasta za wsp6lpracq w tym zakresie. Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,

2e kolejna sesja Rady Miasta planowana jest na dziei 24 kwietnia br., a takie przypomniaf

radnym o obowiqzku skladania o6wiadczeri majqtkowych za rok 2016. OSwiadczenia

majqtkowe wraz z kopiq zeznania o wysoko5ci osiEgniQtego dochodu w roku podatkowym -
PIT za rok poprzedni naleiy zloiyi w dw6ch egzemplarzach w terminie do dnia 30 kwietnia

2017 roku do Biura Rady Miasta.

Ad.28
Zamkniqcie obrad.

Po zako6czeniu bloku informacyjnego PrzewodniczQcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki

dziqkujqc wszystkim za udzial w obradach poinformowal, ie wobec zrealizowania porzqdku

posiedzenia zamyka obrady XXX sesji Rady Miasta Wfocfawek.

Zakoriczen ie obrad godz. 1890
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OBRADOM PRZEWODNICZYT

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXX sesji Rady Miasta Wfoctawek.

2. Lista os6b uczestniczEcych w XXX sesji Rady Miasta Wtoclawek.

3. Uchwata Nr XXX/38/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie

rozpatrzenia petycji Zarzqdu Wsp6lnot Mieszkaniowych przy ul. Dziewifiskiej 9,94,
9b,9C, 11,118, 11C, 138, 13A.

4. Uchwala Nr XXX/39/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 marca 2017r. zmienialqca

uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek na 2017r.

5. Uchwala Nr XXX/40/2017 Rady Miasta Wloctawek z dnia 27 marca 20t7r. zmieniajAca

uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 -
2028.
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6. Uchwala Nr XXX/4I/2O|1 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
zaciqgniqcia kredytu dlugote rm in owego.

7. Uchwala Nr XXX/42/2O77 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 20I7r. w sprawie
wyraienia woli udzielenia bonifikaty w wysokoSci 99% od ceny sprzeda2y

nieruchomoici, stanowiacej wlasnoii Gminy Miasto Wfoctawek.

8. Uchwala Nr XXX/43/2O|7 RadV Miasta Wloctawek z dnia 27 marca 20!7r. w sprawie

utworzenia jednoosobowej sp6lki Gminy Miasto Wloclawek pod nazwq,,Miejskie
Budownictwo Mieszkaniowe Sp6fka z ograniczonq od powiedzialnoiciq. "

9. Uchwata Nr \XX/44/20L7 Radv Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Miasta

Wloclawek.

10. Uchwala Nr XXX/45/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 7O77r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie nadania statutu Schroniska dla Zwierzqt we

Wloclawku oraz zmiany uchwaty w sprawie utworzenia jednostki bud2etowej pn.:

"Schronisko dla zwierzat we Wtoclawku.

11. Uchwala Nr XXX/a6/2OI7 Radv Miasta Wloctawek z dnia 27 marca 2OL7t. w sprawie

Programu opieki nad zwierzQtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno5ci

zwierzat w mieicie Wloclawek na rok 2017.

12. Uchwaia M xxx/47 /2077 Rady Miasta wfoclawek z dnia 27 marca 2O17r'

zmieniajqca uchwalq w sprawie okredlenia przYstank6w komunikacyjnych bqdqcych

wtasno(ciq lub zarzadzanych przez Gminq Miasto Wlociawek, udostqpnianYch dla

operator6w i Przewoinik6w oraz w sprawie okreslenia warunk6w i zasad

korzystania z tych obiekt6w.

13. Uchwala Nr XXX/48/2017 Rady Miasta wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie

przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu ochrony (rodowiska przed halasem dla

miasta Wloclawek za 2016 rok".

14. Uchwala Nr XXX/49/2O17 Rady Miasta wtoclawek z dnia 27 marca 2oL7r. w sprawie

ustanowienia pomnik6w PrzYrodY.

15. Uchwala Nr XXX/50/2017 Rady Miasta wfoctawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie

przyjqcia sprawozdania z dzialalnoici Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie we

wloclawku iinnych samorzqdowych jednostek organizacyjnych pomocy spolecznej

oraz z realizacji zadari Miejskiego osrodka Pomocy Rodzinie we wloctawku z zakresu

wspierania rodziny i systemu pieczy zastQpczej otaz plac6wek opiekufczo-

wychowawczych, za rok 2016.
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15. Uchwala Nr XXX/51/2017Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
podziatu 6rodk6w Paristwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych
przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na realizacjQ w 2017 r. zadad na rzecz os6b
n iepelnosprawnych.

17. Uchwaia Nr XXX/52/2017 Radv Miasta Wtocfawek z dnia 27 marca 2017r.
zmieniajqca uchwafq w sprawie wysokodci oplat za korzystanie z miejskich obiekt6w
i urzqdzeh sportowo-rekreacyjnych u2ytecznoici publicznej pozostajEcych w trwalym
zarzqdzie Oirodka Sportu i Rekreacji we Wtoclawku.

18. Uchwala Nr XXX/53/2017 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
okre6lenia kryteri6w obowiqzujqcych na drugim etapie postQpowania rekrutacyjnego
do przedszkoli publicznych i oddzial6w przedszkolnych w szkofach podstawowych,
dla kt6rych Gmina Miasto Wloclawek jest organem prowadzQcym.

19. Uchwala Nr XXX/54/2077 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
okrejlenia kryteri6w, liczby punkt6w oraz dokument6w obowiqzujqcych w
postepowaniu rekrutacyjnym do pierwszych klas publicznych szk6i podstawowych,
dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto Wloclawek.

20. Uchwala Nr XXX/55/2017 Rady Miasta Wfoctawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
dostosowania sieci szk6t podstawowych igimnazj6w do nowego ustroju szkolnego.

21. Uchwala Nr XXX/56/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie

dostosowania sieci szk6l ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju
szkolnego wprowadzonego ustawE - Prawo oiwiatowe oraz sieci szk6t

ponadpodstawowych i specjalnych.

22. Uchwata Nr XXX/57 /2077 Rady Miasta Wloclawek zdnia2T marca 2OI7r. w sprawie

wylqczenia z zespotu szk6l i likwidacji liceum profilowanego, technikum
uzupeiniajqcego dla dorosiych i liceum uzupefniajqcego o96lnoksztalcqcego dla

doroslych wchodzqcych w sktad zespolu szk6i ponadgimnazjalnych, dla kt6rych

organem prowadzqcym jest M iasto Wlocfawek.

23. Uchwaia Nr XXX/58/2017 Radv Miasta Wloclawek z dnia 27 marca 2017r. w sprawie
przyjqcia sprawozdania z przeprowadzonej kontroli i zalecerl pokontrolnych dla

Prezvdenta Miasta.

Protok6l sporzadzila:
lolanta Skladanowska
G16wny Specjalista BRM.
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